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Juraj Droba (Predseda)  

Vážené panie poslankyne vážení páni, poslanci dámy a páni vítam vás na dnešnom treťom 

pracovnom zasadnutí zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja poprosím v úvode o 

štátnu hymnu Slovenskej republiky. 

Ďakujem za štátnu hymnu. Na začiatku mi dovoľte privítať prezentujúce sa sociálne 

zariadenia a školy vo vestibule nášho úradu. Vítam medzi nami zástupcov Centra sociálnych 

služieb prof. Karola Matulaja Centra sociálnych služieb Sibírka a Centra sociálnych služieb 

pod Karpatmi z Pezinka z našich škôl sa dnes prezentuje Spojená škola Záhradnícka z 

Malinova. Verím, že si vyberiete aj vy výrobky z ich tematickej ponuky. Tentoraz 

samozrejme k veľkonočnému obdobiu o občerstvenie sa dnes postarajú žiaci Strednej 

odbornej škole gastronómie a hotelových služieb z Farského 9. Na dnešnom rokovaní zároveň 

vítam medzi nami riaditeľov našich škôl konkrétne pani Tatianu Mokošovú zo Strednej 

odbornej školy obchodu a služieb Samuela Jurkoviča na Sklenárovej. Pani magisterku 

Magdalénu Ochabovú z hotelovej akadémie na Mikoviniho 1. Pána jána Sadloňa zo Strednej 

odbornej školy informačných technológií na Hlineckej 1. Pána jozefa Horáka zo Strednej 

odbornej školy gastronómie a hotelových služieb Farského 9. To sú nahlásení hostia vítam 

vás všetkých medzi nami. Skôr ako začneme s oficiálnym programom nášho dnešného 

rokovania rád by som upriamil pozornosť ešte k dvom aktuálnym témam. V predchádzajúcom 

volebnom období 2017-2022 sme spolu zaviedli novú tradíciu spoločne s poslancami 

zastupiteľstva BSK sme vypracovali a schválili programové vyhlásenie, ktoré obsahovalo 

viac ako 100 najdôležitejších cieľov, ktoré sme každoročne odpočtovali. Som rád, že vo 

volebnom období 2022-2026 v tejto tradícii pokračujeme a spoločne sme sa zhodli na 83 

konkrétnych projektoch a opatreniach, ktoré zvýšia kvalitu života obyvateľov BSK. 

Programové vyhlásenie nájdete aj na našom webe a i knižnici predstavujeme v ňom súbor 

našich priorít a ja verím, že sa nám podarí splniť maximum z nich to programko vyzerá 

pracovná verzia takto, dostanete ho aj v tlačenej podobe a chcem vás informovať, že budúce 

zastupiteľstvo by sme si s vaším zvolením urobili spoločnú fotografiu pred úradom BSK, 

takže, aby ste rátali s tým dopredu, že sa budeme fotiť v prestávke. To vám predtým ešte 

pripomenieme, aby ste nezabudli, ale to programko zohľadnilo naozaj vaše pri pripomienky, 

je to taký manifest toho, čo chceme spraviť my ako úrad a vy ako poslanci. 



Rád by som vás ešte informoval o plánovanej environmentálnejtivite v súvislosti s blížiacim 

sa dňom zeme, ktorý pripadá na 22. apríla 2023. Naše oddelenie marketingu spolu s 

podpredsedom BSK pre životné prostredie Michalom Sabom pripravili aktivačnú kampaň s 

názvom čistíme náš kraj. Budem rád, ak sa do nej tak ako v minulosti zapojí, čo najviac 

mestských častí a obcí. Viac vám k tejto akcii povie v bode rôzne pán vicežupan Sabo a my 

vás budeme štandardne informovať o detailoch k tejto akcii v e mailoch. Pristúpme teraz už k 

oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia. Z rokovania sa ospravedlnili pani poslankyňa 

Kisková, pán poslanec Machata a pán poslanec Cmorej. Konštatujem, že podľa prezenčnej 

listiny je z celkového počtu 53 poslancov na zasadnutí v tejto chvíli prítomná nadpolovičná 

väčšina poslankýň a poslancov. V súvislosti s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo 

je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. V prípade, ak 

nebude fungovať hlasovací systém, poverujem sčítaním hlasov skrutátorov, ktorí budú z 

radov našich technikov. V zmysle čl. 5 bodu 12 platného rokovacieho poriadku zastupiteľstva 

BSK musí zastupiteľstvo zvoliť troch overovateľov zápisnice. Prikročme teda k voľbe 

overovateľov zápisnice, predkladám vám návrh týchto poslancov: pán vicežupan, Štekláč, 

pani poslankyňa Neszméry a pán poslanec Barto. Má niekto z vás iný návrh. 

Neevidujem iný návrh, takže poprosím vás, aby sme hlasovali o overovateľoch a uznesení a 

zápisnice z dnešného zasadnutia teraz nech sa páči.  

Zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal ďakujem. 

Potvrdzujem, že pani Neszméry a páni Štekláč a Barto boli zvolení za overovateľov zápisnice. 

Prikročme teraz k voľbe návrhovej komisie. Predkladám nasledovné návrhy poslancov do 

návrhovej komisie: pani poslankyňa Schwarzová a páni poslanci Bôcik a Smeja. Má niekto 

iné návrhy? 

Neevidujem iné návrhy, takže poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali po tomto bode 

teraz. 

Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 48 poslancov, nikto nebol proti nikto sa nezdržal. 

Návrhová komisia bola zvolená v zložení. Pani poslankyňa Schwarzová a páni poslanci Bôcik 

a Smeja. V pondelok 20. marca vám bola v zákonom stanovenej lehote odoslaná pozvánka z 

programu na dnešné zasadnutie spolu s predmetnými materiálmi. V stredu 29. marca sa 



uskutočnilo pracovné stretnutie predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií. 

Pristúpme prosím teraz k schváleniu schváleniu dnešného programu rokovania. Pýtam sa, či 

má niekto iný návrh do programu dnešného rokovania? 

Iný návrh neevidujem, takže dávam hlasovať o programe dnešného rokovania tak ako je, 

pardon pán poslanec Kusý, nech sa páči.  

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne pán župan kolegyne, kolegovia dávam návrh na stiahnutie materiálov 13, 14, 

15. Ide o body, ktoré sa týkajú zrušenia troch našich stredných škôl. Ak dovolíte, zároveň by 

som veľmi stručne vysvetlil a zdôvodnil tento návrh. 

Po prvé mám za to, že ako poslanci potrebujeme určite viac informácií. Informácií o tom, ako 

si tieto školy stoja po finančnej stránke, informácií o tom, aké investície tam BSK urobilo za 

posledné roky. Vzhľadom na to, že som bol poslancom v období predminulom, tak si 

pamätám, že napr. na strednej škole na Pántoch sme investovali do kompletnej rekonštrukcie 

plavárne. Je to 1 z najmodernejších plavární v rámci Bratislavy. Pamätám si dobrý úver. 

Myslím, že z európskej banky alebo Svetovej banky, aby sme tam zrekonštruovali internát a k 

tomu reálne došlo. 

To je 1 vec. Druhá vec. Druhý bod, mali by sme mať na stole aj demografickú prognózu. My 

vieme, že sa nám zvyšuje počet detí na základných školách v nejakom čase dôjde k 

prelievaniu následnej škole. My potrebujeme vedieť, akým spôsobom a aké počty budeme 

potrebovať na stredných školách celkovo. 

A po tretie. My musíme vedieť už teraz, čo ďalej sa stane s dvoma budovami, ktoré sa nám 

uvoľnia. Máme tu predsa memento v podobe chemickej priemyslovky. Vieme, že chemická 

priemyslovka v nejakom čase prestala existovať. Následne tam bolo gymnázium Gröslingova 

po odchode gymnázia Grösslingova, tam bol nejaký čas ešte vrátnik a následne sa budova 

opustila a zosledná budova, ktorá sa postupne absolútne zdevastovala, bol len šťastím, že tam 

prišla Cvednovka a budova má druhý život, ale myslím, že druhú Cvednovku tu už nemáme. 

A na záver, ak dovolíte jednu osobnú skúsenosť spred 14 rokov. 

Mali sme situáciu oveľa horšiu na základnej škole, ktorá bola zdevastovaná, mala doslova iba 



polovicu detí bola v strate. 

A v tom čase bol zámer vedenia mestskej časti Nové Mesto išlo o Riazanskú školu zatvoriť. 

Zhodou okolností som dostal kontakt na strednú školu, ktorá bola súkromná a mala záujem si 

tie priestory prenajať. Vďaka tomu tá škola prežila niekoľko rokov. Postupne sme ju 

zrekonštruovali a pred rokom sme dotyčnú súkromnú školu poprosili, aby odišla, pretože 

máme taký počet detí, že nám tú školu jednoducho napĺňa. 

Preto chcem poprosiť, aby sme naozaj poriadne zvážili mali viac informácií a postavili sa ešte 

raz k tomuto materiálu 13, 14, 15 ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, pán poslanec škoda, že ste neboli účastní spojenej komisie, kde sme veľmi detailne 

o týchto témach hovorili a dostali by ste všetky odpovede na vaše otázky. Prejdeme teraz k 

hlasovaniu o návrhu pána poslanca Kusého. Jeho návrhom je odložiť rokovanie o bodoch, ak 

dobre hovorím čísla 12, 13, 14 a 15 stiahnuť z rokovania presunúť na iný termín, takže o 

troch. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

13, 14, 15, lebo dvanástka v zásade hovorí iba o technickej zmene a o zlúčení a dvoch škôl, 

ktoré sú na jednej škole do spoločnej do spoločnej strednej školy a pán župan, bol som 

posledné 2 roky 2 mesiace 2× chorý, takže nemohol som. Aj som sa ospravedlnil a pri všetkej 

úcte, mám za to, že by sme nám zastupiteľstvo mali mať všetky materiály. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem Matúš, prosím poraď mi, že či treba otvoriť rozpravu dobre, čiže prechádzame k 

hlasovaniu. Poprosím, aby ste hlasovali o návrhu pána poslanca Kusého. Teraz.  

Ďakujem konštatujem, že za boli štyria proti bolo 32 zdržalo sa 9 návrh na zmenu programu 

nebol prijatý. Poprosím, aby sme prešli k hlasovaniu o programe tak, ako bol predložený, 

nech sa páči hlasujte o programe teraz. 

Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 47 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, takže program sme prijali tak, ako bol predložený a plynule teraz pristúpime k 

jednotlivým bodom rokovania. Bodom číslo 1 je informácia o plnení uznesení zastupiteľstva 



BSK s termínom plnenia 11. január a až 15. marec 2023 poprosím. Pani riaditeľku úradu 

Patríciu Mešťan, uviedla tento bod programu. 

Patrícia Mešťan (Riaditeľka úradu)  

Ďakujem pán predseda, vážené páni poslankyne, vážení páni poslanci, predmetom tohto bodu 

je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. V tomto prípade s termínom plnenia 11. január až 15. marec 2023. V 

prvej časti materiálu splnené uznesenia je sumár celkovo 7 splnených uznesení zastupiteľstva 

BSK. V druhej časti materiálu nájdete odpočet priebežného plnenia celkovo 49 uznesení. V 

rokovacej sále sú prítomní aj príslušní riaditelia odborov a vedúci oddelení. V prípade potreby 

sú samozrejme pripravení diskutovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže rozpravu uzatváram a poprosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia.  

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu berie na vedomie materiál v predloženom znení. Pán predseda dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím o hlasovanie o bode číslo 1 programu teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 47 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

ukončujem bod číslo 1 a otváram bod číslo 2 tým je návrh na udelenie ocenení Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2022.  

Pár informácií je odo mňa komisia pre ocenenia zasadala desiaho februára 2023. Titul 

historická osobnosť regiónu za rok 2022 bude udelený Alfrédovi Wetzlerovi výročných cien 

Samuela Zocha za rok 2022 bolo udelených 8. Pamätné listy predsedu BSK získali 15 

nominovaný. K tomuto bodu by som rád ešte doplnil informáciu, že pracujeme na aktualizácii 

štatútu k udeľovaniu ocenení. Skúsenosti nám ukázali, že je potrebné v štatúte upraviť 

niektoré technické detaily pri výbere nominovaných aktualizovaný štatút vám bude 



predložený na rokovanie zastupiteľstva v máji tohto roku. 

Ešte pár slov budem veľmi rád, ak sa budete tomuto bodu venovať v budúcnosti viac ako 

doteraz. Ono je to tak, že my môžme vyberať len z tých, ktorí boli nominovaní, takže potom 

počas tých rokovaní sa veľakrát zniesli úplne legitímne námietky, že, ale v tejto brandži sú 

ďalší omnoho úspešnejší, ktorí nebudú ocenení. Áno, v tomto roku nebudú, lebo neboli 

nominovaní, takže predovšetkým na vás ako poslancoch BSK, ale takisto na všetkých 

starostoch a primátoroch v našom kraji, aby naozaj nominovali tých najlepších a 

najúspešnejších vo svojich odvetviach, lebo inak nám neostane iné ako vyberať z toho, čo 

nám bolo nominované, takže ja vás budem vyzývať aj priebežne, keď sa budú blížiť termíny 

nominácií, ale verím, že ten budúcoročný výber bude naozaj už úplne reprezentatívny a 

najkvalitnejší z toho, čo v kraji máme, takže nech sa páči dovoľte, aby som teraz otvoril 

rozpravu k tomuto bodu programu. 

Prvým prihláseným do rozpravy je pán kolega Martin Smeja. Nech sa. Páči. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, ja by som na začiatku chcel veľmi súhlasiť s tým, čo pán predseda 

povedal, naozaj sme sa snažili vybrať spred definovanie alebo teda nominovaných ľudí. Tie 

najlepšie mená na ocenenia a myslím, že aj diskusia, ktorá sa viedla na komisii, bola do veľmi 

konštruktívna. Ja to veľmi oceňujem, vlastne pôsobím aj v tejto komisii už teraz druhé 

volebné obdobie 1 meno tam tak viac zarezonovalo aj tak nie meno, ale vlastne pôsobnosť 

tejto pani vlastne jedná sa o Michaelu Žúrekovú. Na komisii sa vlastne k pani vlastne viedla 

dosť taká široká diskusia a v podstate nebolo úplne ani zrejmé, že či proste prijať túto 

nomináciu na pamätný list alebo nie pani Žúreková je vlastne novinárka, ktorá sa venuje 

nejakým témam, to sná neni ani tak dôležité, ale skôr to, že my sme v podstate v minulosti 

nikdy novinárov neoceňovali. Vždycky sme sa snažili oceňovať vlastne ľudí, ktorí sú aj v 

pôsobnosti toho, čo vlastne župa robí, či sú to sociálne veci, proste vzdelanie, či už je to 

umenie a pod. a osobne si myslím, že by sme sa práve týchto oblastí mali držať a neprechádza 

do týchto do tejto novinárskej časti. Po takej dlhšej debate sa to teda nakoniec zlomilo a prišli 

sme k tomu už teda, že udelíme pamätný list a osobne som s tým neni úplne stotožnený, aj 

keď teda však proti pani Žrekovej, čiže to je zaujímavé témy, ktoré proste rozvádza, ale skôr 



to, že ideme proste oceňovať novinára alebo novinárku, takže dávam na zváženie, že či túto 

nomináciu podporiť ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalšou v rozprave aj pani vice županka Simona Petrík. 

Simona Petrík (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne túto nomináciu som navrhla ja a áno, uvedomujem si, že je to 

novinárka, je to mladá dáma, ktorou sa venuje naozaj náročným témam, ktoré neotvára 

takmer žiadny novinár alebo novinárka na Slovensku, či už je to sexizmus alebo sexuálne 

obťažovanie LGBT aj témy feminizmus, pôrodné pôrodná starostlivosť rešpektujúca a tak 

veľakrát to robí aj nad rámec svojej platenej práce podporuje, iniciatívy ktoré práve tieto 

skupiny obyvateľstva zastupujú, takže toto bol dôvod, prečo som ju nominovala a ja mám 

teda pocit pán Smeja, že sme na tej komisii prišli k záveru, že tejto slečne tento pamätný list 

udelíme, takže neviem úplne, že prečo by sme o tom mali ešte ďalej diskutovať. Myslím, že to 

bola demokratická diskusia, kde sme sa všetci zhodli, že je to vhodné, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem faktická poznámka pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Tiež som teda členkou komisie a naozaj bolo tam veľa nominácií, kde za svoju prácu platenú 

prácu boli nominovaní nominanti naozaj má sa to brať tak, že je to niečo, čo robia 

dobrovoľnícky dlhodobo. Prinášajú niečo tej našej spoločnosti nášmu kraju mimo ich platenej 

činnosti a áno, bola tam veľká polemika k pani novinárke. Priznám sa, kebyže som na jej 

mieste ako novinár neprijmem takúto cenu, lebo môže skôr, či neskôr ju niekto aj za to 

napadnúť, ale keď už sa teda podpísala, že súhlasí tak dobre. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ja som sám mal problém s tým, aby sme oceňovali novinárov, lebo tí sú tu na to, aby nás 

kontrolovali, ale v tomto prípade to bolo také, že naozaj sme sa dohodli na záver, že je to je to 

dobrý plán a do budúcna tak ako pani poslankyňa vyzývam, aby sme nominovali naozaj 

najvyššiu kvalitu. To, že niekto za peniaze dobre robí svoju prácu celý život, by nemalo byť 

dôvodom na udelenie ocenenia, musí tam byť niečo nadštandardné niečo výnimočné. 



Ďakujem uzavieram neuzavieram. Pán poslanec šváral, nech sa páči príspevok do rozpravy. 

Peter Švaral (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja len doplním pri tých nomináciách, máme dlhodobo úzus vatejto komisii 

neoceňovať starostov primátorov a takéto osobnosti a takéto pozície, či už funkčných alebo 

bývalých a to sa držíme už roky. Myslím, že tak, ako spomínal Martin diskusia pri tejto pani, 

ktorú Martin spomína bola a výsledok nebol jednoznačný, ale ako hold v konečnom hlasovaní 

výsledok bol taký, aký bol, či je predložené na ďalšie hlasovanie pre zastupiteľstvo boli 

osobnosti, kde hlasovanie bolo jednoznačné a boli nominácie, kde hlasovanie jednoznačné 

nebolo, ale vždy v nejakom bode musí prísť k rozhodnutiu a pod. Tá väčšina to urobila 

ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, poprosím, aby Martin sme a ešte druhá reakcia, nech sa páči. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem, ja to nechcem teda veľmi nejak zdržovať a toto, ale mne mi bolo celkom ľúto, že 

možno aj kvôli tomuto menu by som sa musel zdržať aj pri ostatných týchto menách, lebo sú 

tam teda pekné mená, dôležité mená. Aj naozaj pekné nominácie, tak ja by som možno dal 

taký pozmeňovací návrh, aby sme o pani Žurekovej hlasovali samostatne a v podstate 

demokraticky, ako aj pani podpredsedníčka, povedala sa potom zastupiteľstvo rozhodne, či 

áno alebo nie, a uvidíme teda ako bude, takže ja by som to videl takto. Ďakujem. 

Tým teda dávam aj oficiálne pozmeňujúci návrh teda, aby sme hlasovali 

Juraj Droba (Predseda)  

Skúsim to preformulovať. Pán poslanec Smeja podáva procedurálny návrh, aby sa hlasovalo 

oddelene o nominácii pani novinárky Žurekovej a zvyšku. Martin Sme ja, takže dávam teraz 

hlasovať o procedurálnom návrhu pána poslanca Smeju, kto je za rozdelenie hlasovania o 

týchto nomináciách. Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 6  

Za hlasovalo 19 poslancov a poslankýň proti bolo 15, jedenásti sa zdržali. Návrh na 

rozdelenie hlasovaní prijatý nebol, a dávam teraz hlasovať o tomto bode programu ako celku. 



Poprosím vás, aby ste hlasovali za predložené nominácie na ocenenia Samuela Zocha. 

Ospravedlňujem sa, zobral som slovo návrhovej komisii, takže jeho odovzdávam, nech sa 

páči. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Jedna ženská ruka mi hovorí čakaj, druhá mi hovorí stláčaj. Ďakujem pán predseda. 

Zastupiteľstvo Bratislavského kraja berie na vedomie materiál v predloženom znení. Pán 

predseda, dajte hlasovať, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 7 

Ďakujem konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti. Dvaja sa 

zdržali. Konštatujem, že bod číslo 2 bol prijatý a prechádzame k bodu číslo 3. Tým je ideový 

zámer vybudovania zdravotníckeho kempusu Bory. Poprosím, pani riaditeľku odboru 

stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov Barboru Lukáčovú, aby nás oboznámila s 

predloženým materiálom. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda, ja budem naozaj stručná. Nakoľko sme mali samostatnú 

komisiu alebo pracovné zasadnutie zastupiteľstva v tejto veci, poviem, že je to nosný projekt 

v rámci školstva, v rámci reštrukturalizácie školstva pristupujeme systémom campusy. V 

rámci zdravotníckej témy, je to určite téma, ktorá je podstatná a dôležitá riešiť aj z pozície 

župy. Ja iba zopakujem tie základné mantry, nedostatok všeobecných detských lekárov, ich 

dôchodkový vek, absolútna morálne, ale aj technicky zastaralá infraštruktúra, nedostupnosť 

základnej zdravotnej starostlivosti, ktorá je najväčšia v Bratislavskom kraji, konkrétne, vôbec 

na Slovensku je najväčšia v malackom a pezinskom okrese. Nedostatok, vytvárania alebo 

pozícií stredoškolákov, ktoré produkuje župa smerom ku trhu. Máme najmenší podiel a 

samozrejme nie úplne ideálne podmienky, ktoré sú samozrejme na našich školách. Napriek 

tomu, že sa naozaj snažia aj vytvárať partnerstvá, čo prináša kampus, kampus prináša 

prepojenie ku najlepšej asi nemocnici, ktorá vzniká nielen v podobe infraštruktúry, ale aj 



spravovania tej nemocnice a výkonov. Kampus prináša prepojenie nielen našich stredných 

škôl, čiže nie je to len o presťahovaní stredných škôl do peknej, do peknej budovy a do 

pekného areálu, ale prepojenie so Slovenskou zdravotníckou univerzitou a to, čo je 

najdôležitejšie, vytvorenie cvičnej nemocnice, tzn. simulačné centrum, ktoré je úplným 

štandardom vzdelávania pre medikov a pre stredoškolských zdravotníkov napr. v Čechách a 

neexistuje, okrem jedného zubárskeho centra v Košiciach, vôbec nikde na Slovensku. Ideový 

zámer, čo je úlohou video zámeru, samozrejme popísať partnerov, cieľ, aktivity projektu, 

ukázať vám miesto realizácie a lokácie projektu a samozrejme ďalšie kroky. Tie 

najdôležitejšie ja poviem: financovanie, vy ste už dlhodobo oboznámení aj prostredníctvom 

akčného plánu, že zdrojovosť je viazaná na program Slovensko, čo sa nám podarilo presadiť 

vôbec, že kampusy sú vlajkovou loďou v rámci stredného školstva na našom území. Preto 

budú financované tieto aktivity z 141 programu Slovensko, ale aj s ďalších opatrení, nakoľko 

minimálne tú časť cvičnej nemocnice je profesionálnych laboratórnych centier chceme 

financovať práve z aktivít vedy a výskumu. Našou úlohou, potom ako nás pustíte s ideovým 

zámerom ďalej, je vytvoriť projektový zámer. Projektový zámer predložiť najneskôr do konca 

roku, pričom tak ako ste zvyknutí, napr. už v prípade zdravotného a športového kampusu. 

Projektový zámer bude obsahovať aj vyšší stupeň projektovej dokumentácie, nielen 

architektonickú štúdiu, ale aj zámer na vplyvy na životné prostredie, ktoré budú posudzované, 

ako aj stavebný zámer v zmysle zákona o verejných prácach a samozrejme štruktúrovaný 

rozpočet. Z mojej strany nateraz asi všetko, nech sa páči som pripravená na vaše otázky. 

Ďakujem pán predseda. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Ako prvá pani poslankyňa Hitková, nech sa páči. 

Petra Hitková (poslankyňa)  

Ďakujem, ja by som chcela poďakovať celému tímu BSK, že takýto materiál vôbec môžme 

rokovať a za celú komisiu pre vzdelávanie mládež a šport chcem podporiť tento nápad a 

veľmi sa teším momentálne, že BSK je pionierom v tejto oblasti, a že vôbec začíname takúto 

krásnu a dúfam, že tradíciu, takže ďakujem veľmi pekne za mňa. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším rozprave. Pán poslanec Štekláč. 

Juraj Štekláč (Poslanec)  

Dobrý deň. Ďakujem pekne za slovo. Ja len chcem teda doplniť, že máme byť záujem lídrom 

v oblasti školstva máme byť záujem lídrom v oblasti zdravotníckeho školstva a celé sa to 

zhmotňuje vlastne v campuse bory. Tie podrobnosti poznáte, chcel by som vás poprosiť, teda 

o podporu tohto materiálu ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja po a 

schvaľuje a po b ukladá v zmysle predloženého materiálu materiál v zmysle predloženého 

materiálu. Pán župan dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem konštatujem, že návrhová komisia v minulých zloženiach bola trošku agilnejšia a 

promptnejšia dávam hlasovať o tomto bode programu teraz, nech sa páči. 

Hlasovanie č. 8 

Konštatujem, že zahlasovalo 46 poslancov a poslankýň, proti nebol nikto, zdržal sa 1 pán 

poslanec, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Ukončujem bod číslo 3 a 

prechádzame na bod číslo 4. Tým je návrh na prvú zmenu rozpočtu bratislavského 

samosprávneho kraja v roku 2023 poprosím pána riaditeľa odboru financií Mareka Vlčeka. O 

úvodné slovo. 

Marek Vlčej (Riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené, pani poslankyne, vážení páni poslanci, uvedená zmena 

rozpočtu bola pripravená aj navrhnutá na základe nového prerozdelenia výnosov z dane z 

príjmov fyzických osôb. O tento rok už aj dane z príjmov právnických osôb. Táto zmena 

nastala v tom zmysle, že Ministerstvo financií zobralo do úvahy sčítanie obyvateľov z roku 

2021 a na základe tohto sčítania bol v Bratislavskom kraji zaznamenaný administratívny 



nárast obyvateľov takmer 47 000. Keďže pri schvaľovaní rozpočtu bolo dohodnuté s 

poslancami, s vami, že akékoľvek nové príjmy, ak sa objavia, budú použité na oblasť, ktorá 

bola najviac osekaná oproti minulému roku, čo sú dotácie, takže navrhujeme v rámci tejto 

zmeny rozpočtu navrhujeme navýšiť dotácie na celkovú sumu 2 000 000. Takisto, ak sa tento 

trend potvrdí, tak na ďalších zastupiteľstvách, prídeme aj s ďalšími zmenami rozpočtu. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem otváram rozpravu k tomuto bodu programu ako prvá bude diskutovať pani 

poslankyňa Hudáková. 

Michal Sabo (Poslanec)  

Ešte, keď sme schvaľovali rozpočet, teda pamätám si na komisii sme to teda diskutovali o 

koľko peňazí máme menej, prišli sme o 20 000 000 kvôli daňovému bonusu a podobným 

veciam a teda všetci sme súhlasili s tým, že budú nejaké škrty a myslím si, že každý sa k tomu 

postavil veľmi seriózne a pochopil vážnosť situácie a súhlasil aj s týmito škrtami. Teraz 

vieme, že máme o 10 000 000 naviac a prvé, čo sme urobili, sme navýšili dotácie. Na tej 

finančnej komisii, aspoň teda za mňa, som jasne deklarovala, že ak budú peniaze naviac, budú 

použité do školstva. My ako BSK v našom programovom vyhlásení aj teda na prvom 

zastupiteľstve sme jasne deklarovali, že toto volebné obdobie bude naozaj venované školstvu, 

rozvoju školstva, zvyšovanie jeho kvality podpore našich pedagogických a nepedagogických 

zamestnancov, pretože teda nemusím hovoriť, že teda tie deti sú naša budúcnosť a ako budú 

vedené a čo budú vedieť, tak sa bude mať naša krajina. No, mňa trošku mrzí, že sme rovno aj 

v tejto zmene rozpočtu nenavýšili tú zníženú sumu pre školstvo, kde sme v minulosti na 

mimoškolskú činnosť a trebárs na materiálové zabezpečenie na mimoškolskú činnosť mali 

konkrétne 3.000.000 EUR na materiálové zabezpečenie, 640 000. Teraz je tam 0 a 

mimoškolská činnosť je 1,9 milióna. 

Viackrát pri tých diskusiách mi pán Vlčej teda hovoril, že budú veci uhrádzané, budú v 

budúcnosti navýšené, ale že teda školy dostali v tých svojich normatívoch, podstatne viacej 

ako v minulosti. Áno, dostali, ale dostali to tí učitelia, vybojovali si to cez odbory cez všetky 

možné spôsoby, aby teda konečne mali vyššie platy, ktoré stále nie sú konkurencieschopné, 



takže ja by som tieto 2 veci neporovnávala, mali sme tu dobrý zvyk, že naozaj aktívnych 

učiteľov, ktorí robia niečo pomimo, odmeňujeme a snažíme sa im pomôcť. Dávam príklady. 

Teraz, ak nejaká škola žiada na mimoškolské aktivity, je im preplatených 60 % napr. 

vypracovanie testov na prijímacie pohovory, ktoré sa dajú aj zakúpiť . Stoja 2,3, 4.000 EUR. 

Podľa veľkosti školy je tiež zamietané a učitelia to robia vo svojom voľnom čase, ak sú vôbec 

ochotní naše školy treba aj preveriť, či robia stredoškolskú odbornú činnosť, či organizujú 

tieto súťaže, či robia celoštátne kolá a pod., a bola by som veľmi nerada, keby na tieto aktivity 

dostávali nejaké škrty. Je mi jasné, pán Vlčej, že veľa škôl má iných príjmov a majú ich na 

svojich účtoch, ale treba to sledovať. A nebrať to nejakým spôsobom plošne a naozaj tie školy 

podporiť. Ďalej, škrtli sme veľa aj investícií, možno dôležitejších, menej dôležitých a ja by 

som bola veľmi rada, a chcela by som teda počuť prísľub vedenia, že tieto položky budú 

navýšené späť, ako sme mali teda v minulosti. 

A niektoré investície budú vrátené do rozpočtu, keďže z tých 10 000 000 sme momentálne na 

dotácie dali len 1,4 milióna. Máme zvyšných ďalších 8,6 milióna ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Barto. Na záver bude za náš úrad 

reagovať pán Vlčej a možno pani Zápalová, ako je potrebné k školstvu, nech sa páči Martin. 

Martin Barto (Poslanec)  

Ďakujem, ja by som chcel povedať, že ja beriem túto zmenu rozpočtu ako naplnenie sľubu, 

ktorý bol daný ohľadom bratislavskej regionálnej dotačnej schémy, o ktorej sme diskutovali, 

takže ja túto zmenu podporujem, ale súčasne, ako myslím si, že to, čo povedala predo mnou, 

pani poslankyňa Hudáková, tiež treba brať do úvahy, a mali by sme pri ďalšej zmene rozpočtu 

potom ísť aj do tých oblastí, ktoré sa nám momentálne zdajú, že sú podfinancované, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ďalší v poradí, pán poslanec Švaral, nech sa páči. 

Peter Švaral (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Priznám, priznávam, že nie som stotožnený s touto, s týmto návrhom a z 

môjho rozpočtu. Myslím si, že je to predčasný návrh. To, že nám vyšlo byť prepočty nejakým 

spôsobom trošku pozitívnejšie, ako bol rátam v decembri alebo v januári je fajn. Napriek 



tomu od novembra všade deklarujeme, že situácia vážna, a to vážna je. Všade deklarujeme, že 

si to vyžaduje od všetkých nejakým spôsobom utiahnutie a jedným z tých dôsledkov bude, že 

BRDS nebude, a to deklarujeme asi od novembra všade. Všade deklarujeme, že strana a vláda 

voči nám ako samosprávam nepostupujú korektne a priateľsky, čo nepostupujú, a dosah ich 

krokov ešte len pocítime tento rok. Pokiaľ viem vykryť tie fungovanie samosprávy je vykryté, 

dajme tomu možno do septembra, hej a štátu ako takého, štát je pred krachom, keď to poviem 

takto slušne. Stále možno nebyť toho, že máme vládu, ktorú nemajú v demisii, tak už by boli 

mechanizmy dlhovej brzdy, ktoré by nám opäť škrtali naše možnosti a my prvé, čo spravíme, 

keď sa nám zjavia trochu peniaze, ktoré akože nečakáme pomerne predčasne ešte len teraz, 

tak ideme ich dať na dotácie. Bolo spomínané, že BRDS je vlajková loď BSK alebo župy 

myslím, že tých vlajkových lodí by malo byť viacej a iné, to sú tie, o ktorých sa hovorí: 

školstvo, cesty, regionálna doprava, sociálne zariadenia. To sú tie naše vlajkové lode, BRDS 

je a môže byť čerešničkou na torte, keď všetko je fajn a všetko fajn funguje, čiže teraz sme v 

pozícii, že máme náznak pozitívneho vývoja príjmov. Ale na druhej strane, čo sa týka výdajov 

počas tohto roka. Tie sú tak turbulentné, že nikto netuší, kam sa tu až zvrhne, takže z toho 

titulu. A nehovoriac o tom, že spôsob, akým to bolo smerom k nám, 

k poslancom odkomunikované. Myslím, že nebol úplne šťastné. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, o tom spôsobe sme sa bavili aj na širšom fóre a zabezpečím, aby to do budúcna 

bolo absolútne vpred a jednoznačné. Faktická poznámka. Pán poslanec Zaťovič. Nech sa páči. 

Martin Zaťovič (Poslanec)  

Ďakujem pekne doplním pána Švarala, v upozorňuje pána župana, že včerajší mail na 

starostov, že dnes bude schválený už dotačný systém, či naozaj dopredu niečo posiela sa 

mailom, nie je vhodné. Vhodné to poslať až po zastupiteľstve. Poprosím nabudúce bsk 

neposielať dopredu, že čo sa dnes schváli, aby sa ľudia hlásili už potom do tej dotačnej 

schémy. Čiže naozaj dopredu niečo predikovať, čo bude nie je dobré a vhodné podľa mňa, čo 

je poprosím nabudúce, až po zastupiteľstve. Takéto, ak to bude schválené posielať neskôr, 

ďakujem pekne. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem berieme na vedomie ďalším do rozpravy prihláseným. Je pán poslanec Kusý. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Pán župan, kolegyne, kolegovia, ja za seba som hrdý na to, že župa, a aj v tomto ťažkom 

období, chce a je schopná podporiť aktivity iných organizácií v rámci kraja. 

Zároveň. 

Však myslím, že všetci chápeme, že dotácie sú v podstate tá posledná vec, na ktorú sa župa 

má zameriavať, pretože prioritou je predsa plnenie vlastných úloh, ktoré kraj má. 

Preto, ak sme si istí, že naozaj máme k dispozícii 10 000 000, naviac oproti tomu, čo sme 

predpokladali, tak poďme diskutovať o tom, kam tie peniaze investujeme, a hovorím o tom 

investovať ich tam, kde budeme plniť prvoradé úlohy kraja bez toho, aby sme premietali 

zvyšné náklady na obyvateľov ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Gašparovič. 

Štefan Gašparovič (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, no ja si zas myslím, že tieto dotácie budú veľmi dobre prerozdelené 

vzhľadom k tomu, že každý sme volení za určitý obvod, takže tieto peniaze budú minuté v 

rámci Bratislavského kraja, nebudú prejedené, ale presne, áno župa je ten najvyšší orgán v 

rámci kraja, vie, čo sa v kraji deje, ale sme tu zástupcovia určitých obvodov, kde vieme zas tie 

menšie peniažky minút na dobré projekty a ja si myslím, že tieto projekty, ktoré sa chystajú a 

budú výzvy, sú veľmi dobré. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ukončujem rozpravu a dávam možnosť reagovať predstaviteľovi úradu Marekovi 

Vlčejovi. 

Marek Vlčej (Riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne, ja by som vlastne väčšina tých otázok je už zodpovedaných v dôvodovej 

správe k tomuto materiálu, čiže ja by som to veľmi stručne zopakoval ten výpadok daňových 

príjmov je alebo teda bolo z dôvodu daňového bonusu zhruba na úrovni 20.000.000 EUR tá 



zmena, čo nastala v rámci prerozdelenia, to v praxi znamená, že nepribudli žiadne príjmy len 

sa prerozdelili medzi jednotlivými krajmi. My sme ten kraj, ktorý, ktorému sa napravila tá 

krivda a dostaneme vlastne teraz o tých 10.000.000 EUR viac, ale nie je to teraz, že na úkor 

iných krajov, len sa tým odstraňuje nejaká nespravodlivosť, čo tu bola posledných 10 rokov, 

teda od posledného sčítania, keďže to prerozdelenie daňových príjmov sa nedeje online každý 

rok, ale Štatistický úrad zrejme používa nejakú konštantu, ktorá, sa ukázalo nebola 

dostatočná, a preto nám z roka na rok po tom, čo každý rok nám pribúdalo zhruba 8000 

obyvateľov. Zrazu pribudlo 47 000, a teda ako som povedal, že ten, tých 10 000 000 je 

polovica z toho, čo nám vypadlo a zároveň dotácie bola oblasť tak ako povedal aj pán 

poslanec Kusý, že áno doplnková, čiže to bola oblasť, ktorá bola najviac postihnutá tým 

výpadkom a bola najviac zosekaná. Vlastne, tam bol ten pokles 2,6 milióna na 0,6 na 600 000, 

takže preto, išli sme vlastne opačným smerom, že tie prvé peniaze, ktoré sme dostali, preto aj 

navrhujeme do dotácií. Okrem toho teda, že to bola väčšinová vôľa zastupiteľstva, tak aj 

preto, že dotácie buď sa uskutočnia teraz, čo už aj tak je neskoro a tie podmienky budú 

oklieštené hlavne, čo sa týka termínov, alebo by sme ich museli už zrušiť, a potom vlastne by 

teda prišla otázka, že aj pri navýšených desiatich miliónoch, prečo sme tie dotácie neriešili, 

čiže, prečo dotácie - preto a prečo teraz, že je to jediné, jediný čas, kedy sa to dalo riešiť. Čo 

sa týka toho školstva, do školstva aj my aj školy sú povinný postupovať hospodárne efektívne 

a účelne, to musíme všetci. Školám bol normatív je navýšený oproti minulému roku zhruba o 

17 % naše vlastné príjmy, aj keď zarátam týchto 10 000 000 sú zhruba o 12 %, čiže školy z 

relatívneho hľadiska rastú viac ako úrad. Zároveň, tá položka, čo máme na dofinancovanie, čo 

bola teda minulý rok 3.000.000 EUR, my sme ju použili, stalo sa to, že školy minuli týchto 

3.000.000 EUR, ale zároveň zhruba 2.000.000 EUR preniesli z prenesených kompetencií do 

ďalšieho roka, takže ten účel aj úraduje, aby minuli v prvom rade prenesený výkon, keďže to 

sú peniaze zo štátu. A v druhom rade, ten cieľ je takisto, že aby minuli oni tie svoje peniaze 

prenesené a my naše, ktorými tu dofinancovávame. My, keď ich dofinancujeme a oni zároveň 

neminú zase iný zdroj, tak stráca sa tam význam celého dofinancovania, čiže, aj teraz my k 

tým školám pristupujeme tak, aby sme ich, aby sme s nimi spolupracovali, a aby to čerpanie 

bolo veľké, lebo nie je účel, aby sme ani my ani oni, aby vám zostávali peniaze na účte, čiže 

je to iba o tých zdrojoch a školy ako celok majú viac peňazí, ako mali minulý rok aj z 



pohľadu úradu. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, s faktickou poznámkou na pána Vlčeja ešte pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

To, že ste spomínali, že niektorým teda zostali peniaze na účte, a pýtali si peniaze toto sú teda 

dúfam nejaké výnimky, alebo teda úrad by si to mal kontrolovať a nezobrať to unblock, že aj 

tí, ktorí nemajú tie peniaze, tak ich teraz nedostanú. Dala som konkrétny príklad, že keď si 

riaditelia žiadajú na mimoškolskú činnosť, alebo teda vykazujú mimoškolskú činnosť pre 

svojich učiteľov. Dobre, tak si pozrite, či majú na účte alebo skontrolujte, či sú to z tých, 

ktorých spomínate, alebo nie, alebo im to teda preplácajte v celej výške, pretože majú 60 % a 

hovorím som konkrétna napr. za vypracovanie prijímačkových testov nedostali učitelia 

slovenčiny a matematiky preplatené. Tak môžu si ich aj kúpiť, ale bude to podstatne drahšie, 

takže naozaj ja by som to nebrala takto, že un blok, ale selektívne a sami viete, koľko žiadali 

napr. na začiatku na údržbu opravy a podobné veci a koľko im bolo zosekané. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ešte krátka reakcia pán riaditeľ Vlčej. 

Marek Vlčej (Riaditeľ odboru financií)  

Ďakujem pekne. My aj presne to robíme, školy sú aj usmernené aj písomne, aj ústne, aj na 

spoločnom zasadnutí s pani riaditeľkami a riaditeľmi, majú presne stanovený postup ako pri 

akomkoľvek dofinancovaní postupovať. Veľmi stručne. Ten postup je pozrieť si vlastný 

rozpočet normatívy, pozrieť si zostatky na účtoch, a ak si toto pozrú a nebudú mať dostatok 

finančných prostriedkov zasielajú žiadosti a vtedy im to dofinancovávame, čiže my takto 

presne postupujeme, nepostupujeme anblock, ale postupujeme individuálne s každou školou. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem uzatváram rozpravu a poprosím. 

Ešte nech sa páči posledná faktická. 



Mária Hudáková (poslankyňa)  

Takú požiadavku, že teda chcela som nejaký prísľub vedenia, že keď máme tých 10 000 000 

viacej, ako sme mali na začiatku, keď sme robili rozpočet, že tieto 2 časti v najbližšej zmene 

rozpočtu a to dofinancovanie škôl a investičné akcie, práve tie budú podporené. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Pán Vlčej ma informuje, že tento prísľub je priamo v tom materiáli a my môžme prisľúbiť, že 

to dáme na rokovanie BSK, ale bude na vás, aby ste to buď schválili alebo neschválili. Takže 

áno, za náš úrad určite predložíme takýto návrh. Ďakujem ukončujem rozpravu k tomuto bodu 

programu odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne pán predseda Zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan dajte hlasovať. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby zastupiteľstvo o tomto bode hlasovalo teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 47 poslankýň a poslancov nikto nebol proti 1 poslanec sa zdržal. 

Uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení ukončujem bod číslo 4 a prechádzame na 

bod číslo 5. Návrh výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z Bratislavskej 

regionálnej dotačnej schémy na podporu ochrany životného prostredia a rozvoja vidieka na 

rok 2023. O úvodné slovo poprosím pani riaditeľku Lukáčovú. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda v zmysle predchádzajúceho materiálu si dovolíme 

predložiť výzvu, ktorá napĺňa sčasti 23 % Bratislavskú regionálnu dotačnú schému a to v 

častiach životné prostredie a turizmus. Vzhľadom na fakt, že ideme do, keďže táto časť sa 

týka investičných projektov, a ideme takmer pol roka v sklze. Dovolili sme si vybrať tie 

opatrenia, ktoré sme preskúmali spolu s potencionálnymi žiadateľmi, keďže my ich máme 

relatívne obmedzený, obmedzenú skupinu. Jednak v tom prvej časti, sú to mestá a obce 

mestskej časti, v tej druhej časti sú to ekonomickí partneri venujúci sa témam vodného a 

cykloturizmu. Na nasledovné opatrenia, ktoré majú samotní žiadatelia pripravené, a zároveň 



sú to opatrenia, ktoré vychádzajú z dvoch strategických materiálov, jednak je to plán 

udržateľnej mobility a samozrejme potom aj následne cez inštitút spravený celá koncepcia 

systémom systému autobusovej dopravy, resp. zastávok autobusovej dopravy, a tá druhá časť 

je podpora vodného turizmu a cykloturizmu. Žiadatelia pokračovali v príprave teda 

odstraňovania kolíznych bodov v rámci zastávok, o tom je tá prvá časť, ktorá je aj 

kombinovaná s opatreniami ako povinnými opatreniami v rámci životného prostredia, tzn. 

všetky tie opatrenia, ktoré vy poznáte z katalógu adaptačných opatrení, priepustnosť, plôch, 

zeleň, vodozádržné opatrenia atď. Oprávnené územie je celé územie Bratislavského kraja, 

keďže aj na úrovni mestských častí sa nachádzajú zastávky, ktoré sa týkajú verejnej dopravy a 

napojením na na regionálnu dopravu. V prípade turizmu, tá plocha žiadateľov je rozšírená o 

všetky opatrenia alebo resp. o všetky organizácie, ktoré sa venujú aj vodnému a cykloturizmu. 

Rovnako sú to opatrenia, ktoré sa kombinujú, máte ich vymenované a tiež dbáme pri ich 

realizácii pri stavebných realizácii opäť z katalógu adaptačných opatrení, tzn. všetky tie 

opatrenia už sú aj klimatickými opatreniami. Myslím prevádzanie tých stavebných prác. Čo sa 

týka maximálnej minimálnej výšky maximálna výška maximálna výška vo vzťahu ku VZN, 

keďže hovoríme o investičných projektoch, to je 20 000, a rovnako je k tomu prispôsobená aj 

minimálna výška, keď opätovne hovoríme o investičných projektoch 5000. Čo sa týka 

spolufinancovania 25 je povinnosť a potom podľa miery spolufinancovania prideľujeme aj v 

rámci kritérií, ktoré máte uvedené v samotnom materiáli. Body, samozrejme tam máte 

uvedené všetky kritériá, ktoré sú predmetom hodnotenia. A z mojej strany ešte možno 

indikatívne rozdelenie, ale hovorím naozaj indikatívne 60 % do opatrení životné prostredie 

lomené doprava a 40 % do turizmu. Ono je to v podstate vo vzťahu k tej predpríprave 

projektov, ale naozaj ide o indikatívne, tzn. keď bude väčší záujem o turizmus, pridelí sa, 

pridelí sa k turizmu. Ten mechanizmus poznáte, možno prejdem rovno k ďalšiemu tomu 

bodu, pretože to súvisí vždy pri výzve schvaľujeme v dvojročných cykloch aj výberovú 

komisiu. Výberová komisia je rozdelená na interných a externých v našom prípade, pričom 

externí sú tvorení socioekonomickými partnermi z oblastí, tak z oblasti mimovládnej, ktorá sa 

venuje téme životného prostredia dlhodobo, ako aj akademickej, ktorá sa týka životného 

prostrediu regionálneho rozvoja a turizmu, a potom sú to klasické zastúpenia našich 

regionálnych zmlúv, pretože máme za to, že naozaj patria do rozhodovania o regionálnom 



rozvoji v regióne. Čiže ZMO mestských častí ZMO Podunajsko, Malokarpatsko a Senecko 

nominovali ľudí. Prirodzene zachovávame dôraz na nekonflikt záujmov, teda vyhýbame sa 

konfliktu záujmov tak, že pridelený hodnotiteľ nehodnotí vôbec svoju zónu alebo svoje svoj 

mikroregión. Ďakujem veľmi pekne pán predseda, nech sa páči vaše otázky. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Ako prvá vystúpi pani poslankyňa Hitková. 

Petra Hitková (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja len za náš klub by som chcela navrhnúť, keby sa dalo spojiť 

rozprava o bodoch 5-11, pretože boli takto rovnako prerokované aj vo všetkých komisiách. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ak mám povedať osobný názor, tak nápad sa mi páči, ale treba o ňom hlasovať 

Matúš správne, takže berieme to ako procedurálny návrh, a dávam teda na hlasovanie 

procedurálny návrh. Či zastupiteľstvo súhlasí so zlúčením rozpravy pri bodoch 5-11 a 

hlasovať, upozorňujem, že hlasovať budeme musieť potom jednotlivo o každom z nich, ale to 

sa nevylučuje s tým, že môže byť zlúčená rozprava, takže poprosím, aby ste o zlúčení 

rozpravy hlasovali teraz. 

Konštatujem, že Za hlasovalo 49 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Pozmeňovací návrh, resp. procedurálny návrh bol prijatý. Zlúčená rozprava k bodom 5-11 

začína teraz, nech sa páči.  

Áno, pán poslanec Pilinský chcem poprosiť ešte o úvodné slová aj ďalších kolegov z úradu, 

ktorí povedia ku kapitolám kultúra a školstvo. Nech sa páči. 

Svetlana Waradzinová (Vedúca oddelenia kultúry)  

Dobrý deň. Ďakujem veľmi pekne, odprezentovala by som Bratislavskú regionálnu dotačnú 

schému v oblasti kultúry a umenia, ktorá je rozdelená do piatich tematických častí, v ktorých 

sa budú podávať projekty. Ide o neprofesionálne umenia a všetky žánre v rámci 

neprofesionálneho umenia, ide o miestnu regionálnu a tradičnú kultúru. Potom profesionálne 



umenie a jeho tvorba a prezentácia, medziodborové aktivity. Štvrtá podoba sú pamäťové 

fondové a zbierkové aktivity, a piata je ochrana hmotného kultúrneho dedičstva. V rámci 

priorít výzva bude preferovať projekty, ktoré budú zamerané na tvorbu a prezentáciu, a v nej 

zahrnutý komponent inklúzie a aktivity, ktoré idú prevažne do územia, kde župa nemá svoju 

fyzickú kultúrnu infraštruktúru v rámci pamäťových fondových a zbierkových aktivít. Ako 

priorita bude digitalizácia tohto typu tohto typu aktivít a vzdelávanie v oblasti digitalizácie, a 

v rámci ochrany hmotného kultúrneho dedičstva ide predovšetkým o pamiatky menšieho 

rozsahu a nie nevyhnutne národné kultúrne pamiatky. Môžu to byť aj pamiatky, ktoré sú 

zapísané v osobitých zoznamoch obcí a miest. Čo sa týka výšky podpory, tak neprofesionálne 

umenie a pamäťové fondové a zbierkové aktivity sú projekty, ktoré sú vyhodnotené tak, že 

najmenšia miera podpory môže byť 2000 najviac 8. Profesionálne umenie a medziodborové 

aktivity výška podpory začína na 3.000 EUR do 8.000 EUR a ochrana hmotného kultúrneho 

dedičstva sú projekty väčšieho finančného rozsahu, čiže tá dotácia sa môže pohybovať v 

rozsahu od 5 do 15.000 EUR. Čiže toto je v stručnosti prezentácia dotačnej schémy. A čo sa 

týka hodnotiteľov, predložili sme zoznam hodnotiteľov, sú to odborníci, či už výkonní umelci 

alebo teoretici v danej oblasti, vždy po dvoch v každej oblasti, životopisy sme priložili. 

Chcela by som upozorniť na jednu malú zmenu. Nedopatrením vypadol životopis jednej 

hodnotiteľky v oblasti miestna regionálna kultúra, neprofesionálne umenie. Ide o pani 

Mgr.Art. Barboru Morongovú, PhD, ktorá už aj v minulosti hodnotila tieto projekty. V 

súčasnosti robí na Ministerstve kultúry Slovenskej republiky v oblasti ochrany nehmotného 

kultúrneho dedičstva. A je to vyštudovaná etnologička venuje sa folklóru, v zásade nemá 

konflikt záujmov, keďže nepredkladá žiadne projekty, alebo teda nie je ani štatutár žiadneho 

občianskeho združenia, ktoré by predkladalo v danej oblasti nejaké projekty, takže životopis 

je v materiáli priložený. Všetci ostatní hodnotitelia, niektorí sú úplne noví. Hlavne v oblasti 

hudby a pamäťových aktivít. A niekde zachovávame kontinuitu minimálne v jednom 

hodnotiteľovi, aby sme vedeli posúdiť aj úroveň vlastne predkladaných projektov smerom k 

predchádzajúcemu obdobiu. Ďakujem.  

Dobrý deň. Ďakujem pekne za slovo, tak ja by som si dovolila odprezentovať návrh na výzvu 

na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z BRDS na podporu športu a mládeže. Na 



obidve tieto oblasti máme alokované financie prerozdelené v pomere 80 % šport, 20 % 

mládež. Obidve tieto výzvy sú predkladané okrem, teda v zmysle schváleného všeobecne 

záväzného nariadenia sú aj v súlade s koncepciou rozvoja športu a mládeže v podmienkach 

Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2022-2026. Cieľom podpory je zvýšenie, 

začnem teda tou prvou oblasťou, a to je oblasť športu. Cieľom podpory v tejto oblasti je 

zvýšenie záujmu mladých ľudí o šport snaha o zvýšenie ich telesnej zdatnosti a správne 

využitie voľného času. Podpora je určená pre všetkých oprávnených žiadateľov pôsobiacich v 

Bratislavskom samosprávnom kraji, ktorí aktívne vykonávajú a organizujú pravidelné 

pohybové aktivity obyvateľov detí a mládeže do 23 rokov a aj pri organizovaní športových 

akcií a podujatí. Prioritou pre rok 23 je podpora pohybových aktivít mládeže do 23 rokov. 

Máme 2 oblasti podpory, a to je podpora projektov zameraných na organizovanie 

pravidelných pohybových aktivít detí a mládeže do 23 rokov, vrátane znevýhodnených 

športovcov. A druhou oblasťou je podpora organizovania športových akcií a podujatí pre 

organizovanú a neorganizovanú verejnosť vrátane akcií pre zdravotne znevýhodnených 

športovcov. Podpora je zameraná na zabezpečenie a zlepšenie materiálno technického 

vybavenia napr. náradie, náčinie, výstroj, ale aj na zabezpečenie celoročnej činnosti 

športových subjektov na potreby organizovania športových podujatí na území Bratislavského 

samosprávneho kraja. V tejto oblasti je minimálna žiadaná suma dve a pol tisíc EUR a 

maximálna žiadaná suma je 5.000 EUR spolufinancovanie je 20 %.  

A v oblasti mládeže je cieľom podpory najmä neformálne vzdelávanie mládeže v aktuálnych 

oblastiach, ktoré intenzívne ovplyvňujú ich život, výchovu a formovanie postojov a názorov k 

základným životným problémom, ako aj aktívne využívanie voľného času a skvalitnenie 

života mladých ľudí. Dôležitou je tiež téma participácie mládeže na spoločenskom a 

komunitnom živote na území Bratislavského samosprávneho kraja. Podpora je určená pre 

všetkých oprávnených žiadateľov pôsobiacich v BSK, ktorí aktívne rozvíjajú systémovú 

prácu s mládežou a prioritou v tejto oblasti podpory pre rok 23 je predovšetkým podpora 

mládeže do 30 rokov. Dva rámce oblasti, v rámci tejto oblasti podpory sú podpora zameraná 

na prevenciu a ochranu duševného zdravia organizovanie pravidelných preventívnych a 

nízkoprahových aktivít a druhou oblasťou je rozvoj informačnej, digitálnej, mediálnej 



gramotnosti, kritického myslenia, alebo podpora zameraná na aktivity vedúce k tolerancii 

boju proti extrémizmu a radikalizmu mládeže vo veku do 30 rokov. V tejto oblasti podpory je 

minimálna žiadaná suma dve a pol tisíc EUR, maximálna 8000 a spolufinancovanie je vo 

výške 20 %. A dovolím si teda predstaviť aj naše návrhy na členov odbornej hodnotiacej 

komisie. Pre obidve tieto oblasti v rámci športu predstavujeme 13 odborníkov s rôznym 

zameraním. Sú tam zastúpené rôzne druhy športu, sú to ľudia, ktorí pôsobia a majú skúsenosti 

s prácou v rôznych športových inštitúciách a aj napr. v našich školách a školských 

zariadeniach. Zo športov spomeniem napr. futbal, hádzaná, cyklistika, hokejbal, florbal, 

lyžovanie, šerm, orientačný beh, petang. Súčasne je tam zastúpený aj zástupca 

paralympijského výboru. V rámci mládeže máme 7 hodnotiteľov 7 odborníkov. Sú to všetko 

renomovaní odborníci z oblasti práce s mládežou, máme tam zastúpenie Prezídia Policajného 

zboru, odbor prevencie. Sú tam zástupcovia zo štátneho inštitútu odborného vzdelávania z 

výskumného ústavu detskej psychológie a patopsychológie Slovenskej akademickej asociácie 

pre medzinárodnú spoluprácu. Medzi hodnotiteľmi sú pedagógovia, psychológovia, 

preventisti a veríme, že teda odborníci z danej oblasti. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Otváram teraz spoločnú rozpravu k bodom 5 -11, neviem či poradie 

pána Pilinského platí, alebo, takže prvým je pán poslanec Pilinský. 

Peter Pilinský (Poslanec)  

Ďakujem pán župan, resp. predkladatelia, ja by som sa rád spýtal na kultúru, tam je uvedené 

prednostne podporovať projekty v okresoch Senec, Malacky Pezinok. Chcem sa spýtať, či 

teda Bratislavský okres je vylúčený z tejto podpory, alebo či teda to bude mať nejaké 

kritérium, že teda Pezinok, Malacky, Senec dostanú viac bodov ako Bratislavský okres. Ja 

niežeby som závidel, ako kolegom z Malaciek, z Pezinka, že pán primátor, alebo zo Senca, 

len teda sa chcem na to spýtať, že čo viedlo k tejto disproporcii. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Svetlana vám, poďme reagovať buď za bodom.  

Svetlana Waradzinová (Vedúca oddelenia kultúry)  

Samozrejme, nie, aby to bolo dobre chápané, nie je, Bratislava nie je vylúčená ani 



diskriminovaná. Tá priorita je v tom, že my by sme chceli, aby aj tie bratislavské subjekty 

nevykonávali výstupy z tých svojich projektov len na území Bratislavy, ale aby išli aj do 

územia. Skrátka to nám vychádza aj z tej stratégie, aj od pánov starostov a primátorov, aby aj 

tá bratislavská profesionálna kultúra, hlavne, sa prezentovala aj v iných okresoch, a v rámci 

hodnotenia je to nastavené tak, že je tam proporčne malé bodové zvýhodnenie, pokiaľ v 

aktivitách ten žiadateľ uvádza, že vlastne pôjde s tým výstupom toho projektu aj do územia, 

ale je to vyrátané tak, že ide v prvom rade kvalita, a toto je ako keby bonusový bod. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Ďalším v poradí, prihláseným do rozpravy, je pán poslanec Jakub Mrva. Nech sa 

páči. 

Jakub Mrva (Poslanec)  

Ďakujem pekne, ja som teda veľmi rád, že otvárame schému dotačnú tento rok, avšak aj Vy 

pán župan viete, že už pri tom predchádzajúcom rozpočte, kde tie finančné prostriedky neboli 

vyčlenené som sa snažil nájsť nejaké možnosti, aby aspoň niektoré výzvy mohli byť otvorené. 

Musím povedať, že pri tom športe ma mrzí, že naozaj nedokážeme podporiť športovú 

infraštruktúru a vysvetlím prečo. Podporujeme podujatia. Podujatia sú určené pre konkrétny 

počet súťažiacich. Po skončení podujatia viac menej nič. Tie finančné prostriedky sú využité a 

neostávajú do ďalších období, ak by sme podporili aspoň drobno infraštruktúru, či sú to už 

menšie lezecké steny, pumptreky, maličké multifunkčné ihriská, prípadne rozvoj športovísk 

na otvorených školských dvoroch. Myslím si, že toto je niečo, čo nie je určené iba pre tých, 

ktorí sa zúčastnia toho podujatia, ale ostane to tam na dlhé roky, a vedeli by sme to potom 

možno využívať pre obyvateľov aj v ďalších obdobiach možno pre budúci rok by to bolo 

dobré doplniť. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, s faktickou poznámkou na pána poslanca Mrvu. Pán poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem za veľmi dobrú pripomienku. Ja, keby som, ja som si pritom teraz spomenul na 

nejaké konkrétne, na konkrétne veci, a chcel by som poprosiť, nechcem síce extra zaťažovať 

župu, či vy, ale vedela urobiť zoznam športovísk, ktoré župa podporila, a či tieto športoviská 



sú otvorené verejnosti, lebo mám nejaký taký povedzme, že tušák, a videl som niekde, lebo 

mám takú vedomosť, môže byť samozrejme nesprávna, že župa podporila niektoré 

športoviská, a tie neostali otvorené pre verejnosť, čo by bolo podľa mňa, že dosť závažný 

problém, lebo podľa mňa tá pointa, ktorá tam, ktorú povedal pán kolega Mrva je správna. A 

myslím, že by to malo byť aj v podmienkach, že keď teda župa takéto niečo podporuje, tak by 

to malo z princípu ostať verejné, lebo v opačnom prípade potom tá podpora župy nemá 

význam, keď je to uzavreté športovisko, neotvorené verejnosti ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ja poviem za úrad, že to defaultné a mentálne nastavenie úradu je, že tie športoviská 

majú slúžiť školám a okolitej verejnosti. Sú situácie a prípady, kde z bezpečnostných, 

personálnych a iných dôvodov, tak ešte nie je, ale robíme na tom. Takže to je reakcia za nás a 

dám slovo Janke Zápalovej, aby k tomu povedala viac a hlavne k tým dotáciám do 

infraštruktúry. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne. Infraštruktúru sme podporovali v rámci BRDS, ak si dobre spomínam, 

iba 1 rok, a vznikli okolo toho jednak teda kvôli nízkej sume a kvôli náročnejšiemu časovému 

procesu problémy. V tomto roku to naozaj nie je možné práve pre ten časový horizont, že 

infraštruktúrne projekty treba súťažiť a z hľadiska toho časového, by sa to pravdepodobne v 

tomto roku nestihlo. Takže to je stanovisko k tej infraštruktúre, ale ak teda do budúcna bude 

taká požiadavka, môžme zvážiť všetky aspekty a teda pozrieť sa, ako je to možné. A čo sa 

týka tých otvorených areálov, samozrejme, my tie areály otvárame verejnosti, máme dokonca 

na to v rámci rozpočtu vyčlenené financie, a máme teda na to vytvorený projekt otvorená 

škola otvorené areály, v rámci ktorého si školy môžu žiadať finančné prostriedky na jednak 

údržbu týchto areálov a jednak aj na financie na človeka, ktorý to tam stráži alebo nejakým 

spôsobom. zabezpečuje. Toto je už niekoľko rokov, náš projekt. Všetky školy, ktoré sa doň 

prihlásia sú v rámci možností podporené. Stane sa, že niektorá škola sa zabudne prihlásiť, ale 

robíme to na polročnej báze, čiže ak sa nestihla prihlásiť do júna, od júna do zase do 

novembra alebo do októbra je potom tá druhá časť, takže tam sa môže prihlásiť. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem faktické poznámky. Pán poslanec Mrva. 

Jakub Mrva (Poslanec)  

Ďakujem tento argument o časovej náročnosti, teda som dostal na tej spoločnej komisii. Ale 

musím povedať, že keď občianske združenie bude chcieť postaviť nejakú menšiu lezeckú 

stenu pri existujúcom ihrisku, teda úplne ako príklad, nepotrebuje robiť verejné obstarávanie. 

Možno tento projekt má už pripravený, má už ho hotový, vie to realizovať pomerne rýchlo, 

tak isto napr. menšie pumptraky, hlinené a tak, sa dajú robiť pomerne efektívne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Faktická poznámka, pán poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem ja, keď iba by som teraz smerom ku mne mohol poprosiť, či by ste vedeli kľudne 

horizont dvoch troch mesiacov iba urobiť súpis všetkých tých verejných športovísk, ktoré ste 

podporili. A len potom možno k nemu stĺpcu, že či je verejne prístupné alebo nie, aby sme 

mali my prehľad. Hovorím, ja by som si len toto rád potom overil a pozrel, aká je štatistika. 

Neni to nejaké extra súrne, len by som bol rád, aby sme mali prehľad a pre budúcnosť podľa 

toho nastavili aj budúcnosť tej podpory. Podľa mňa to, že to, či športovisko je uzavreté alebo 

otvorené, by mal byť jedno z hlavných kritérií toho, či ho podporím alebo nepodporím. Lebo 

uzavreté športovisko podporené z verejných financií je podľa mňa hodne málo efektívne. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, je to požiadavka, s ktorou sa stotožňujeme, takže pripravíme takýto zoznam. Pani 

Zápalová, poprosím vás, aby ste ho pripravili. A čo sa týka ešte reakcia na pána poslanca 

Mrvu. Navrhujem, aby sme to tento rok urobili tak že tí, ktorí budú presne tieto drobné drobné 

projekty infraštruktúrne robiť, aby žiadali o individuálne dotácie tento rok. Aby sme nemuseli 

otvárať textu uznesenia. A do budúceho roka by som bol rád, keby sme to zohľadnili. Lebo v 

mnohých tých bodoch samozrejme, že máte pravdu. A dajú sa niektoré veci aj rýchlo urobiť. 

Aj keď kolegovia argumentujú, že treba robiť verejné obstarávania na čokoľvek, čo ide z 

verejných zdrojov. Ale dobre, urobme to tak, prakticky to vyriešme, že tento rok individuálky, 



a budúci rok sa k tomu vráťme s predstihom. Ďalším do rozpravy, pán poslanec Patoprstý, 

prepáč Martin. 

Martin Patoprstý (Poslanec)  

Ďakujeme pekne pán predseda za slovo. Ja by som využil túto príležitosť. Pán starosta Hrčka 

mi vnukol myšlienku opýtať sa, keď tu máme aj pani riaditeľku Zápalovú. Na margo areálu 

Ostredkova, kde sme aj spolu s pánom predsedom aj so svojimi poslancami to boli otvárať, je 

to krásny areál zrekonštruovaný, sa mi zdá, že stále je zavretý aj pre školu. Že či tam je nejaký 

problém, nikoho tam nevídam, lebo pre verejnosť určite je zavretý a tam bola dohoda taká, že 

bude pre verejnosť otvorený, a viacerí obyvatelia sa na to pýtajú. A som naozaj toho názoru, 

že by to malo byť pre verejnosť k dispozícii. Ďakujem krásne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Prosím reakciu Janka Zápalová. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Preverím, aká je situácia aktuálne. Je možné, že bol za zatvorený počas zimných mesiacov, 

ale my sme s pani riaditeľkou mali dohodnutý režim. Je to špecifický areál, pretože stojí pri 

športovej škole, takže prioritne ho využívajú na svoje tréningy. Žiaci športovej školy do 

neskorých poobedňajších hodín. Ale bol tam nastavený režim od nejakej sedemnástej do 

dvadsiatej, pokiaľ viem, preverím, v čom je problém, nemám takúto informáciu, že by bol 

zatvorený, ale zistím a dám Vám vedieť.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, s faktickou pán poslanec Patoprstý. 

Martin Patoprstý (Poslanec)  

Ďakujem, ešte s faktickou. Ja som zabudol v riadnom príspevku to povedať, ja som aj člen 

Rady školy, a v tomto volebnom období ešte Rada školy nebola. Čiže možno opýtať sa pani 

riaditeľky, že či ju niekedy zvolá, a tam by sa tieto veci mohli vydiskutovať. My sme priamo 

tam ako členovia Rady školy aj poslanci za Ružinov, za to konkrétne sídlisko, čiže je to veľmi 

aktuálna téma pre obyvateľov. Ďakujem. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy. Ďakujem za 

konštruktívnu rozpravu. Uzatváram ju a prejdeme teraz k hlasovaniu o jednotlivých bodoch 

jednotlivo. Takže pristúpme k hlasovaniu o bode číslo 5. Odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne pán predseda. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, nech sa páči, dajte hlasovať o 

predloženom materiáli. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím hlasovať teraz.  

Konštatujem, že Za hlasovalo 49 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

bod číslo 5 bol schválený. Prechádzame na bod číslo 6. A je to návrh na vymenovanie členov 

odbornej hodnotiacej komisie BRDS na podporu ochrany životného prostredia a rozvoja 

vidieka na roky 23-24 poprosím, aby návrhová komisia predniesla uznesenie. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán predseda. Zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja 

schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu, nech sa páči, dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby sa o tomto bode hlasovalo teraz. 

Ďakujem, konštatujem, že za hlasovalo 48 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 6. Prechádzame na hlasovanie o bode číslo 7. Tým je Návrh 

výzvy na predkladanie žiadosti o poskytnutie dotácií z Bratislavskej regionálnej dotačnej 

schémy na podporu kultúry na rok 2023. Opäť. Návrhová komisia poprosím.  

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja 

schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Nech sa páči, dajte hlasovať. 



Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby poslankyne poslanci hlasovali.  

Zahlasovalo 50 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 7, a prechádzame k hlasovaniu o bode číslo 8. Tým je Návrh na vymenovanie členov 

odbornej hodnotiacej komisie BRDS na podporu kultúry na rok 23 - 24. Poprosím návrhovú 

komisiu o návrhu uznesenia.  

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje uznesenie v 

zmysle predloženého materiálu. Pán župan dajte hlasovať o predloženom materiáli. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme hlasovali teraz.  

Za hlasovalo 49 poslankýň a poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem bod 

číslo 8 a otváram, teda prechádzam na bod číslo 9 a hlasovanie o ňom. Je to Návrh výzvy na 

predkladanie žiadosti o poskytnutie dotácií z BRDS na podporu mládeže na rok 2023. 

Poprosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán predseda, Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja 

schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Nech sa páči, dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že Za hlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto proti, nikto sa 

nezdržal, uzatváram bod číslo 9 a prechádzame na hlasovanie o bode číslo 10. Tým je návrh 

výzvy na predkladanie žiadosti o poskytnutie dotácií z BRDS na podporu športu na rok 2023. 

Poprosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje uznesenie v 

zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 



Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 48 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, uzatváram bod číslo 10 a prechádzam na hlasovanie o bode číslo 11. Tým je návrh 

na vymenovanie členov odbornej hodnotiacej komisie BRDS na podporu mládeže a športu na 

roky 2023 a 24.  

Návrhová komisia prosím o návrh uznesenia. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje uznesenie v 

zmysle predloženého materiálu. Pán predseda dajte hlasovať. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím o hlasovanie teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 50 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem bod číslo 11 a prechádzame na bod číslo 12. Tým je návrh na vyradenie Strednej 

odbornej školy podnikania a služieb Myslenická 1, Pezinok a Obchodnej akadémie 

Myslenická 1, Pezinok, zo siete škôl a školských zariadení a ich zrušenie a zaradenie Spojenej 

školy Myslenická 1, Pezinok do siete škôl a školských zariadení. O úvodné slovo poprosím 

pani kolegyňu Lukáčovú. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda, ja by som si dovolila spraviť úvodné slovo, aj po 

dohode, ako keby k nasledujúcim materiálom, ktorý sa týka aj transformácie škôl, školských 

zariadení v rámci zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského kraja. Všetky tieto materiály 

vychádzajú zo zásadného poznania, ktoré vzniklo už v roku 2016. Bola to na stole stratégia 

ohľadne reštrukturalizácie stredného školstva, ktorá pomenovávala, kam sa stredné školstvo v 

dimenziách Bratislavského kraja, hovorím v dimenziách vo vzťahu aj v zriaďovateľskej 

pôsobnosti, má pohnúť. Ktoré školy, s ktorými majú spolupracovať, ktoré školy majú sa 

posilniť, ktoré školy dostali ako keby, ako keby motiváciu na sebe zapracovať. Zároveň z 

roku 2016 je aj materiál, ktorým vtedajšie zastupiteľstvo pristúpilo ku predkladaniu projektov 



v rámci integrovaného regionálneho operačného programu. Na základe spolupráce so 

zamestnávateľskými zväzmi vznikli centrá COVP v jednotlivých oblastiach: potravinárstvo, 

pôdohospodárstvo, oblasť IKT, stavebníctvo. Potom následne aj oblasť polygrafického 

zázemia, a neskôr vznikajú centrá, služby, beauty služby, ako aj gastronómie. 

Toto sú základné východiská, ktoré určujú nasledujúci cieľ Bratislavského kraja, a to je 

posilnenie odborného školstva, jeho definitívne skvalitnenie a prispôsobenie vzdelávania vo 

vzťahu k potrebám praxe. Tá posledná veta je nesmierne dôležitá vo vzťahu k potrebám praxe 

a zamestnávateľov. Dnes, respektíve minulý rok, prechádza aj zmena zákona, ktorá 

definitívne dáva do rúk potreby praxe definovať práve zo strany zamestnávateľov. A o už 

vzniknutých COVP nerozhoduje VÚC-ka, či samotná škola, ale práve zamestnávatelia si 

vyberajú školy, s ktorými chcú dlhodobo spolupracovať, ktoré považujú za svoje centrá 

celoživotného vzdelávania. Školy, teda COVP vnímame nielen ako tie, ktoré majú slúžiť 

cieľovej skupine 15 - 20 alebo 14 - 19, tzn. našim stredoškolákom, ale aj predmetný, 

predmetná časť segmentu hospodárstva ich vníma ako systém svojho celoživotného 

vzdelávania, kde neustále prichádza k inováciám, a kde je teda aj k tomu prispôsobená kvalita 

ľudského personálu, ale aj samozrejme vybavenia, inštruktúra. Čo je dôležité povedať, stále 

máme najmenší podiel absolventov odborného vzdelávania zo všetkých krajov na Slovensku. 

Stále máme najväčší podiel detí, ktoré nepokračujú v práci alebo vo svojej profesnej kariére v 

oblasti, ktoré vyštudovali, ani nepokračujú vo vyššom stupni vzdelávania v oblasti, ktoré 

študovali na našich stredných školách. A zároveň máme jeden z najväčších modernizačných 

dlhov, a teraz nebudem hovoriť len o školstve, ale vo verejných budovách, vo vzťahu k 

vlastníctvu a to nielen my, ale aj štát na území Bratislavského kraja, ktorý sa týkajú aj oblasti 

školstva. Toto je jednoznačne východisková situácia popísaná, tak v Programe hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja, ako aj v Akčnom pláne, ktorý bol schvaľovaný na začiatku vášho ako 

keby mandátu, ktorý je preklenutý aj k rozpočtu a v konečnom dôsledku aj v spomínanom na 

dnes pri otvorení zastupiteľstva v programovom vyhlásení. Čo to znamená. 

Musíme prísť ku transformácii školstva tak, aby sme posilnili jeho konkurencieschopnosť. 

Konkurencieschopnosť vo vzťahu ku zamestnávateľovi konkurencieschopnosť, ale aj vo 

vzťahu ku samozamestnávaniu, pretože oblasť napríklad služieb tvorí najväčší podiel HDP na 



našom území. 

Čo to znamená ďalej. Zároveň sme povinní posilniť kapacitne práve centrá odborného 

výcviku a praxe a ďalej aj centrá excelentnosti. 

Zároveň, čo to znamená vo vzťahu k tým materiálom ako takým, vo vzťahu k ľudskému 

kapitálu. Žiaden žiak nezostane bez svojho miesta, že by si nenašiel svoju materskú, novú 

materskú školu. Pretože budeme mať takzvane nástupnícke školy práve v podobe COVP, 

žiaden učiteľ nedostane, nezostane bez ponuky zamestnania adekvátneho ku svojej praxe a 

vzdelaniu a ešte v lepších podmienkach a v lepšej motivácii. A samozrejme žiaden 

nepedagogický zamestnanec rovnako nezostane bez zamestnania. Po tých nepedagogických 

zamestnancov po tých je najväčšia núdza a tí nám ako keby najviacej chýbajú aj v systéme 

prevádzky COVP a nielen nich. 

Veľa sa tu rozoberala otázka infraštruktúry ako takej a majetkovej. Už autoremedúrou k 

uzneseniu, ktoré vám je predložené a bolo vám doručené, jednoznačne Bratislavský 

samosprávny kraj deklaruje a sa zaväzuje, že majetok každej jednej, z toho materiálu každej 

jednej školy zostáva v rukách Bratislavského samosprávneho kraja. 

Zároveň sa zaväzuje vám predložiť samostatný materiál, ktorý bude pojednávať, čo s areálmi 

sa bude diať naďalej alebo respektíve v perspektíve, pretože nielenže zostávajú v rukách 

Bratislavského samosprávneho kraja, ale zostávajú len na potreby školstva v oblasti školstva. 

Zároveň si vám dovoľujem informovať o infraštruktúre, ktorá kedysi alebo v súčasnosti slúži 

na oblasť ubytovania bude preverená, a dostanete to v samostatnom materiáli ako možnosť na 

vybudovanie toľko chýbajúcich nájomných bytov pri výkone praxe verejného zamestnanca, 

tzn. ako motivačný sektor, ktorý máme aj definovaný v akčnom pláne a v programovom 

vyhlásení. Čiže budovanie nájomných bytov pre oblasť sociálnych zamestnancov, 

zdravotníckych zamestnancov a školských. Hovoríme o infraštruktúre, ktorá bola pôvodnými 

internátmi alebo sú súčasnými internátmi. Zároveň infraštruktúra, ktorá dneska slúži športu, 

bude športu slúžiť aj naďalej a bude prevádzkovaná klubmi, resp. záujemcami po dohode aj s 

veľkoklubmi alebo resp. s ich mládežníckymi organizáciami. Prosím však všetkých poslancov 

a poslankýň, toto nie je však materiál o majetku. My si vás dovolíme informovať o stratégii, 



ako bude nakladané s majetkom, ale je to predovšetkým materiál o transformácii stredného 

školstva, o záujme zvýšenia jeho kvality, zvýšenia postavenia odborného školstva na našom 

území a predovšetkým naozaj prepojením s potrebami praxe. Tí, ktorí podporujú tento 

materiál vo vzťahu k dobrému kroku a správnemu kroku za týmto cieľom je aj krajská rada 

pre odborné vzdelávanie, ktoré to odsúhlasila, ale aj jednotlivé zväzy zamestnávateľov, ktorí 

aj svojím tlačovým vyhlásením tieto kroky podporili. Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. 

Asi toľko k úvodnému slovu. Ostatné technické a konkrétne aj dátové veci je pripravená 

kolegyňa Zápalová. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem za úvodné slovo. Ja ešte poviem za seba takých 5 krátkych bodov k tomu. Po prvé je 

to naozaj samozrejmé, že nie je nikdy populárne a príjemné nejakým spôsobom hýbať s 

existujúcimi školami a zlučovať ich, ale je to nevyhnutné opatrenie na zvýšenie kvality škôl a 

je to reakcia na požiadavky trhu práce a únie zamestnávateľov. Po B zopakujem po Barbore, 

všetci žiaci dostanú možnosť pokračovať vo svojom štúdiu. Samozrejme berieme to 

automaticky, a budú mať modernejšiu kvalitnejšiu infraštruktúru, tým pádom vyššiu šancu 

uplatniť sa v praxi. Ďalší bod, to isté platí aj pre učiteľov, všetci dostanú pracovné ponuky, 

možno v lepších podmienkach. Ďalej žiadny nepedagogický pracovník neostane bez práce a 

veľmi dôležité, lebo tuná smerovalo gro aj vašich otázok je, že majetok ostane v rukách župy 

a na účely školstva. Tie účely sú jednak stanovené tým, čo povieme dnes. Ďalej pri hlasovaní, 

ale predovšetkým územným plánom, čiže je vylúčené, aby niekto demagogicky tvrdil, že sa 

tam ide zlučovať nejaké územia, idú sa tam stavať byty a developeri a neviem čo. Nie, tieto 

areály ostanú pre účely školstva v majetku župy. O akomkoľvek nakladaní s týmto majetkom 

aj tak budete rozhodovať vy, ako Zastupiteľstvo BSK. Úrad v dohľadnej dobe príde s 

konkrétnymi návrhmi ako postupovať ďalej. To je za mňa všetko. Dovoľte teda, aby som sa 

vrátil špeciálne k bodu 12, lebo myslím si, že ten je trošku trošku odlišný od bodov 13, 14, 15, 

takže otváram teraz rozpravu čísto k bodu číslo 12, a počkám, že či sa niekto prihlási do 

rozpravy. 

Janka, nech sa páči, pardon. 



Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ja poviem teda naozaj len veľmi stručne. V tomto prípade ide o vytvorenie spojenej školy z 

dvoch existujúcich škôl, ktoré sa obidve nachádzajú, už dnes majú sídlo v jednej budove, sú 

to školy v Pezinku, Stredná odborná škola a Obchodná akadémia, keďže máme záujem o 

ponechanie práve možnosti odborného vzdelávania aj v regiónoch mimo Bratislavy. Preto 

pristupujeme k tomuto kroku. Procesne je však potrebné najprv tie školy vyradiť zo siete a 

zrušiť, a následne ich zaradiť ako spojenú školu. O zaradení, a teda o vzniku tejto školy bude 

zastupiteľstvo prijímať aj všeobecne záväzné nariadenie potom ako ministerstvo vydá 

príslušné rozhodnutie. Čo sa týka termínov v prípade všetkých zmien navrhujeme v tomto 

prípade zrušenie k 31. 8. 2024 a vznik spojenej školy k 1. 9. 2024 tak, aby nebol narušený 

výchovno vzdelávací proces. Čiže v tomto prvom prípade sa technicky zmenia 2 samostatné 

školy na 2 organizačné zložky jednej spojenej školy. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem.Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvý do diskusie prihlásený. Pán 

poslanec a primátor Pezinka Mács. 

Roman Mács (Poslanec)  

Dobrý deň, pán predseda. Dobrý deň, kolegyne, kolegovia, teraz by som sa prihovoril skôr 

ako primátor Pezinka. Už v minulosti za predchádzajúceho vedenia župy sa rozmýšľalo nad 

tým, že určitým spôsobom to odborné školstvo v Pezinku bude postupne utlmené. Ja sa veľmi 

teším, že dochádza k tomuto bodu, lebo tým vlastne dávame možnosť, aby to odborné 

školstvo popri tej obchodnej akadémii, aby fungovalo naďalej, aby sme ho podporovali. 

Myslím si, však, že nie úplne najšťastnejšie alebo možno málo intenzívne to bolo 

odkomunikované medzi rodičmi a ľuďmi, ktorí sú z tej školy, čiže ponúkam pomoc všetkých 

mestských mediálnych kanálov na to, aby sme toto podporili, lebo uvedomujem si, že toto je 

jediná cesta ako ako to zachovať v Pezinku, a ja budem osobne robiť všetko pre to, aby tá 

spolupráca medzi školami župou a mestom bola čím ďalej tým intenzívnejšia ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším v rozprave je. Pán poslanec Jánošík. 



Juraj Jánošík (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda, ja by som chcel ospravedlniť predsedkyňu Komisie školstva, 

mládeže, športu, ktorá musela odísť s tým, že sme sa dohodli, ako ja ako podpredseda a celá 

komisia sme tento projekt, tento návrh podporili. S tým, že 13. marca som mal aj ako 

predseda Územnej školskej rady, ktorá je poradným orgánom. Mali sme zasadnutie kde z 11 

prítomných 10 jednoznačne podporili projekt a túto myšlienku, čo sa týka školy v Pezinku. 

Čiže ja, ako aj poslanec, aj ako predseda Územnej školskej rady aj podpredseda komisie 

školstva túto myšlienku podporujem, je to dobrá myšlienka, a za to by som chcel aj 

poďakovať vedeniu BSK ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. 

Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy k bodu číslo 12, takže rozpravu ukončujem, 

a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda, Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu za A schvaľuje a za B poveruje. Prosím dajte hlasovať o materiáli ako je 

predložený. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme o tomto materiáli hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem týmto bod číslo 12, a prechádzame na bod číslo 13. Tým je Návrh na 

optimalizáciu siete škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Zrušenie 

Strednej odbornej školy elektrotechnickej na Rybničnej 59 v Bratislave, odovzdávam úvodné 

slovo pani riaditeľke Zápalovej. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne. V tomto prípade nadväzujeme na schválené strategické materiály z 

minulého obdobia. Už v materiáli z roku 2015 a následne z roku 2016 boli istým spôsobom 

analyzované školy podľa skupín odborov.... V tomto prípade práve táto škola Stredná odborná 



škola elektrotechnická na Rybničnej vyšla z toho celého ako škola, ktorá má jednak najmenší 

počet žiakov, má ako keby perspektívne omnoho nižší potenciál, ako ostatné školy. V 

priebehu tých rokov sa to vykryštalizovalo tak, že dnes v skupine odborov 26, v školách v 

zriaďovateľskej pôsobnosti máme 3 stredné priemyselné školy, máme strednú odbornú školu 

informačných technológií na Hlinickej a SOŠ technológií a remesielná Ivanskej ceste 21, 

ktoré ponúkajú identické odbory, ako ponúka Stredná odborná škola elektrotechnická na 

Rybničnej. V súčasnosti má táto škola 104 žiakov, v dvoch aktívnych odboroch. Obidva tieto 

odbory sú k dispozícii na Strednej odbornej škole informačných technológií na Hlinickej. Aj 

Stredná odborná škola na Hlinickej aj na Ivanskej ceste sú už dnes renomovanými centrami 

odborného vzdelávania a prípravy SOŠ IT na Hlinickej pre oblasť elektrotechniky a 

informačných technológií a SOŠ na Ivanskej ceste pre oblasť stavebníctva. Tieto centrá, 

okrem toho, že majú možnosť získavať externé finančné zdroje, majú aj veľmi úzke 

prepojenie na zamestnávateľov a už dnes ponúkajú veľmi modernú infraštruktúru pre prípravu 

absolventov v prostredí, ktoré je identické s prostredím, kam nastúpia po skončení školy. Tak 

ako už bolo povedané, všetci žiaci Strednej odbornej školy elektrotechnickej budú môcť 

plynulo pokračovať v štúdiu na Strednej odbornej škole informačných technológií, prípadne, 

ak sa rozhodnú pre inú školu, napr. teda SOŠ technológií a remesiel, kde budú mať vytvorené 

všetky predpoklady pre kvalitné odborné vzdelávanie v moderných odborných učebniach a 

dielňach. Uvedenú zmenu navrhujeme realizovať k 31. 8. 2024 tak, aby nebol narušený 

výchovno vzdelávací proces vo všetkých dotknutých školách. Tento návrh bol schválený v 

Krajskej rade pre odborné vzdelávanie a prípravu, v Územnej školskej rade, a teda je 

schválený aj zástupcami zamestnávateľských zväzov. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Ja ešte predtým, než otvorím rozpravu. Chcem povedať, že po diskusiách o tom 

majetkovom aspekte, lebo na ten ste sa mnohí pýtali. Autoremedúrou, navrhujem do 

uznesenia zaradiť bod číslo B3 a jeho znenie je nasledovné: Zastupiteľstvo BSK poveruje 

riaditeľku Úradu BSK hľadať budúce možné využitie objektu zrušenej školy formou nájmu s 

cieľom zachovania účelového určenia majetku, tzn. školstvo, vzdelávanie a šport. Týmto 

otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Ako prvý v rozprave vystúpi pán poslanec Pilinský. Chcem sa spýtať, ešte je tu pán riaditeľ 

Sadloň z Hlinickej, budete žiadať o slovo potom? 

Dobre, takže necháme slovo poslancov, keď bude potrebné, tak by ste vystúpili pán riaditeľ 

Sadloň, je riaditeľ na Hlinickej. Nech sa páči Peter Pilinský. 

Peter Pilinský (Poslanec)  

Pán predseda, dneska sme na rovnakej vlne, ja som práve chcel povedať, že by bolo dobré, 

keby tí riaditelia, ku ktorým tie decká prejdú, aby dali nejakú informáciu o tom, či sú 

pripravení na to, takže v tomto som dneska hovorím v rovnakej vlne ako vy. Ale možno by 

som sa ešte chcel spýtať, ale nemusí sa meniť uznesenie. Mne stačí, keď to tu odznie. Ja vítam 

to, to doplnenie uznesenia o ten bod B3. Nestihol som hovoriť s pani predsedníčkou našej 

školskej komisie, ale myslím, že bola o tom aj pri tých našich stretnutiach všeobecná zhoda o 

tom, aby keď teda k tej situácii skutočne dôjde, aby sme ako na komisii dostávali minimálne 

kvartálne informáciu, v akom stave je ten proces, prípadne nielen ten proces hľadania toho 

nového nájomcu, ale aj ten proces toho plynulého prechodu tých žiakov. Na tie, na tie nové 

školy. Takže toto, keď tieto body prejdú, aby sme ako členovia komisie tú informáciu mali, 

možno, ak niektorí poslanci budú chcieť, aby to bolo možnože raz za pol roka daná ako 

informácia do pléna. Ja sa tomu nebránim, ale za mňa bude dostačujúce, ak to dostaneme ako 

členovia školských, školskej komisie. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Mám hlásené, že v komisiách tieto veci boli priebežne dodávané ako informácie, ale áno, 

beriem na vedomie, odovzdávam teraz slovo, najprv pánovi poslancovi Krúpovi a následne 

poprosím o vystúpenie pána riaditeľa Sadloňa. 

p. Sadloň  

Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda, ja by som tak spoločne možno k tým nasledujúcim 

materiálom, ktoré tu budeme vlastne o nich hlasovať nejaký taký spoločný 1 predslov alebo 

na zváženie jednu vec. Výsledkom vlastne všetkých týchto optimalizácií, a teda rušenie 

niektorých škôl sú novovzniknuté alebo tie pôvodné priestory, ktoré zostanú v mnohých 

prípadoch na určité obdobie, pravdepodobne aj prázdne, tzn. zostávajú nám nevyužité 

priestory na strane druhej ako samosprávy dlhodobo bojujeme s nedostatkom priestorov pre 



základné školy pre materské školy. Hľadáme rôzne druhy financovania cez rôzne fondy, a je 

to proces, ktorý je veľmi komplikovaný a veľmi finančne náročný. Tu nám vznikajú alebo 

vzniknú po tejto optimalizácii mnohé priestory voľné bez toho, že máme nejakým spôsobom 

náhradu a budeme sa musieť ako BSK o ne určité obdobie do momentu teda ich nejakého 

využitia prenájmu starať. To znamená budú nás určite niečo stáť. Ja by som taký 1 príklad 

použil, o ktorom sme tu pred určitým časom aj hovorili, a to je príklad stredné odborné 

učilište energetického v Záhorskej Bystrici, ktoré bolo obdobne. Došlo k zrušeniu, resp. 

presunu tých vyučovacích kapacít do Volkswagenu. Ten priestor zostal prázdny, stále bol 

dlhodobo v majetku BSK za obdobie niekoľko 10, 12, 13 rokov, proste to ten priestor 

schátral, pretože nemal následné využitie. Napriek tomu, že teda my ako samospráva sme sa o 

to nejakým spôsobom stačil, snažili. Po dlho viacerých snahách sa to nakoniec teda podarilo, 

že budeme tam robiť teda novú školu, novú škôlku v priestoroch, ktoré sú alebo boli do 

značnej miery schátrané. A preto dávam, by som povedal taký návrh alebo na zváženie. 

Oslovili sme okolité samosprávy starostov v tej časti, že či potrebujú, budú potrebovať v 

blízkej dobe priestory na školy a škôlky? Aby sme vedeli primárne to ponúknuť im, aby 

nemuseli budovať nové a žiadať nové veci. Viem, že Rača robí novú školu, ktorá z 50 % tým 

financovaním stojí vlastne samosprávu niekoľko miliónov korún. Ja viem, že ten proces, 

proces je rozbehnutý, tzn. v prípade uvoľnenia školy na Pántoch, tá nejaká fúzia alebo 

spojenie nebude už možné, ale prihováram sa za to, aby naozaj sme mali stanovisko od 

všetkých dotknutých samospráv, ktoré sú v okolí, či sú to Vajnory, či je to Rača, či je to Grob, 

všetky tie ostatné veľké rozvíjajúce sa nové časti, či oni nebudú náhodou potrebovať priestory 

na nové základné a materské školy, a aby sme ich tieto naše uvoľnené priestory im primárne 

za veľmi výhodných podmienok dali. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Veľmi stručná reakcia ešte pred faktickou poznámkou pani Hudákovej. 

Samozrejme, od začiatku diskutujeme aj s pánom Drotovánom, aj s pánom starostom Vajnor 

Michalom Vlčekom, Vlčekom pardon. Ešte aj včera večer sme si telefonovali pán starosta 

Vajnor, toto rozhodnutie BSK podporuje. A je to naozaj diskusia mestská časť, mesto a župa. 

A poďme spolu diskutovať o tom, čo tam bude naozaj najlepšie v tých priestoroch, ale 

zostanú majetkom BSK a zostanú ako priestor na to, aby tam BSK v budúcnosti mohlo mať 



modernú novú školu. Nech sa páči s faktickou poznámkou pani poslankyňa Hudáková. 

Michal Sabo (Poslanec)  

....ktorý tu Jozef Krúpa predniesol, my už viackrát aj v minulom volebnom období, aj na 

komisii majetku sme deklarovali vždy s naším majetkom, ktorý sa nachádza v konkrétnej 

samospráve. Najprv musíme osloviť tú samosprávu a hľadať pre ňu verejnoprospešné využitie 

a nepredávať. Osobne, teda vnímam negatívne niektoré predaje, ktoré sa stali v minulom 

volebnom období a veľmi by som nerada bola, keby nejaká budova, ktorá funguje, dobre, 

možno neni v najlepšom stave bola presne tento proces, ktorú tu Jožo Krúpa opísal bola 

zdevastovaná a potom nastala podstatne viacej to dať dokopy. Treba naozaj, ja viem, že 

chcete tento proces úplne oddeliť, ale tieto 2 veci idú ruka v ruke. Keď opustíme nejakú 

budovu, že sa škola presunie do druhej treba mať hneď plán b, čo s tou budovou a treba nás o 

tom informovať. Tak, aby nedošlo v podstate k jej klesaniu hodnoty. Asi tak. 

Juraj Droba (Predseda)  

Chcem len upozorniť, že k vyprázdneniu priestorov týmito školami príde o 18 mesiacov, 

takže to obdobie ešte je dostatočné na to, aby sme vám buď v júni alebo v septembri 

predložili konkrétny návrh, čo s tým budeme robiť ďalej. A na rozdiel od železničiarskeho 

učilišťa, ktoré je zdevastované a mal ho v správe štát, tak si myslím, že máte dôveru k Úradu 

BSK, že predložíme rozumný návrh, s ktorým sa budete vedieť stotožniť, a ak nie, tak 

jednoducho zaňho nebudete hlasovať. Odovzdám slovo ešte pani riaditeľke úradu. 

Patrícia Mešťan (Riaditeľka úradu)  

Ja budem reagovať na pani poslankyňu Hudákovú. Rozumiem tomu majetkovému aspektu, 

ale práve sme aj interne na úrade debatovali o tom, že vy chcete od nás odpoveď na plán B. 

My vám ho samozrejme dáme, zo zákona sa musíme starať o naše budovy. Deklarujeme 

určite aj zmenou uznesenia, že sa nebude predávať, ale prenajímať na daný účel, ktorý sa dnes 

využíva. Ale keby sme vám dali dnes odpoveď, že kto tam bude, tak by to bolo práve účelové. 

Táto celá transformácia školstva, konkrétne Rybničná, Pánty, o ktorých najviac polemizujeme 

o tých budovách, že máme vybratého záujemcu. Úplne samozrejme myslím, že všetci sedíme 

tu na správnych. Verím tomu, že si veríme, stoličkách, že samozrejme bude, že to budeme 

ponúkať prvé samosprávam, tak ako to robí štát, keď má prebytočný alebo teda keď nevie, čo 



s danou budovou ponúka to inštitúciám najprv. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Ja ešte Jozef. Chcem iba pripomenúť, že za nášho vedenia sme sa dostali k 

zdevastovanej .... U vás Záhorskej, a dneska máme perfektný projekt a robí sa na tom, 

profituješ z toho ty ako mestská časť, a bude z toho profitovať aj magistrát aj Bratislavský 

samosprávny kraj. Perfektná symbióza, čiže keď sa chce, tak sa riešenie vždy nájde a to ako 

vyzerala Záhorská, nemusíme hovoriť ostatným, viacerí z vás tam boli, takže z úplného, 

Saigon neni pekné slovo, ale niečoho, čo už naozaj bola iba ruina, dneska budeme mať krásne 

zariadenie, ktoré budú slúžiť ľuďom, nech sa páči ešte s faktickou si chcel. 

Jozef Krúpa (Poslanec)  

Ja som, samozrejme iba na pani riaditeľku chcel reagovať. Samozrejme, že nežiadame o to, 

aby tu už bolo, že robíme to kvôli tomu, že už je tam nejaký nájomca. Ja iba hovorím o tom, 

naozaj, aby sme mali a primárne to ponúkli tej samospráve. A musím sa vrátiť k tomu. V tom 

predchádzajúcom období, ja viem, že Juraj to nebolo za teba, ale za predchádzajúcich 

županov to SOU v Záhorskej Bystrici nebolo primárne ponúknuté samospráve. Vždycky boli 

hľadané iné možnosti, ako by bolo ponúknuté samospráve. A dobre vieš, že sme mali rôzne 

diskusie na to, že tiež boli rôzne iné veci. Čiže ja hovorím akurát o tom, aby sa to primárne 

ponúkalo samospráve, lebo veľká vďaka BSK za to, čo všetko robí pre mestské časti a iné 

obce a mestá, ako pomáha naháňať financie na rekonštrukciu škôl a škôlok. A ja iba hovorím 

o tom, aby sme aj túto možnosť, keď to bude tá samospráva potrebovať, využili. Ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Nech sa páči, pani riaditeľka. 

Patrícia Mešťan (Riaditeľka úradu)  

Pán starosta Krúpa. Viete, že mojím nástupom 1 z prvých vecí sme mali rokovanie a práve 

tam padlo rozhodnutie spolu so mnou a s pánom županom, že to ide mestskej časti, a že to ide 

magistrátu. Čiže nijaké iné riešenie. Aspoň za nás dvoch nehovorím o ich predchodcoch sa 

neudialo. 



Juraj Droba (Predseda)  

S faktickou poznámkou pán poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem ja nepoznám úplne niektoré veci, čo sa týkajú zákonov župy, skôr tie obecné, tie 

mám naštudované dosť podrobne. Ale existuje niečo ako zásady hospodárenia a myslím, že 

pokiaľ si toto zastupiteľstvo v tom stanoví, že podľa zásad hospodárenia akýkoľvek 

prebytočný majetok musí byť najskôr ponúknutý danej obci, v danom katastri, potom mestu a 

neviem čo ďalej. Tak to potom bude povinnosťou župy týmto spôsobom nakladať, čiže 

možno len zase výhľadovo, keď môžme poprosiť, tak, ak také niečo existuje. Viem, že obec, 

pri obecnom majetku, áno, pri župnom som si neni úplne istý, lebo hovorím tú legislatívu 

nemám doštudovanú ešte tak dobre, tak dajme to do zásad hospodárenia a bude to automatika, 

bude to povinnosť a tým pádom budeme mať tento problém vyriešený. Hej a majetok, až keď 

naňho nebudú reflektovať všetky tieto inštitúcie, o ktorých sa teraz bavíme, tak až potom by 

sa zvažoval akýkoľvek iný zámer s tým vďaka. 

Juraj Droba (Predseda)  

V rozprave nasleduje ďalej pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (Poslanec)  

Ďakujem, takže opäť územná školská rada jednoznačne vyjadrila podporu tomuto uzneseniu, 

tomuto projektu, a tak isto ako som spomínal. Pani poslankyňa Hitková Peťa musela z 

pracovných dôvodov odísť, požiadala ma, aby som tlmočil aj stanovisko našej komisie, kde 

ona je predsedkyňa a podpredseda jednoznačne sa stotožňujeme s návrhom tohto uznesenia a 

s týmto projektom. Za mňa všetko. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, s faktickou pán poslanec Pilinský. 

Peter Pilinský (Poslanec)  

Ja by som len korigoval kolegu, že teda 1 člen komisie školskej bol proti, a tým som bol ja, 

ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ďalšou v rozprave je pani poslankyňa Ďurajková. 



Monika Ďurajková (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán župan. Ja som chcela ešte zareagovať na pána poslanca Pilinského v tej 

prvej rozprave a požiadať, že či by bolo možné nielen teda na školskú komisiu dať nejaký 

informatívny materiál, čo vlastne župa podnikla za ten čas, dajme tomu raz za pol roka, ale aj 

na zastupiteľstvo, aby sme všetci mali tú informáciu teda nielen členovia tej komisie. 

Nechcem to dávať uznesením, ale ak sa takto vieme dohodnúť, že by tu bol nejaký 

informatívny materiál, komu sa to zatiaľ ponúklo, alebo teda je tam nejaký záujem a či tí 

študenti teda prechádzajú, ale aj zamestnanci do tých nových škôl a teda ekonómov pekne za 

to doplnenie uznesenia. Myslím si, že je to úplne férové, a my sme aj o také niečo žiadali, 

takže ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže dám ešte záverečné. 

Aha pán riaditeľ Sadloň. Prepáčte, úplne sme zabudli. 

Ján Sadloň (riaditeľ SOŠ IT, Hlinícka)  

Týmto zopár informácií, ktoré by vás mali nejako navodiť na to, ako budete hlasovať. Jedná 

sa o to, že táto transformácia našej školy s Rybničnou nie je nová. Bola nastolená v roku 2011 

stál som tu takto pred vami, pred poslancami, kde sme to teda rozoberali. Jednalo sa o to, že 

vznikalo centrum odborného vzdelávania a príprav pre elektrotechniku a informačné 

technológie. Župa so zamestnávateľmi priamo so zväzom elektrotechnického priemyslu 

vytvorili komisiu, ktorá navštívila jednu aj druhú školu a rozhodli o tom, že teda Centrum 

odborného vzdelávania a príprav bude u nás na Hliníckej 1 s tým, že teda bolo doporučené 

všetky materiálno technické vybavenie, aj personálne bolo na vysokej úrovni. My sme 

samozrejme od tej doby nelenili. Tu so župou sme spracovali projekt, za ktorý som veľmi 

vďačný. A v roku 2018-2020 sme obnovili našu školu v hodnote 1,4 milióna korún. Od 

zamestnávateľov, okrem Zväzu elektrotechnického priemyslu, ďalej sme členmi asociácie 

priemyselných zväzov a dopravy, a tak isto Slovenskej obchodnej a priemyselnej komory, 

ktoré všetky zväzy veľmi silno podporujú nielen morálne, ale hlavne finančne. Aj školu, čo sa 

týka vybavenia. Krásnym príkladom toho je január teraz 2023, keď Západoslovenské 

elektrárne a Západoslovenská distribučná, vytvorili spolu s nami a so župou v škole polygón. 



Cvičné pracovisko v hodnote niekoľkých desiatok tisíc eUR. To znamená, že naozaj ten 

záujem je obrovský a ja stále hovorím, že dopyt presahuje štvornásobne ponuku, ktorú vieme 

ponúknuť zamestnávateľom, čo sa týka absolventov našej školy. Všetkých vás pozývam ku 

mne do školy, pokiaľ máte záujem, prísť sa pozrieť, aby ste videli, ako sme za tých 10 rokov 

tú školu zlepšili a kam sme ju posunuli. A ja verím, že budete všetci veľmi milo prekvapení a 

budete spokojní, pokiaľ máte nejaké otázky kľudne sa na mňa obráťte, pokiaľ budem vedieť, 

budem odpovedať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Pán poslanec Kusý, ďalší prihlásený do rozpravy. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ja mám otázku na pána riaditeľa, respektíve dve. Pán riaditeľ chcem sa opýtať, stredná škola 

na Rybničnej tvrdí, že jej zameranie je trocha odlišné od Hlinickej, resp. Adlerovej, a 

znamená, je to tak, respektíve, ak je to tak, znamená to, že sa presunú celé učebné odbory a 

zachová sa tá odlišnosť?  

Ján Sadloň (riaditeľ SOŠ IT, Hlinícka)  

No jednoducho, ak ste počúvali pani riaditeľku Zápalovú, tak tam povedala, že oni majú 2 

študijné odbory, to je mechanik elektrotechnik a mechanik počítačových sietí a obidva 

študijné odbory my učíme. To znamená, že bez problémov plynulo môžu prejsť k nám. To je 

prvá vec. Čo je druhá vec, spolupracujeme s Rybničnou ohľadne duálneho vzdelávania so 

Západoslovenskými elektrárňami, kde teda poskytujeme tu cvičný polygón pre ich účely. 

Takisto. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ak môžem druhá otázka, dobre chápem, tak na škole okolo 104 detí. Vy máte kapacity, ktoré 

budú schopné absorbovať. 

Ján Sadloň (riaditeľ SOŠ IT, Hlinícka)  

Bavíme sa, to je za rok a pol. Bavíme sa, že nejakí odídu, nejakí prídu, ale de facto v podstate, 

čo sa týka priestorového vybavenia, sme pripravení na to ich prijať. 



Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. Ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu a poprosím návrhovú komisiu, aby 

predložila návrh uznesenia. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem, pán predseda. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu za A schvaľuje za B poveruje aj s bodom B3, ktorý bol doplnený autoremedúrou. 

Prosím dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby sme hlasovali teraz.  

Za hlasovalo 49 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ďakujem. Bod 

považujeme za ukončený a schválený. Prechádzame na bod číslo 14. Tým je Návrh na 

optimalizáciu siete škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Zrušenie 

strednej odbornej školy podnikania na Strečnianskej 20. O úvodné slovo opäť poprosím pani 

riaditeľku Zápalovú. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne. Takže v tomto prípade Strednej odbornej školy podnikania na 

Strečnianskej 20 opäť nadväzujeme na už pred časom schválené strategické materiály v 

regionálnej stratégii. Okrem iného teda v regionálnej stratégii výchovy a vzdelávania na roky 

19-22 bolo jednoznačne definované, že pri tejto škole je nevyhnutné hľadať synergiu s inými 

školami podobného zamerania. V skupine odborov, ktoré má v sieti SOŠ podnikania, teda v 

tomto segmente odborov už od roku 2016 pôsobí v Bratislavskom samosprávnom kraji 

Centrum odborného vzdelávania a prípravy pre obchod a služby s ním spojené na Strednej 

odbornej škole obchodu a služieb Samuela Jurkoviča. A je v záujme Bratislavského 

samosprávneho kraja, ako zodpovedného zriaďovateľa, zamerať svoje strategické rozvojové 

aktivity na modernizáciu a dobudovanie práve týchto centier ako centier excelentnosti. 

Stredná odborná škola podnikania vznikla v roku 1991 ako Dievčenská odborná škola a počas 

svojej histórie sa teda niekoľkokrát transformovala. Zmenili sa aj odbory vzdelávania a názov 



školy. Dnes sa profiluje ako Stredná odborná škola so študijnými odbormi zameranými na 

obchod a podnikania a na manažment regionálneho cestovného ruchu. V rámci toho nášho 

systému stredného školstva je akýmsi medzičlánkom medzi obchodnými akadémiami a 

strednou odbornou školou zameranou na obchod a služby. A práve týmto krokom tú sieť 

systematizujeme, pretože je v záujme nás ako zriaďovateľa, mať silné obchodné akadémie, z 

ktorých každá má už dnes svoju jasnú profiláciu a mať 1 silné centrum na Strednej odbornej 

škole, ktoré bude pripravovať absolventov pre oblasť obchodu a služieb s ním spojených. 

Škola aktuálne sídli v budove Strednej zdravotníckej školy na Strečnianskej, má aktuálne 173 

žiakov. Aj keď v posledných rokoch zaznamenáva mierny nárast, dlhodobo osciluje okolo 

140 -150 žiakov aj z kapacitných dôvodov. Je to teda optimálny ten počet, aký je dnes. A 

kapacitne sa na SOŠ obchodu a služieb na Strečniansku samozrejme vie zmestiť. Je to, je to 

teda dohodnuté, je to premyslené, žiaci majú možnosť pokračovať, majú garantovanú 

možnosť pokračovať na SOŠ obchodu a služieb. Samozrejme v prípade záujmu môžu riešiť 

svoj prestup aj na iné školy v Bratislavskom kraji. Taktiež, aby mali možnosť všetci žiaci 

pokračovať v štúdiu vo zvolenom odbore, budú odbory, ktoré dnes vzdeláva SOŠ podnikania 

od dátumu tej zmeny presunuté na Strednú odbornú školu obchodu a služieb, aj keď tam v 

súvislosti so zmenou aktuálnou, zmenou vyhlášky o sústave odborov dochádza k 

transformácii odborov vzdelávania. Takže tieto odbory už aj bez tejto zmeny bude mať SOŠ 

obchodu a služieb v sieti. Uvedenú zmenu navrhujeme realizovať k 31. augustu 2024 tak, aby 

nebol narušený výchovno vzdelávací proces vo všetkých dotknutých školách. A možno len 

opäť doplním, že táto zmena bola schválená v Krajskej rade pre odborné vzdelávanie a 

prípravu, v Územnej školskej rade a máme k dispozícii aj pozitívne stanovisko Republikovej 

únie zamestnávateľov ako gesčne príslušnej profesijnej organizácie, v ktorom veľmi vysoko a 

pozitívne hodnotí práve Strednú odbornú školu obchodu a služieb Samuela Jurkoviča. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem. 

Poprosím vás opäť ako pri predchádzajúcom bode, autoremedurou by som chcel doplniť 

uznesenie o bod o tom, že zaväzujete riaditeľku úradu, aby tento priestor a tento areál ostal v 

majetku BSK, a zároveň slúžil účelu na to určenému, to znamená školstvo mládež a šport. 



Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ja by som ešte možno doplnila, to som nepovedala na záver, že keďže škola sídli v budove 

strednej zdravotníckej školy, tie priestory budú využité pre potreby Strednej zdravotníckej 

školy, ktorá už dnes má problém s kapacitou a je to segment, ktorý dlhodobo je veľmi zo 

strany žiadateľov, zo strany zamestnávateľov žiadaný a tam by sme teda mali zámer navýšiť 

kapacity Strednej zdravotníckej školy, ktorá pripravuje pracovníkov pre tie klasické 

zdravotnícke odbory. 

Juraj Droba (Predseda)  

Mám tu avizovaného pána učiteľa Tomáša Slávika, ktorý by chcel vystúpiť je učiteľom na 

Strečnianskej a ak je, ak je tu, tak by som mu udelil slovo. Pán učiteľ možno, možno teraz. 

Aha, formalita dúfam v tomto prípade, ale budeme musieť hlasovať o tom, aby naši hostia 

mohli vystúpiť, takže chcem vás poprosiť o hlasovanie o tom, aby hostia mohli vystúpiť a ja 

odporúčam samozrejme, aby ste hlasovali za. Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem veľmi pekne konštatujem, že jednohlasne tento návrh prešiel. Pán Slávik, poprosím 

vás, keby ste sa vedeli do troch minút zmestiť, dobre ďakujem. Prípadne, môžme to spraviť, 

tak, že kolegyni ďalšie 3 minúty a tým pádom by ste mali 6 nech sa. Páči. 

Tomáš Slávik  

Ďakujem, skúsim teda do troch minút sa zmestiť. Po niektorých slovách, čo tu zazneli, som 

musel aj zmeniť obsah svojho prejavu, čo som mal pripravený, ale naozaj pokúsim sa byť 

stručný. My by sme, ďakujeme, aj za ten priestor, čo sme dostali, radi by sme sa vyjadrili teda 

aj k tej dôvodovej správe, ktorá bola predložená, a z ktorej bodmi si dovolíme dosť výrazne 

nesúhlasiť. Vravelo sa tu o centrách excelentnosti. Ja si pod tým predstavujem teda naozaj 

zvyšovanie kvality vzdelávania, a neviem si predstaviť, ako sa kvalita vzdelávania našich 

žiakov bude zvyšovať na Sklenárovej, keď tam nesedia nám prospechy žiakov, kde u nás 

dosahujeme priemerný prospech 2,13; na Sklenárovej 2,37 priemerný prospech našich 

maturantov bol 25 % lepší za minulý školský rok. Ja osobne som bol garantom za anglický 

jazyk, ktorý sa veľmi skvalitnil počas môjho pôsobenia. S kolegyňou sme viacnásobne 

prerábali maturitné otázky, osnovy, jednoducho vždy sme sa prispôsobovali tej meniacej sa 

situácii, prispôsobovali sme sa tomu, že prichádzali na našu školu stále kvalitnejší a 



kvalitnejší žiaci. Boli sme schopní meniť ich na skupiny silnejšie, slabšie, tomu 

prispôsobovať aj neustále výber nových učebníc. Jednoducho robili sme všetko, čo bolo v 

našich silách, aby sa aspoň za tú našu oblasť jazykov a občianskej náuky a dejepisu tá výučba, 

čo najviac skvalitňovala. A my jednoducho sme nedostali jedinú záruku na to, že týmto 

spojením naši žiaci budú môcť pokračovať v tej kvalite, akú sme my dokázali poskytnúť, a 

resp. my v prípade, že by sme na školu prešli, by sme mohli nadväzovať na tú našu predošlú 

prácu. Ja som na to nedostal dodnes jedinú záruku žiadnu analýzu, so mnou nikto 

nediskutoval. My sme neporovnávali maturitné otázky na jednej na druhej škole, jednoducho 

ja nemôžem s čistým svedomím takéto rozhodnutie prijať, pretože to, čo som 4 roky budoval 

na SOŠ podnikania, aj teraz, proste len zhodené zo stola. Ďalšia vec, pani Zápalová 

spomenula mierny nárast počtu študentov na našej škole. Ja som bol za 4 roky svedkom dosť 

výrazného nárastu, takže pamätám časy, keď som tam nastúpil v roku 2018 zvýšenie 

nejakých, z nejakého počtu 100 študentov horko ťažko na 175, viac ako 170, je to podľa mňa 

výrazný nárast. My sme boli, my sme boli rozvíjajúca sa škola, perspektívna v mojom 

ponímaní a týmto, touto technickou nápravou, že naša škola sa zruší a prelejú sa učitelia a 

žiaci na Sklenárovú opäť príde mi to nefér, že zrovna v tejto fáze sa dostávame do tohoto 

bodu, keď sa toto má udiať. Na budúci rok máme prihlásených 113 záujemcov, hoci môžme 

prijať len 54, na Sklenárovej je plán prijať 122 prihlásených k marcu bolo 111 žiakov. Podľa 

teda najposlednejších informácií, takže sú to, sú to čísla, ktoré dovolím si tvrdiť, sú dosť v 

rozpore s tou, s tou víziou, že zrovna prechod našich žiakov na Sklenárovu bude zárukou 

nejakého skvalitňovania vzdelania. Žiaľ, musím poznamenať, že ďakujeme za to, že ste nám 

chceli zachovať miesta, ale málokto z nás z toho, čo sme sa rozprávali v zbore, plánuje prejsť 

pôsobiť na Sklenárovu. Ja osobne logisticky by som sa tam ani nevedel dopraviť mojimi 

možnosťami na ôsmu, takže z tohto hľadiska by som takú ponuku neprijal. Druhá vec je tá, že 

potom ako to bolo zle odkomunikované, bez dostatočnej diskusie, považujem to za závažný 

útok na moju prácu. Ďakujeme za vaše podporné maily a stanoviská, ako si vážite naše 

nasadenie a kvalitu práce, lenže ja som s nikým z vás nikdy nekomunikoval, ani som nikoho z 

vás nikdy nevidel o moju prácu sa nikto za tie 4 roky nezaujímal a nepoznal jej obsah a 

kvalitu. Takže ďakovať za niečo, čo nepoznáte, je pre mňa maximálne to, že mi ďakujete, že 

ráno vstanem do práce a tam prídem bez toho, aby ste sa oboznámili s tým, čo som v tej práci 



vykonával. Chcete dotovať boj proti extrémizmu na školách. Boj proti extrémizmu bol 

súčasťou mojej výučby už na angličtine a potom neskôr aj na dejepise úplne prirodzenou 

súčasťou v čase, keď to ešte málokto tušil, že budeme čeliť takémuto návalu ruskej 

propagandy. Od roku 2018 som tomu prispôsoboval obsah mnohých výučbových jednotiek a 

robil som to za ten bežný plat stredoškolského učiteľa a teraz zisťujem, že sa ide, idú na to 

dávať dotácie. Takže rušíte niečo, čo vlastne chcete ísť teraz dotovať, takže mne to nepríde 

úplne šetrné, ale v poriadku pre mňa osobne kolegyne teda a kolegovia zvažujú, že na 

Sklenárovu neprejdú pre mňa osobne, je to koniec v školstve, pretože ja za takýchto okolností 

nevidím víziu, že keď človek niečo buduje a snaží sa byť proaktívny, tak na konci mu to aj tak 

nedáva zmysel, keď má takto dopadnúť. Takže verím, že som nič nezabudol, mal som toho na 

srdci oveľa viac a dúfam, že som sa zmestil do tých troch minút. Ďakujem. 

No ešte 1 malý technický detail, takisto naša škola by vôbec nepotrebovala dotácie od kraja v 

takom rozsahu, aké potrebuje, pretože mi vlastníme budovu na Znievskej, ktorú nám nebolo 

dovolené prenajímať za trhové ceny. Keby sme prenajímali tú budovu za trhovú cenu, tak by 

sme v podstate boli bohatá prosperujúca škola bez potreby dodatočného dotovania, takže je 

tam viacero faktických a komunikačných faulov. Je nám to teda ľúto. Ja predpokladám, že vy 

už ste rozhodnutí, keď vidím tie hlasovania, ale pokúsil som sa vám prehovoriť do svedomia 

v poslednej možnej chvíli ďakujeme. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, pán učiteľ, ďakujem za vaše slová, veľmi si vážim to, čo robíte, aj to, čo robíte nad 

rámec, predovšetkým boj proti extrémizmu. My vám ponúkame ako župa možnosť pôsobiť na 

novom mieste robiť to isté a ja budem samozrejme rád, ak takú ponuku prijmete. Tvrdíte, že 

neprijmete, mrzí ma to. A ďakujem za to, čo ste robili. Veľmi pekne ďakujem. Poprosím, 

pani, riaditeľku Mokošovú, ktorá z titulu svojej pozície, nemusíme o nej, o jej vystúpení 

hlasovať, lebo je riaditeľkou školy na Sklenárovej. Nech sa páči, poprosím opäť 3 minúty. 

p. Mokošová  

Ďakujem, tak veľmi ma mrzí, že tuto mladý kolega takto zrušil a očernil prácu školy, ktorá je 

na trhu škôl 60 rokov. Za svoje pôsobenie dosiahla neskutočné úspechy ako jedna z mála škôl 

bola ocenená Merkurovom rádom. Nieže jedna z mála, jediná, Merkurovým rádom. Pokiaľ 



ide o porovnávanie priemerov možno mladý kolega nevie, že oni učia žiakov, ktorí sedia v 

školských laviciach 4 roky. My pripravujeme žiakov, na budúce povolania, ktoré, ktorí v 

prípade, že študujú študijných odborov s maturitou, sú v školskej lavici 2 roky, lebo 2 roky sú 

na praxi, čiže porovnáva niečo, čo sa nedá porovnať. Samozrejme naši žiaci od prvého dňa od 

prvého ročníka chodia na odborný výcvik k zamestnávateľom. Možno mladý kolega nevie, že 

sme škola, ktorá ako prvá na Slovensku tvorila duálnu triedu a dodnes má 40 % duálnych 

žiakov z celého Slovenska sa učí na našej škole. Spolupracujeme so 77 firmami prevádzkami, 

kde naše majsterky odbornej výchovy dennodenne vyrážajú a šľapú, aby chodili a navštívili 

všetky pracoviská zamestnávateľov po celej Bratislave a v Bratislavskom samosprávnom 

kraji. Čiže aj riadiť takúto školu, ktorá má 2 odbory, hej, ako je na vašej škole alebo riadiť 

školu, kde je 7 odborov, kde máte žiakov, ktorí chodia do školy buď denne, ako vaši žiaci, 

alebo týždeň sú v škole týždeň na praxi, alebo dokonca máme žiakov, ktorí v týždni sú len 2 

dni v škole a tri dni na praxi, tak to je skutočne veľký rozdiel. Napriek tomu, že naši žiaci 

chodia na prax, sme presne na tých istých súťažiach ako ste boli vy, ako ste aj písali v tej 

Prahe, získali aj my sme prvé miesto takisto v Českých Budějoviciach. Tento rok sme získali 

5 ocenení z toho 2 prvé miesta, 2 druhé a 1 tretie. Čiže napriek tomu všetkému, že naši žiaci 

sa síce nemôžu hrdiť, že sú na Strednej odbornej škole podnikania, ale sú na Strednej 

odbornej škole obchodu a služieb, tak naši žiaci dosahujú krásne výsledky. Sme jediná škola 

pre naše povolania, ktoré je organizátorom celoštátnej súťaže v darčekovom balení a tak isto 

by som povedala, že momentálne sme dostali aj ocenenie Štátneho inštitútu odborného 

vzdelávania za zásluhy a rozvoj odborného vzdelávania, a našej škole, teraz pred mesiacom 

bola udelená autorizácia inštitúcií v rámci systému overovania kvalifikácie pre sektor, 

obchod, marketing, gastronómia a cestovný ruch. Od roku 2016 sme Centrom odborného 

vzdelávania a prípravy, čiže úzko spolupracujeme s množstvom zamestnávateľov. 

Spolupodieľali sme sa na tvorbe zákona o odbornom vzdelávaní. Škola vlastní značku kvality 

londýnskej spoločnosti iess, ktorá hodnotí úroveň vzdelávacích inštitúcií v Európe a my sme 

boli medzi prvými na Slovensku, ktorý sme získali rating skupiny BB, čo znamená, že sme 

škola, ktorá dosahuje dlhodobo.... Ďakujem, to je z mojej strany všetko, nevidela som 

časomieru, takže sa ospravedlňujem, ak som to pretiahla. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne, týmto otváram rozpravu pre poslancov. Ako prvý do rozpravy sa 

prihlásil pán poslanec Hrčka, nech sa páči. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem, no ja by som rád vystúpil možno trošku aj filozoficky k niektorým veciam. A ja by 

sa chcel by som aj na niektoré veci vecne reagovať, teda od pána učiteľa, ktoré poveda. Prvá 

vec, samozrejme chápem jeho frustráciu, že keď na niečom pracuje 4 roky a vidí výsledky 

svojej práce, ktoré sa mu zlepšujú, a k tomu príde nejaká nejaká zmena, ktorá sa ho takýmto 

spôsobom dotýka, tak chápem, že to je nepríjemné. Áno, súhlasím možno s tým argumentom, 

ktorý hovorí, že keďže toto je v Petržalke zhodou okolností, kde som starosta a niekto mu 

povie, že jeho nové pracovisko bude v Rači, tak je to technicky preňho problém, môže to byť 

problém aj pre žiakov, čo teda je podľa mňa z takých tých argumentov, ktoré majú logiku 

naozaj pointa, ktorá je reálne na zváženie. Druhá vec, ja, keď som si pozeral tie výkazy, chcel 

by som trošku dať na pravú mieru. Ten tú informáciu, ktorú tu pán učiteľ povedal je, že škola 

vlastní budovu na Znievskej a keby ju mohla komerčne prenajímať, tak by bola v pluse. 

Prosím, to je akože naozaj nie v zlom, ale to je, že demagógia. Všetky budovy vlastní župa, sú 

majetkom župy, sú príjmom župy a tá budova, keby bola akokoľvek komerčne prenajímaná, 

tak ten príjem by bol príjmom župy, nie príjmom školy. Z toho, čo som si pozrel normatív tej 

školy je taký, že bez urážky, župa túto školu mala rušiť pred iks rokmi nie teraz, lebo náklady 

na jej prevádzku boli dvojnásobne vyššie ako normatív zo školy, zo štátu, a prosím, to potom 

by sme naozaj mohli spraviť, takže darujme každej našej škole, 2-3 nehnuteľnosti, ktoré oni 

budú komerčne prenajímať a nebudú platené z normatívu, ale budú platené z prenájmu. To sa 

takto naozaj nedá prosím, že to zachádzať do niečoho, čo si nemôže niekto predstavovať, že 

takto to môže fungovať. Čiže škola musí fungovať z normatívu, ak z toho normatívu 

nevychádza, môže krátkodobo zriaďovateľ presunúť peniaze z jednej na druhú, ale to nemôže 

byť forma financovania, že, že budú budú tu proste školy vlastniť nehnuteľnosti, ktoré budú 

komerčne prenajímať a dofinancovať si neefektívnu prevádzku. Prosím, že týmto smerom sa 

nedá rozmýšľať. Je to nepopulárne. Ja netvrdím, že úplne všetko, ono to bude samozrejme 

záležať od ľudí, od stanovenia. Verím tomu, že župa má ekonomické problémy z hľadiska 

prevádzky týchto škôl. Obdobné problémy dopredu tvrdím budú za chvíľku väčšinu starostov 



čakať 5-10 rokov na materských školách, 10-20 rokov na základných školách, lebo tá 

demografia je taká, že dneska síce cez plán obnovy rozširujeme kapacity a vo veľkom, ale v 

drvivej väčšine Bratislavského kraja. Rovnako, ale na Slovensku ďaleko viac. Ten počet detí 

ide teraz výrazne, výrazne dole v najbližších 20 rokoch, počet detí materských školách klesne 

zhruba na 50 % v súčasných kapacít, a to isté sa prejaví samozrejme na základných školách. 

Čiže rovnako nepopulárne opatrenia čakajú aj iných starostov, iných primátorov, iné 

samosprávy budú ich musieť robiť. A teraz neni to populárne. Ja netvrdím, že teraz všetci sme 

vysmiati od ucha k uchu, s tým, ešte poprosím dokončím len fakt poslednú vetu, s tým, že tu 

bolo povedané, že sme dopredu rozhodnutí. Na rovinu, áno a ja som mal občas niekedy 

predstavu o tom, že keď som občan a s niečím nesúhlasím, tak je to nejaké spiknutie proti 

mne. Naozaj, ale túto, keď som si tie materiály niektoré pozrel, tak tá ekonomická stránka, a 

tá logika, za tým je podľa mňa jasná, prečo sa to robí teraz, prečo sa to neurobilo o 2 o 3 roky. 

Mohlo sa to urobiť skôr, neskôr, si nemyslím. Áno, vychádza to nesprávne, že zrovna teraz sa 

tie kapacity rozširujú alebo teda zvyšovali, prečo zrovna teraz. Na rovinu, politické obdobie 

vám hovorí, že nepopulárne veci musíte spraviť na začiatku obdobia a pred voľbami napriek 

tomu, že tie čísla vychádzali to 99 % samospráv nespraví, lebo takéto veci sa nerobia mesiac 

pred voľbami, ale robia sa po voľbách, čiže bohužiaľ to je realita, ktorá vychádza zo všetkých 

týchto vecí. Ďakujem, čiže len toľko z mojej strany na vysvetlenie. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, poprosím ďalej v rozprave pani poslankyňu Hudákovú, nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Každá transakcia sa dá dobre odkomunikovať, a tu možno vidím nejaký taký priestor v 

správnej komunikácii, pre mňa bolo dosť tak sympatické vás pozorovať a pripadalo mi to ako 

taký súboj škôl a každý sa predniesol, aká je tá škola výborná, ale to je dobré. Jedna aj druhá 

ste výborná škola a veľmi sa mi páčilo to vaše odhodlanie, ten zápal, ktorý máte pre svoju 

prácu a túto pozitívnu energiu naozaj kladiem na srdce, netreba premárniť, pretože najhorší 

stav je, neviem a nezaujíma ma to. Ale mali sme tu možnosť vidieť zapálených pedagógov, 

ktorí milujú svoju prácu a jednoznačne ja budem za akékoľvek motivačné prostriedky použiť 

na to, aby tieto, títo pedagógovia ostali učiť naše deti. Takže ja by som chcela vyzvať vedenia 



oboch škôl aj teda pedagogické tímy a VÚCku, aby bola nejakým mediátorom pri tejto 

transakcii a aby naozaj každý pedagóg mal tú ponuku tak, aby bol spokojný. Poviem príklad, 

ja som z menšieho mesta a tam napr. sú veľmi zlé spoje, aby sa pedagógovi mohli dostať do 

práce. Poviem niektorí dochádzajú zo Šale a zo Smeru Bratislava, aby niekto sa tu z Ivanky 

alebo z Malinova dostal do Senca ráno opačným smerom proste nemožné, pokiaľ nemá 

vlastné auto, nedokáže to. A ako to riešia, tak tomuto učiteľovi trebárs nedávajú prvé hodiny, 

vždycky na všetkom sa dá dohodnúť, ak je teda dobrá vôľa a ja by som vás naozaj vyzvala, 

aby ste toto robili a dohodli sa. Opäť, pre mňa veľmi sympatické to dodržanie kvality, veď už 

bolo tu deklarované, že prejdú tie celé triedy so svojimi pedagógmi k vám a myslím, že 

priestorovo ste na to vybavení, takže nedôjde k nejakému porušeniu tých vzťahov aj medzi 

žiakmi a pedagógmi a to vyučovanie, ktoré mali, bude zachované. Zase treba len správne 

odkomunikovať. Takže ja by som vás chcela akože nejakým spôsobom posmeliť pri tej 

spolupráci, pri tejto transakcii. Bol tam ešte jeden dôležitý bod ohľadom tej Znievskej, kde 

teda sídli súkromná škola. My vieme, aké problémy v rozpočte nám začínajú robiť súkromné 

školy. Jednoznačne vyberajú od tých rodičov a dostávajú to z VÚCky z nášho rozpočtu čo ak 

by tá škola bola naša, štátna by dostávala. Alebo ešte dokonca aj niečo naviac, takže ja by 

som aj z toho majetkového nejakého pohľadu dala do pozornosti, aby nám nevznikalo veľa 

súkromných škôl, pretože za chvíľu budeme financovať len ich a na vlastné školy nebudeme 

mať dosť prostriedkov. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne za príspevok ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (Poslanec)  

Takže opäť územná školská rada, Komisia školstva, školstva športu a mládeže jednoznačne 

súhlasí s týmto projektom. Schválila to jednoznačným hlasovaním za, čiže tento projekt je 

dobrý a myslím, že ho treba jednoznačne podporiť. Za mňa všetko.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, predpokladám, že pán poslanec Pilinský ide povedať, že bol proti, takže poviem 

dobre, nech sa páči.  



Peter Pilinský (Poslanec)  

Ja by som sa chcel týmto veľmi veľmi veľmi ospravedlniť kolegovi Jurajovi. Ja už som bol v 

tej diskusii o 2 body vpred. Ja som pri tej Rybničnej skutočne hlasoval tak, ako povedal Juraj, 

pri tých na Pántoch som bol proti, lebo pri tej Rybničnej proste bola iná situácia. Ostávame 

relatívne v tom istom území. Je tam to tak, ako spomenul pán riaditeľ, tá predbežná dohoda, 

takže ja sa ešte raz Juraj a aj všetkým ostatným veľmi omlúvam, že som tu teda niekoho 

naštkol z toho, že tvrdí niečo, čo nie je pravda ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším v rozprave prihláseným je. Pán poslanec Rudolf Kusý. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne. 

Túto školu vnímam ešte od čias, keď bola dievčenskou odbornou školou. A postupne 

prechádzala transformáciou a snažila sa nejakým spôsobom udržať. 

Ja by som sa vrátil k tomu, čo povedal pán poslanec starosta Hrčka. 

Faktom je, že táto škola mala byť zrušená pred ôsmimi rokmi. 

Na druhej strane za tých 8 rokov posledných, táto škola prešla pozitívnymi zmenami. Stala sa 

z nej naozaj dobrá a vyhľadávaná škola. To, čo povedal učiteľ, ktorý tu bol, to je pravda. 

Zároveň chcem povedať, ja vnímam aj prácu pani riaditeľky Mokošovej. A urobila zo svojej 

školy na Sklenárovej tiež kvalitnú školu. Len my zabúdame na jednu vec. Tieto 2 školy sú 

odlišné. 

V minulosti existovalo rozdelenie škôl na gymnázia. Stredné odborné školy stredné odborné 

učilištia a špeciálne školy. 

Bývalá dievčenská škola je dnes na úrovni tej strednej odbornej školy. A tejto škole je bližšie 

zameranie Obchodnej akadémie než zameranie školy, ktorú riadi pani riaditeľka Mokošová. 

Chcem povedať, máme tu kvalitnú školu je nezmysel ju rušiť, ak silou mocou potrebujeme 

priestory, ktoré sú na tej pardon Strečnianskej, tak v takom prípade, čo nám bráni presunúť 

celú školu s učiteľmi, žiakmi, riaditeľom ako organický celok, niekde inde, kde tie priestory 



sú. Mám za to, že nič a tým vyhovieme všetkým. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, s faktickou poznámkou pán poslanec Hrčka, nech sa páči. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem ako jedna z vecí, ktorá tiež mi napadla nezávisle od pána kolegu, kolegu Kusého. Je 

to, že my v Petržalke máme obchodnú akadémiu na Dudovej, a možno niektorí tí 

pedagógovia, ktorí by nemohli chodiť do Rače by z hľadiska lokality prijali lepšie skôr 

ponuku tým smerom, takže len možno, asi a teda ten názor, že táto škola je bližšie k 

Obchodnej akadémii, ako k tomuto. Ako možno len na zváženie, že ak by niektorá časť bola 

spojiteľná alebo prepojiteľná na túto školu a boli by tam kapacity, že či to nezváži, čiže to je 

len jediné, čo tiež by som, ako prišlo mi to trochu logické a hlavne kvôli oblasti, že keby som 

bol petržalský pedagóg, radšej hľadám petržalskú župnú školu ako račiansku nie v zlom, lebo 

naozaj to cestovanie je také, aké je v Bratislave, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, poprosím o záverečných pár slov. Pani riaditeľku Zápalovú. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja len poopravím, Sklenárová je v Ružinove, nie v Rači, a čo sa týka 

skladby odborov alebo teda úrovne tých škôl, dnes je stredná odborná škola podnikania a 

stredná odborná škola na Sklenárovej na jednej úrovni. Sú to stredné odborné školy, čo sa 

týka skladby odborov, Republiková únia zamestnávateľov je 1 z najaktívnejších 

zamestnávateľských zväzov a oni aktuálne upravujú svoju sieť odborov tak, že od septembra 

26 v podstate od 24 a od 26 to teda dobieha, budú tie odbory, ktoré má dnes v sieti SOŠ, 

podnikania odbormi totožnými so SOŠ obchodu a služieb. Nie s obchodnou akadémiou. Ale 

to samozrejme nebráni individuálne žiakom, ktorí budú mať záujem a splnia kritériá urobia 

rozdielové skúšky a na obchodných akadémiách alebo na školách iného typu budú voľné 

miesta. Oni samozrejme si môžu zvoliť svoju inú cestu vzdelávaciu, to je ich slobodná voľba 

a je to v zmysle platnej legislatívy. Tak isto je to aj so zamestnancami. Nás veľmi mrzí to, že 

to možno, že teda zamestnanci vnímajú, že sa nezaujímame a vy, že sa nezaujímate o ich 

prácu, lebo dôkazom toho, že sa o tú prácu zaujímate je ten systém benefitov, ktorý tu funguje 



už niekoľko rokov. Ja fyzicky je nemožné poznať prácu každého jedného z nich, ale práve 

tým, že im tú vážnosť dávame aj cez tie benefity a že im ju dávate vy a vedenie tohto úradu je 

dôkaz toho, že si ich prácu vážime. A ešte možno len jednu 1 slovo k tej komunikácii. My 

sme riaditeľom, keď sme s nimi o tejto téme komunikovali hneď dali ponuku, že prídeme na 

akékoľvek diskusie so zamestnancami, so žiakmi s rodičmi práve SOŠ podnikania bola jediná 

zo škôl, ktorá nás pozvala na stretnutie so všetkými zamestnancami, takže okrem toho 

povinného stretnutia s radou školy sme tam ešte absolvovali aj stretnutie so zamestnancami, 

takže my sme sa naozaj snažili s nimi komunikovať veľmi otvorene a veľmi ústretovo. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, tak predsa len ešte faktická poznámka. Pán poslanec Hrčka. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ja sa ospravedlňujem, ja som si nikdy zapamätal, že v Rači obrovská prepáčte, mrzí ma, to 

samozrejme to som bolo moje zlé zapamätanie, si školy prepáčte. 

Juraj Droba (Predseda)  

A druhý príspevok do rozpravy pán poslanec Kusý. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Pani riaditeľka ja vás poznám za ten čas, aj si vás váš rešpektujem len chcem 

povedať zopakovať, čo povedala aj pani riaditeľka Mokošová. 2 roky praxe 2 roky štúdia. 

Zhruba takto funguje, Keď to dávame dokopy Sklenárová tu a pri SOŠ podnikania na 

Strečnianskej je to 4 roky štúdia. 

Je to odlišný typ školy. A ja si myslím, že asi málokto bude teraz spochybňovať to, že na tej 

strednej odbornej školy podnikania za tých posledných 6-7 rokov spravili naozaj výrazný kus 

práce a je tam funkčný kolektív, ktorý je hlúpe rozbíjať. 

Ja. Ak potrebujeme urobiť tieto rošády s priestormi, čo viete vy lepšie, ako ja, tak v takom 

prípade presuňme celú školu, aj s vedením školy, čo nám v tom bráni? Tomu, priznám sa, 

nerozumiem, pretože škola je organický kolektív, a ak je funkčná dobrá, prečo to meniť. 

p. Mokošová  

Ak môžem k tomuto, len by som vám chcela povedať, že my z tých našich odborov 2 máme 



presne zaradené v tej istej skupine odborov ako táto škola druhá, čiže v týchto dvoch 

odboroch chodia žiaci 4 roky do školy. Ďalšie odbory sú tie s odborným výcvikom, kde 

chodia len 50 alebo 60 % do školy a zvyšok na prax. Takže asi toľko a ešte posledná 

poznámka. Ja som deklarovala pani riaditeľke, že všetci žiaci aj učitelia, ktorí budú mať chuť 

a chcú prejsť k nám školy, do našej školy, budú mať deklarované miesto. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ešte na záver pán poslanec, toto neni naozaj diskusia o priestoroch a o budovách, 

toto je diskusia o transformácii školstva, jeho zefektívnení tak, aby boli väčšie školy, ktoré 

budú mať vyšší počet normatívu, kde sa realizujú úspory z rozsahu, atď. Čiže toto je o 

transformácii a presunutí stredného školstva do dvadsiateho prvého storočia. Takpovediac, nie 

je to o tom, že, kde bude aká budova, a kto tam bude sídliť a kto si ju bude prenajímať. 

Ďakujem veľmi pekne za rozpravu, ešte nech sa páči reakcia. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ja rozumiem, pán župan, ale z hľadiska efektivity, ak sa celá škola presunie do ďalších 

priestorov, tak tam v zásade nie je rozdiel. S výnimkou možno platu riaditeľa jedného 

zástupcu. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po 

prerokovaní materiálu za A schvaľuje za B poveruje aj s doplnením bodu B3. 

Prosím dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby sme hlasovali o tomto uznesení teraz.  

Ďakujem konštatujem, že za hlasovalo 46 poslankýň a poslancov 1 bol proti a 1 sa zdržal, 

ukončujem bod číslo 14 a prechádzame na bod číslo 15. Tým je Návrh na optimalizáciu siete 

škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. 



Zrušenie Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu na Pántoch 9 v Bratislave. 

Predtým ako odovzdám úvodné slovo, pani Zápalovej, tak chcem povedať, že opäť aj v tomto 

bode budeme pridávať ten bod o zaviazaní riaditeľky úradu k tomu, aby sme hľadali spôsoby 

ako škola ostane v majetku BSK, a ako bude naďalej využívaná pre účely školské a športové. 

Ďakujem. Odovzdávam slovo pani riaditeľke Zápalovej. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne, takže v tomto prípade, keď hovoríme o Strednej odbornej škole 

hotelových služieb a obchodu si dovolím uviesť, že v danom segmente odborov gastronómie 

a hotelierstva, to je skupina odborov 63-64 a 29 potravinárstvo, pôsobí v Bratislavskom 

samosprávnom kraji viacero škôl, pričom ide o školy s podobným zameraním a podobným 

vzdelávacím profilom. Ich racionalizáciou sa predpokladá nielen zvýšenie efektivity 

vynakladaných prostriedkov, ale najmä zvýšenie kvality výchovno vzdelávacieho procesu, 

nakoľko sa pozornosť sústredí na školy, ktoré už dnes pôsobia ako Centrá odborného 

vzdelávania a prípravy, z ktorých by mali v budúcnosti vzniknúť centrá excelentnosti pre 

danú oblasť vzdelávania. Dôležité je uviesť, že proces racionalizácie v tomto segmente začal 

už v roku 2016, tak ako spomínala aj pani riaditeľka Lukáčová, kedy Zastupiteľstvo 

Bratislavského samosprávneho kraja schválilo svojím uznesením vstup do projektu covp 

Farského, pracovisko Harmincová, kde sa v rámci tohto projektu vytvorili a vytvárajú, práve 

sa ten projekt končí, moderné infraštruktúrne a materiálno technologické podmienky, ktoré 

budú plne zodpovedať trendom modernej gastronómie a potravinárstva, čím sa umožní výuka 

a prax študentov alebo žiakov v štandardne požadovanom zamestnávateľmi. Z uvedeného 

vyplýva, že je nevyhnutné pristúpiť k transformácii a reforme vzdelávania v oblasti 

potravinárstva a gastro. Žiaci SOŠ hotelových služieb a obchodu Na pantoch 9 budú mať 

možnosť pokračovať v štúdiu na Hotelovej akadémii Mikoviniho 1 alebo na SOŠ gastronómie 

a hotelových služieb Farského 9, ktoré ponúkajú úplne identické odbory ako SOŠ hotelových 

služieb a obchodu Na pántoch 9. Hotelová akadémia. Mikoviniho 1 je od roku 2022 Centrum 

odborného vzdelávania a prípravy pre gastronómiu, hotelierstvo a cestovný ruch. A SOŠ 

gastronómie a hotelových služieb na Farského je od roku 2013 Centrom odborného 

vzdelávania a pri prípravy pre oblasť potravinárstva. V tých materiáloch z minulých rokov 

bola napr. SOŠ hotelových služieb a obchodu Na pántoch 9 označená ako možné alebo 



budúce možné Centrum odborného vzdelávania a prípravy, ale tak, ako spomínala pani 

riaditeľka Lukáčová, v súčasnom legislatívnom prostredí o vytvorení centier odborného 

vzdelávania a prípravy rozhodujú zamestnávateľské zväzy a tie v novembri 2022 rozhodli, že 

Centrum pregastronómiu, hotelierstvo a cestovný ruch bude Hotelová akadémia na 

Mikovíniho 1.  

Zrušenie strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu navrhujeme realizovať k 

31. augustu tak, aby všetky dotknuté školy mohli pokračovať vo výchovno vzdelávacom 

procese bez nejakých rušivých vplyvov. Tento návrh bol schválený v Krajskej rade pre 

odborné vzdelávanie a prípravu, v Územnej školskej rade v republikovej a teda taktiež máme 

veľmi pozitívne stanovisko Republikovej únie zamestnávateľov ako gesčnej stavovskej 

organizácie, kde vyjadrujú plnú podporu snahám Bratislavského samosprávneho kraja a 

racionalizovať práve tento segment gastro a potravinárstva. 

Ak sú nejaké otázky, nech sa páči.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Ešte chcem sa opýtať predtým, ako otvorím rozpravu. Máme tu 

niekoľko uchádzačov o vystúpenie, takže ja sa budem každého z nich pýtať jednotlivo, či sa 

nachádza tu. Pani Klaudia Suranová, predsedníčka rady školy, je tu dobre. Pán Ľubomír 

Polonec, vedúci manažér technicko prevádzkového úseku, dobre. Pani Júlia Kercová, 

predsedníčka plaveckého klubu Azeta. Pán Peter Kyselica, predseda žiackeho parlamentu 

školy. Pani Terézia Ochabová, vedúca Centra voľného času na tejto škole. To sú, tá tu nie je. 

Je? Je tam vzadu, hej a potom sú tu, mali by tu byť teda poslanci mestskej časti Rača. Pán 

Polakovič a pán Groch sú tu dobre. Takže toto je zoznam deviatich, ktorí pôjdu vystúpiť k 

tomuto bodu programu. Zároveň sa chcem spýtať o tom hlasovať nemusíme, ale, či tu máme 

riaditeľov nástupníckych škôl. Pán Horák, áno a aj pani riaditeľka z Mikovíniho. Ďakujem, 

teda navrhujem najprv dať priestor hosťom a následne bude pokračovať rozprava poslancov. 

Nech sa páči, či je všeobecná zhoda alebo takto, ak je niekto proti, tak poprosím zdvihnúť 

ruku, nemusíme hlasovať. 

Proti dobre, čiže neevidujem, neevidujem nikoho, kto by chcel hlasovať proti. Inak paradoxne 

v Európskom parlamente vo výbore regiónov sa väčšina hlasovaní robí rukou doteraz, čiže je 



to také, také vtipné, že sme ďalej technologicky, ale dobre, takže poprosím ako prvú pani 

Klaudiu Suranovú predsedníčku Rady školy, nech sa páči.  

p. Suranová  

Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Tu z tohto miesta by som chcela povedať pár slov nielen za 

seba ako učiteľku slovenského jazyka a literatúry, ako predsedníčku Strednej odbornej školy 

hotelových služieb a obchodu Na pántoch v Bratislave, ale chcem tu hovoriť aj v mene 

mojich kolegov všetkých zamestnancov našej školy. Naša škola stojí na svojom terajšom 

mieste už od roku 1990. Je to najmladšia škola v Bratislavskom samosprávnom kraji. Áno, 

budova z vonkajšej strany nevyzerá, najlepšie, bolo by vhodné vymeniť okná, postarať sa o 

jej zateplenie, avšak za posledných 5-6 rokov bolo do školy preinvestovaných 

3.000.000 EUR. Máme moderné odborné učebne, krásnu jedáleň, telocvičňu, vynovený, 

plavecký bazén a nesmieme opomenúť ani na športový areál. Škole patrí aj internát, ktorý je 

zateplený izby sa každoročne rekonštruujú a plnohodnotne slúži našim študentom. 

Ale škola to nie sú len steny. Budovy. Škola to sú predovšetkým ľudia, žiaci, učitelia, majstri 

odbornej výchovy, vychovávatelia. My všetci sa podieľame na výchove a vzdelávaní našich 

študentov. Staráme sa o nich nielen počas vyučovania, ale naši študenti majú možnosť 

navštevovať krúžky a tak plnohodnotne tráviť svoj voľný čas v centre voľného času. Stredná 

odborná škola hotelových služieb a obchodu už viac ako 33 rokov pripravuje cukrárov, 

kuchárov, čašníkov, pracovníkov cestovného ruchu. Naši žiaci sú veľmi úspešní na súťažiach 

nielen doma, ale aj v zahraničí. Máme kvalitné materiálno technické vybavenie, čo uznala aj 

inšpekcia, ktorá u nás prebiehala na jeseň minulého roka. Všetky triedy máme zapojené do 

duálneho vzdelávania. V hodnotení inšpekcie sme získali 80 %, čo je podľa mňa vynikajúci 

výsledok. 

16. 3. 2023 sa konalo zasadnutie Rady školy. Všetci prítomní sme si vypočuli vyjadrenia 

zástupcov Bratislavského samosprávneho kraja. Z ich príspevkov však bolo cítiť, že sú za 

zrušenie našej školy. Na otázku, čo sa stane s budovou školy, ako aj s areálom, ak dôjde k jej 

zrušeniu, sme relevantnú odpoveď nedostali. BSK operuje tým, že škola nie je Centrum 

odborného vzdelávania a prípravy. Pýtam sa preto, školy, ktoré nebudú Centrami odbornej, 

odborného vzdelávania a prípravy budú zrušené? Nebudú môcť poskytovať kvalitné 



vzdelávanie? Veď predsa vybavenie škôl nie je všetko. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Naša škola organizovala aj deň otvorených 

dverí. Pani riaditeľka Ing. Mária Katreniaková pozvala aj vás. Pýtam sa, prečo ste neprijali 

pozvanie, a neprišli ste sa pozrieť na našu školu osobne, aby ste na vlastné oči videli miesto o 

osude, ktorého dnes budete rozhodovať. A, čo dodať na záver? 

Prosím vás, vážené poslankyne, vážení poslanci, zamyslite sa ešte raz nad tým, či je zrušenie 

Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu Na pántoch 9 v Bratislave skutočne 

nevyhnutným a jediným možným riešením. Ďakujem za pozornosť. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne pani Suranovej. Poprosím pána Ľubomíra Polonca. Chcem poprosiť 

všetkých rečníkov, aby dodržali 3 minúty, lebo je vás dohromady 11, takže nech to odsýpa, 

ako nech máme spektrum názorov, ale skúste ho zmestiť do troch minút, ďakujem. 

p. Polonec  

Vážený pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení, páni poslanci. Na Strednej odbornej 

škole hotelových služieb a obchodu pracujem a vediem technicko prevádzkový úsek už tretím 

rokom, a dovolím si povedať, že veľmi dobre poznám aktuálny technický stav všetkých 

objektov, ktoré máme v správe. Preto som sa musel vyjadriť ku určitým argumentom, ktoré sú 

v dôvodovej správe a zrušenie našej Strednej odbornej školy. V prvom rade sa tam konštatuje 

zlý technický stav objektov, narušená statika. Toto absolútne nie je pravda. Tieto informácie, 

sú tam nepravdivé. Aj v pasportizácii všetkých objektov, ktoré má BSK k dispozícii je 

konštatovaný vyhovujúci technický stav budov bez nejakých havarijných stavov. Takisto my 

sme si dali spracovať nezávislé statické posudky odborne autorizovanými osobami a tieto 

takisto konštatujú bezproblémový stav budov do všetkých našich objektov sa postupne 

investujú finančné prostriedky len za uplynulých 6 rokov, je to cca 3.000.000 EUR. Máme 

naozaj veľmi dobre a odborne zateplený školský internát, sú samozrejme ďalšie investície, 

ktoré treba spraviť, ale tieto nepredstavujú nejaké veľké finančné náklady. Takisto sme boli 

konfrontovaní s nejakým rozpočtom, ktorý rátal so sumou 26.000.000 EUR, ktoré by bolo 

treba investovať do našich objektov, aby sme mohli fungovať ďalej. Tento rozpočet je 

absolútne nadsadený, uvediem len niektoré príklady, ktoré sú tam na niektorých položkách. V 



tom rozpočte je uvedená suma na rekonštrukciu prístupovej cesty a prístupového chodníka do 

našej školy v hodnote 850.000 EUR. Minulý rok už bola zrealizovaná rekonštrukcia 

prístupovej cesty ku nám. Tak isto sme zrealizovali rekonštrukciu prístupového chodníka. 

Celá táto investícia stála 150.000 EUR. Takže už len tu na tejto položke jednej vidíte ten 

obrovský rozpor. Tak isto v tom rozpočte sú sumy ako napr. 400.000 EUR len na projektové 

práce. Len na projektovú prípravu. To je takisto vysoko ustrelená suma napr. ďalšia položka 

vybavenie tried, rekonštrukcia tried 1 500 000. Úplne nadsadené a nereálne. Takže chcel by 

som vás poprosiť, aby ste zvážili vlastne toto vaše rozhodnutie, pretože ono je to ľahké zrušiť, 

len vy musíte rátať takisto s tým, že keď to zrušíte a nechcete to nechať schátrať, tak vám 

zostanú vysoké prevádzkové náklady. Tie jednoducho sa nedajú len teraz tie budovy vypnúť a 

povedať si, že oni nebudú chátrať alebo nepôjde ten ich stav zle, keď sa nebudú používať. To 

je z mojej strany všetko. Ďakujem za pozornosť. 

Alžbeta Ožvaldová (Poslanec)  

Ďakujeme pekne. 

Nasleduje Júlia Kerstová. Predsedníčka plaveckého klubu Azeta a Linda Vojtková, 

manažérka plaveckého klubu Azeta, nech sa páči. 

p. Kerstová  

Dobrý deň. Vážený pán predseda, vážení poslanci som Júlia Kertesová, som viceprezident pre 

plávanie a zároveň teda pre Slovensko a zároveň som predseda plaveckého klubu Azeta. 

Hlavne som tu teda za pánty, pretože som bola pri rekonštrukcii bazéna v roku 2014 - 2015. 

Na môj podnet a podnet nášho klubu bol vypracovaný veľký projekt nami a bol predložený na 

BSK, kde sme vtedy poslancov presviedčali, aby tento bazén bol zrekonštruovaný. 

Chvalabohu sa to podarilo, bola to investícia si myslím, že aj veľká na druhej strane urobená 

veľmi ekonomicky a veľmi úsporne, pretože sa nám, sme dokázali v pôvodných tretinových 

nás z pôvodných nákladov urobiť za tretinovú investíciu veľkú rekonštrukciu. A preto si 

dovolím nie tu stáť ako viceprezident pre plávanie a nie tu stáť ako predseda plaveckého 

klubu Azeta. To si dovolím prenechať toto slovo mojej kolegyni pani Vojtkovej, manažérke 

nášho klubu a nebudem tu rozprávať o našom klube z dôvodu času, a nebudem tu ani 

rozprávať o tom, že nám cez ruky na pántoch len od roku 2016 prešlo niekoľko 1000 detí z 



Bratislavského kraja, zdôrazňujem niekoľko 1000 detí, ktoré sme naučili plávať. A neexistuje 

momentálne vôbec v Bratislave alternatíva b, kde by sme tieto deti kluby a plavecké preteky 

pre Bratislavský kraj presunuli. Takže z tohto dôvodu ma mrzí, že ideme dneska hlasovať 

zrušenie školy alebo optimalizácie škôl, súčasťou ktorej je aj správa o stave majetku a 

budovy. A chcem vás veľmi pekne týmto poprosiť, ako aj pán Kusý povedal na začiatku 

dnešného rokovania a programu, že správa, ktorá bola predložená alebo je predložená, na 

základe ktorej sa vy poslanci máte dnes rozhodnúť a máte hlasovať za, nie je podľa 

pravdivých informácií. Bola som súčasťou rekonštrukcie. Podklady k rekonštrukcii sú 

založené v účtovníctve Bratislavského kraja, kd jee jasne napísané, čo všetko tam bolo 

vymenené. Už len samotný bazén, má komplet nové technológie. V správe napísané, že 

technológie sú staré a potrebuje výmenu, nepotrebujú. Ako veľmi rada, by som vás pozvala 

do tejto budovy. Je mi to ľúto viem, že pani riaditeľka z pántov toto niekoľkokrát urobila žiaľ, 

neprišli ste vy ako poslanci. Veľmi rada, by som vám ukázala športoviská, kde nám týždenne 

športuje 700 detí, poobedných voľnočasových aktivitách 700 detí, môžeme vám dať celý 

zoznam, ktoré sú aktívni športovci. Títo športovci nemajú kam ísť. 10 mesiacov v roku 

využívame vonkajšie ihriská, ktoré sú plne funkčné. Boli v roku 2020 odvodnené na náklady 

BSK a dneska sa v správe píše, že nemôžu byť využívané, takže z tohto dôvodu 3 minúty sú 

veľmi málo. Iba vás chcem poprosiť, správa nie je napísaná pravdivo. Chcela by som poprosiť 

pána, mala som to napísané, ale prepáčte mi pani Zápalovú a pána Mešťana, ktorí vypracovali 

túto správu, aby zriadili komisiu, alebo aby vypracovali správu pravdivo podľa naozajstného 

stavu a potom môžeme hlasovať alebo môžete teda pardon vy hlasovať naozaj na základe 

pravdivých informácií. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ja len podotknem, chcem sa spýtať, či kolegyňa má význam vystupovať, lebo, čo sa 

týka bazéna, tak najbližších 18 mesiacov bude zachovaný status quo. A po ňom, určite ideme 

hľadať spôsob ako bazén držať v prevádzke. Dovtedy dokým to technický stav umožní, takže 

nikto tu teraz nejde rušiť bazén. Mrzí ma, že spájate tému prevádzky vašich športových 

klubov a ja som samozrejme tak, ako všetci poslanci za to, aby plávanie aj detí aj dorastencov 

naďalej pokračovalo. Tak neviem, či je potrebné vôbec o tejto téme hovoriť. 



p. Kerstová  

Pán predseda, môžem vám za to odpoviem za kolegyňu, nemusíme o tom dneska rozprávať, 

pokiaľ súčasťou hlasovania nebude aj stav objektu a žiaľ, je to súčasťou hlasovania, teda z 

bodov, pretože tento stav nie je reálny. A keď dnes odhlasujete, že objekt je v dezolátnom 

stave, ako tam je napísaný a bazén je nefunkčný a potrebuje veľký technologický zásah, tak 

odsúhlasíme zároveň aj už zatvorenie do budúcna týchto športovísk, prípadne ďalšieho 

ponúknutia iným investorom, prípadne developerom, čo naozaj myslím, že nie je v prospech 

občanov Bratislavského kraja.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem treba povedať, že dnešná debata je o transformácii školstva, a v uznesení nie je ani 

slovo o športoviskách o bazéne, takže podľa mňa je naozaj zbytočné, poprosím dať ešte teda 

kolegyni hlas, ale šetríme časom poslancov, dobre ? Nech sa páči. 

Linda Vojtková  

Dobrý deň. Ja sa volám Linda Vojtková a pracujem ako manažér klubu a keďže vlastne 

plavecký bazén je súčasťou tejto správy, že je nefunkčný, tak ja by som sa len rada vyjadrila, 

že to nie je pravda, že vlastne bazén je plne funkčný, plne využívaný naším klubom. Je to 

vlastne v tej správe, keď si to tam na konci pozriete, tak je tam napísané, že bazén je 

nefunkčný, potrebuje veľkú investíciu. 

Juraj Droba (Predseda)  

Dobre. Nikto dnes nebude hlasovať o bazéne ideme hlasovať o reforme a efektivizácii 

školstva a stredného školstva Bratislavského samosprávneho kraja. Odo mňa máte slovo, že 

najbližších 18 mesiacov bude bazén fungovať úplne normálne. Ak by došlo k nejakému 

technickému stavu, ktorý nikto z nás si neželá, tak ani vy sami by ste asi svoje deti do toho 

bazéna nedávali a dúfam, že nepríde taký stav. Dúfam, že budeme fungovať a dúfam, že 

športové kluby budú fungovať v tomto bazéne aj naďalej, aj po 18 mesiacoch.  

Linda Vojtková  

Dobre, my by sme len potom chceli byť súčasťou vlastne nejakých tých budúcich akože vecí, 

čo s tým bazénom sa bude diať do tých 18 mesiacov. Aby sme mali istotu. Máme tam proste 

500 detí, ktorí sú aktívni členovia, reprezentanti Slovenska a podobne, dobre? 



Juraj Droba (Predseda)  

Absolútne rozumiem, možno taká rada na záver nenechajte sa vtiahnuť do nejakého boja, lebo 

toto teraz neni o tom, že či ideme zatvárať bazén alebo nejdeme. Toto je transformácia 

školstva dobre? Budeme vám držať palce naďalej a plne vás podporovať . Ďakujeme veľmi 

pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďalším prihláseným do rozpravy je pán Kyselica, predseda žiackeho parlamentu školy, nech 

sa páči pán Kyselica. 

p. Kyselica  

Dobrý deň prajem. Vážené zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja. Nehovorím to 

iba vo svojom mene, ale hovorím za všetkých študentov našej školy. Na zasadnutí školského 

parlamentu sme sa rozhodli spustiť petíciu za zachovanie a nezrušenie Strednej odbornej 

školy hotelových služieb a obchodu Na pántoch 9. Podpisom tejto petície my podpísaní 

občania, rodičia žiakov, žiaci, učitelia, žiadame zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho 

kraja, aby zachovalo a nezrušilo Strednú odbornú školu hotelových služieb a obchodu Na 

pántoch 9. Stredná odborná škola má v súčasnosti 7 funkčných stredísk, 85 % naplnenosť 

školy 100 % naplnenosť školského internátu. Funkčné centrum voľného času a stabilné kluby 

na plavárni. 

A prekrásny športový areál. Z uvedených dôvodov zásadne nesúhlasíme s navrhnutou 

transformáciou a zrušením strednej odbornej školy. Žiacky parlament bude naďalej 

pokračovať v zbieraní podpisov, ktorých k dnešnému dňu takmer 5000. Sme jednoznačne 

proti zrušeniu Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu Na pántoch 9. Ďakujem 

za pozornosť. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pani Terézia Ochabová, vedúca 

Centra voľného času, nech sa páči. 

Terézia Ochabová  

Dobrý deň páni poslanci, pán predseda, ako vidíte, idem nepripravená, ale sú to veci, ktoré 

vám viem povedať. Sme jediné centrum voľného času v Bratislavskom kraji. Všetci tu riešite 



hlavne čísla, tak poďme troška cez tie čísla. 8 to je centier voľného času, ktoré má v 

pôsobnosti Bratislavský samosprávny kraj. 88 je centier voľného času, ktoré existujú v 

Prešovskom samosprávnom kraji. 12 centier voľného času je celkovo na Slovensku, ktoré je v 

pôsobnosti Bratislavského samosprávneho bratislavského kraju. Táto škola Stredná odborná 

škola hotelových služieb Na pántoch sme ako jediná stredná odborná škola, ktorá zastrešuje, a 

má pri sebe centrum voľného času. Všetci tu rozprávame o tom, o týchto číslach. Ja som tiež 

tými číslami začala, ale myslím si, že veľa sa stráca taká ľudskosť. Nemyslíme na to, čo bude 

s týmito deťmi. Nemyslíme na to, že každý sme tu rozprávali si to rozprávali o tom, že žiaci 

mimoškolskej činnosti musia napredovať, že sa nám deti flákajú, že treba urobiť tento rozvoj, 

ale čo robíme pre tento rozvoj? Stredná odborná škola na pántoch má obrovský areál krásny 

areál, kde ste boli každý 1 vás z vás poslancov pozvaní. Máloktorí ste prišli, máloktorí ste 

prišli aj k nám do Centra voľného času a mne je z mojej pozície naozaj veľmi ľúto, že z tých 8 

centier voľného času, ktoré sú v Bratislavskom kraji, vlastne bude zánikom školy zanikať aj 

takéto centrum voľného času. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne aj za dodržiavanie času. Veľmi si to vážime. Ďalším v rozprave, 

vystúpi hosť Ján Polakovič, ktorý je poslancom mestskej časti Rača, nech sa páči Jano.  

Ján Polakovič  

Pozdravujem vás vážené kolegyne, vážení kolegovia, vážený pán predseda kraja. Moje meno 

Ján Polakovič a som poslancom Mestskej časti Bratislava Rača a veľmi rád by som vás dnes 

požiadal o stiahnutie tohto materiálu, resp. o to, aby ste tento materiál nepodporili. 

Ja úplne na začiatok by som povedal, že nadviažem na to, čo hovoril v minulom bode pán 

poslanec Hrčka. Že si niekto myslí, že už poslanci sú dopredu rozhodnutí. 

A ja musím povedať jedno, čo ma teraz veľmi zamrzelo. 

Prišli zástupcovia školy, vystupovali k takto dôležitej téme. A poslanci idú na kávu, idú sa 

von rozprávať, nepočúvajú. Toto by sa nikdy na zastupiteľstve Mestskej časti Bratislava Rača 

nestalo. 

A na druhé, pán Hrčka otvoril aj takú tému, že poslanci sa často rozhodujú podľa emócií. 



Hovoril o tom, že nepopulárne rozhodnutia sa nikdy neprijímajú tesne pred voľbami. Že to 

treba zbúchať rýchlo po voľbách. A ja súhlasím, že toto je najväčší problém slovenskej 

politiky, že poslanci sa rozhodujú na základe emócií a nie na základe tvrdých dát a na základe 

toho, čo je správne. 

A mne dnes hovorili, že pán Polakovič, mali by ste priniesť študentov s transparentami. Pre 

túto školu, protestovať. Ja to nepovažujem za podstatné, lebo vám by to bolo aj tak jedno. A 

mne by to bolo tiež jedno, keby som na vašom mieste. Lebo ja sa nemôžem rozhodovať na 

základe emócií pri takto dôležitej téme. A ja môžem povedať príklad Rače, keď sme 

rozhodovali o tom, či schválime alebo neschválime prenájom súkromnej školy na Plickovej. 

Vtedy tam prišli mamičky, bojovali za to, aby sme schválili prenájom tejto súkromnej školy. 

Na Facebooku písali, že Polakovič je proti školám a podobne. 

Mňa to neovplyvnilo. A nezaujímalo ma to vtedy, lebo som bol presvedčený, že to, aby 

Plicková bola obecnou školou je správne rozhodnutie a bolo mi jedno, čo hovoria ostatní. A 

dnes každý Rači musí potvrdiť, že to bolo správnym rozhodnutím, ale aj iný prípad. 

Zrkadlísk, kde developer chcel stavať bytovku a Rača, magistrát prišli s tým, že zoberú úver a 

odkúpia toho developera, aby ľudia boli spokojní. Povedal som nie, lebo nie je správne, aby 

sme výstavbu zastavovali tým, že budeme brať úvery. To potom budeme robiť stále? Ľudia na 

mňa kričali aj na ulici, častovali ma všelijakými nepeknými slovami, aj tak som neustúpil. A 

dnes tých ľudí stretnem, podajú mi ruku, že ďakujem pán Polakovič. Tak, ako ste to vyriešili 

je správne. To povedal aj stavebník a to povie aj Mestská časť Rača. Ale čo tým chcem 

povedať. Ja viem, že dnes aj veľa poslancov sa rozhoduje na základe emócií. Poprosím ešte o 

30 sekúnd. Možnože si nechcú pokaziť vzťahy s vedením. Možnože vedia, že im to v 

budúcnosti nepomôže. Ale ja na záver poviem len jedno. Ak takto bude fungovať politika na 

Slovensku, už v komunálnej úrovni, čo potom od našej politiky chceme, akým spôsobom 

chceme rozvíjať Slovensko. A ja poviem úplne na záver, ak ste presvedčení, že ten materiál je 

správny, že zrušiť túto školu je správne, tak s čistým svedomím stlačte za. Ale ak máte len 

minimálnu pochybnosť o tom, že to nie je správne, zahlasujte proti. Vráťme sa za rokovací 

stôl, a poďme otvoriť otázku ako ďalej. A ja som presvedčený o tom, že toto nie je správne 

rozhodnutie.  



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne, Jano, budem len stručne reagovať. Nehovorme o zbúchaní, nie je to 

niečo, čo sa pripravovalo, plánovalo od roku 2016. Ja absolútne rozumiem, že Račania 

bojujete za to, aby tá škola zostala zachovaná. Bohužiaľ, práve tie čísla hovoria niečo úplne 

iné, nech sa páči, pán kolega ďalší. 

Ešte, prepáčte som vás nepredstavil. Pán poslanec Groch, poslanec mestskej časti Bratislava 

Rača, nech sa páči. 

p. Groch  

Áno, ďakujem za slovo. Vážení páni poslanci, vážené pani poslankyne, prihováram sa vám 

ako poslanec mestskej časti a ako predseda najväčšho klubu u nás v zastupiteľstve. A rád by 

som taktiež tlmočil aj postoj vedenia mestskej časti. Koniec koncov viacerí z vás ho poznáte a 

ste s ním oboznámení. Predtým ako začnem by som rád poďakoval župe za to, že sa snaží 

školstvo stredné pozdvihnúť. Za prácu na skvalitnení na príprave odborných centier 

vzdelávania a všetko toto podporujeme a sme a ďakujeme v podstate za celú tú prácu. 

Ale by som rád na to nadviazal, že v tomto bode ako Rača nemôžeme súhlasiť práve kvôli 

tomu, že tu chýba ten bod b teda, že čo s tým ďalej, akým spôsobom sa to školstvo v tejto 

lokalite bude uberať. Dôvody preto, my máme prosím preto o pochopenie v Rači hneď 2. 

Jeden je hneď vedľa tejto školy, je to odborné učilište železničné, ktoré taktiež malo bazén, 

bola to veľká škola, veľký areál aj dielne a náhle prišla zmena. Škola sa uzatvára. Uzatvorila 

behom roku sa v podstate zavrela. A ten ten areál začal okamžite chátrať. Je to 10 rokov, ale 

tá je to veľká environmentálna záťaž momentálne. Sú tam časté výjazdy hasičov, polície, je 

tam kriminalita, tzn. tento tento areál je pre nás ako keby veľký problém v Rači. Druhý 

príklad, čo máme priamo, ako keby pod našimi oknami je to Základná škola Plicková, tá bola 

vyradená v roku 2008. A napriek optimalizácii, pretože nebola schopná na seba zarobiť, nám 

táto škola nenašlo sa jej ďalšie uplatnenie alebo ďalší, ďalší vývoj alebo rozvoj. A napriek 

tomu bola, že bola v centre radšej taktiež chátrala. Keďže sme posledné roky potrebovali 

výrazne navýšiť počet tried na základných školách. Išli sme do rekonštrukcie a momentálne 

sme boli nútení alebo sme zobrali štvormiliónový úver na túto školu momentálne v 

záverečných fázach. Tešíme sa, že a dúfame, že prejde všetky kolaudačné konania, a bude to 



prístupné žiakom od septembra. Pre vašu predstavu. Tá suma, ktorú to mestskú a mestskú 

časť stojí tieto náklady na obnovenie tohto objektu sú, keby som to porovnal z rozpočtu župy 

na úrovni 40 000 000, keby ste potrebovali zobrať úver a nejaký areál v podstate sanovať. 

Takže my máme ako keby 2 príklady priamo z našej mestskej časti, ktoré, ktoré nám ako keby 

blikajú. A veľmi výrazným spôsobom, preto by sme veľmi radi, keby sme tieto veci vedeli 

robiť spôsobom, takže povieme aj ten bod b, tzn. že pripraví sa transformačný plán a budeme 

pri tom bode vedieť, že čo ideme urobiť, že tie školy ideme dajme tomu zrušiť, presunúť, 

presťahovať, ale zároveň budeme vedieť, že čo je ten krok b, že akým spôsobom sa to bude 

rozvíjať ďalej, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Poprosím ešte o reakciu riaditeľov dvoch nástupníckych škôl, pána 

Jozefa Horáka a pani riaditeľku Ochabovú. Ale predtým ešte Janka Zápalová by chcela 

reagovať na to, čo tu odznelo, tak nech sa páči. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne, ja len možno takých pár faktov, ktoré tu zazneli, čo sa týka duálneho 

vzdelávania. Škola má reálne 15 žiakov v duáli, a pevne veríme a urobíme všetko pre to, aby 

ten duál samozrejme mohol pokračovať aj na tých nástupníckych školách. A čo sa týka 

konštatovania v dôvodovej správe, nikde sa nepíše, že bazén je nefunkčný. Bazén je 

využívaný strednými, základnými školami a plaveckými klubmi. Akurát tam konštatujeme, že 

do budúcna je nevyhnutná rekonštrukcia. To isté, čo sa týka budovy, budova potrebuje 

investíciu pre svoje budúce fungovanie, neboli by sme dobrý zriaďovateľ, ak by sme mali 

žiakov v budove, ktorá by bola nejakým spôsobom nevyhovujúca. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte chcem povedať, že naposledy včera večer som hovoril aj s 

pánom starostom Vajnor. Ten podporuje transformáciu, mal samozrejme otázky s tým, čo sa 

stane ďalej s majetkom. Chcem upozorniť naozaj, že tento problém nastane, alebo problém, 

vec, ktorú treba vyriešiť, nastane až o 18 mesiacov odteraz. Dovtedy BSK určite predstaví 

veľmi jasný plán. Jeho súčasťou, ja viem najväčšia obava starostov aj Vajnor aj Rače je, aby 

sa tam nestalo z toho nejaké mesto duchov. To si myslím, že sa určite nestane. Ten internát je 



plne funkčný aj bude. Bohužiaľ, internát tých miest, ktoré má len 12 % sú obsadené 

študentami. 88 % je v podstate robotnícka ubytovňa. Ale zostane, samozrejme budova 

funkčná. To isté platí aj o bazéne, aj o telocvični. A školská budova je jediný objekt, ktorý 

ostáva, a myslím si, že župa aj tento problém bude vedieť vyriešiť, nech sa páči. 

Terézia Ochabová  

Dobrý deň prajem všetkým. Ja by som chcela povedať k Hotelovej akadémii Mikoviniho 1, že 

teda my budúci rok budeme oslavovať 70 rokov, čo sa tak trošku dostáva do protipólu so 

Strednou odbornou školou hotelových služieb a obchodu, ako najmladšia najstaršia škola. A 

dovolím si teda tvrdiť, že úroveň odborného vzdelávania u nás je na vysokej úrovni. Tak isto 

aj úroveň všeobecného vzdelávania. A my sme teda boli poverení byť nástupníckou školou. A 

sme na to teda naozaj pripravení. Chceme pripraviť tým deťom prostredie, aby tá adaptácia 

prebehla naozaj v poriadku a bezproblémovo. A pre krátkosť času nebudem tu vymenovávať 

nejaké úspechy, akreditácie, súťaže do ktorých sa zapájame. Je toho naozaj veľa a dokážeme 

naozaj konkurovať rôznym školám podobného zamerania. A chcela by som iba povedať, že 

my naozaj nechceme nejako súťažiť, ale chceme, aby sme to v pokoji zvládli úplne všetci, 

ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Pán riaditeľ Horák. 

Jozef Horák  

Ja len tiež dobrý deň prajem. Všetkým kolegyňa už vlastne naznačila, že Hotelová akadémia 

Mikoviniho je nástupnícka. A v materiáli je, že Stredná odborná škola gastronómie a 

hotelových služieb v súčinnosti bude napĺňať tú úlohu podstatnú, aby čo tu už bola viac razy 

zdôraznená, že čo bude so žiakmi, čo bude s pedagogikmi, resp. nepedagogickými 

zamestnancami. My sme už pri rokovaní s pani riaditeľkou Odboru školstva pred krátkym 

časom, čo krátkym, dlhodobejšie o tom hovorili, že samozrejme, že sme pripravení na túto 

úlohu bez akýchkoľvek problémov. Ja som už mal takýto proces pred viac ako desiatimi 

rokmi, keď bola zrušená škola na Harmincovej práve z takých istých dôvodov, že žiaľbohu, 

že sa dostala do situácie, kedy tí žiaci už jednoducho chýbali. Takže ten proces celý takisto 

prebehol možno takýmto istým spôsobom. Nieže prešiel cez zastupiteľstvo, ale bolo to, ako sa 



povie nie moc šťastne, síce to poviem, že hladko obrátko, ale bez akýchkoľvek problémov 

sme absorbovali tých žiakov, ale nakoniec i všetkých tých, ktorí chceli ísť k nám učiť aj učia. 

Dneska máme skôr iný problém, že Harmincová je, a to už pani riaditeľka hovorila o tom, je 

pred záverečným finišom a je to skutočne už excelentné pracovisko, hoci ten titul ešte 

nemáme. To centrum odborného vzdelávania a prípravyl pre potravinárstvo, tzn. je absolútne, 

ale absolútne bezproblémové. Aby sme zobrali cukrárov. Ja viem, že to je bolestivé pre tú 

školu. My to s kolegyňou z hotelky sme aj teraz o tom hovorili určite, keby sa to týkalo 

jedného z nás nebolo by to dva razy príjemné. Ale koniec koncov plán výkonov, ktorý je 

nastavovaný napr. na cukrárov je 6. No, tak my škola na Farského, resp. ešte predtým na 

Harmicovej absorbovala 400 cukrárov. Áno, takže my sme dneska v situácii, že nám tí cukrári 

v podstate chýbajú. Chýbajú na trhu práce, takže v tomto prípade tento odbor absolútne, ale 

absolútne bezproblémový. Nakoniec otázka Centra odborného vzdelávania a prípravy. Ja 

ponúkam aj s riaditeľkou sme začali o tom rozhovory aj pre ostatné školy s podobným 

zameraním, že sme pripravení jednoducho ponúknuť tie nadčasové technológie, ktoré sa tam 

teraz dodávajú, vrátane laboratória, ktoré na úrovni referenčného laboratória, že tieto všetky 

priestory budú poskytnuté aj tým školám, ktorí majú podobné zamerania. Ešte k tomu snáď aj 

na dodatok, že v tom čase napr. už skončili svoju púť Stredná odborná škola gastro, hotelová 

akadémia, to bola aj gastronómie, gasmo sa to volalo, možno to, mnohí poznáte v Petržalke, 

koniec film. Áno, pred asi siedmimi ôsmimi rokmi. Nebol problém išlo o súkromnú školu, 

sme absorbovali aj žiakov, aj pedagogických zamestnancov, majstrov odborného výcviku a 

podobne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ak nech sa páči ešte na dokončenie. 

Jozef Horák  

Nakoniec sú to aj súkromné školy, ale zrejme to sledujete, ďalšia škola, skončila v 

Podunajských Biskupiciach. Prvá v tomto segmente po revolúcii už je mimo, tzn. treba sa nad 

týmto zamyslieť, čo hovoril aj poslanec Hrčka, že ten, ten populácia jednoducho sa tu bude 

najbližších 20 rokov znižovať, tzn. rozmýšľajme o systéme kampusov. Už vedúca oddelenia 

pani Ing. Gogová bola vo Fínsku s niektorými riaditeľmi nedávno dobre. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem za disciplinovanosť. Otváram týmto rozpravu pre poslancov. Ešte pani riaditeľka 

Mešťan, pár slov, nech sa páči a potom rozprava. 

Patrícia Mešťan (Riaditeľka úradu)  

Ďakujem pán predseda, ja len na margo spomínaného k správe technického vybavenia, alebo 

teda správy o technickom stave budovy a bazéna, že je zavádzajúca alebo klamlivá. Priam 

bolo povedané, bolo spomenuté aj moje meno a meno kolegyne myslím. Takže, aby som to 

uviedla na správnu mieru, samozrejme technický stav budovy tak, ako sme popísali je 

pravdivý pre komplexnosť. Môžte samozrejme prísť. Poslanci, ktorí máte záujem k 

nahliadnutiu, aj faktúra investícií,aj stavu budovy ako takého. Reagujem, podotknem 2 veci, 

ktoré tu boli podčiarknuté, že sú zavádzajúce, že staticky budova, alebo má problém budova 

so statikou, čo nie je spomenuté. Samozrejme v materiáli citujem vetu: celý areál budovy je 

postavený na nevyhovujúcom podlaží, čo spôsobuje podmáčanie pozemkov aj budov. Táto 

veta, konštatácia bola z dôvodu, že keby sme chceli uvažovať v rámci budovania kempusu, 

lebo ten pozemok a areál je možno v nejakej budúcnosti vyhovujúci, čo sa týka veľkosti, ale 

budeme tam musieť používať úplne iné technológie stavebné, keďže naozaj v blízkosti je 

rybník a tento stav máme profesionálne vyhodnotený, že je, spôsobujú sa tam podmáčanie 

pozemkov, čo sa týka okolitých vôd, to je jeden fakt a druhý fakt, čo ma trošku zarazil. Preto 

budem citovať, je bazén, bazén. Spomínam, že v materiáli je uvedené, že v rámci bazéna je 

nutná výmena technológie. Je to pravda, jedná sa technológiu vykurovania, ktorá sa týka aj 

bazéna a je v havarijnom stave. Zároveň vzhľadom na zastaralosť technológie je finančne 

vysoko neefektívna. A preto je nutná výmena. Materiál neuvádza, že bazén je uzatvorený ani 

blok, ale, len že je zatvorený voči verejnosti ako takej. Materiál však jasne uvádza, že 

aktuálne sa prenajíma bazén plaveckým klubom a aj sa bude. V havarijnom stave je tiež už 

pre komplexnosť. V havarijnom stave je tiež exteriérový rozvod teplej vody pre podlahové 

vykurovanie, ohrev v bazéne a vzt technológia. 26 neviem, tam mám nejakú 26ku , 

ospravedlňujem sa. Vykurovacie telesá, rozvody sú značne zastaralé. Jedná sa o staré 

liatinové články, prvky s veľkými objemami vykurovacej vody, čo je z hľadiska spotreby 

naozaj neefektívne. Rozvody vykurovania na prízemí telocvične sú v havarijnom stave cca 

80 m tečúceho potrubia opravovaného provizórne. Z toho potrubia je tiež napájaný bazén. 



Inými slovami, bazén je funkčný, ale teda črevá bude treba opraviť so značnou investíciou. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Otvárame rozpravu teraz. Pán poslanec Pilinský ako prvý. 

Peter Pilinský (Poslanec)  

Ďakujem. Vážený pán predseda, milé kolegyne, milí kolegovia. Ja chcem poďakovať 

predkladateľovi materiálu, aj teda vedeniu, že ten materiál odvtedy, ako sme ho dostali ako 

prvý krát dospel teda k podstatným zmenám, ktoré ho vylepšili. Boli tam akceptované obavy 

alebo resp. požiadavky nás poslancov, ktorí sme s touto, s touto, s týmto návrhom neboli 

úplne stotožnení. Určite dobre viete, že je to hraničná lokalita medzi Račou a Vajnormi a tak 

ako bolo spomenuté, je tam také memento, ktoré je z obavy toho, aby tieto areály neskončili 

tak, ako ten existujúci, ktorý je v majetku štátu. Je toto bývalé stredné odborné učilište 

železničné. Navyše celá tá lokalita, ak sa odtiaľ odsťahuje tento stredoškolský segment, 

kedysi tam bol mäsokombinát, ten už je tiež pomaly teda nie pomaly, ale ten už je trvalo 

prebudovaný na logistické centrum. Takže je nejaká obava obyvateľov jednej aj druhej 

mestskej časti z toho, že odlivom tohoto stredoškolského segmentu dôjde k takému nejakému 

úpadku celej tejto lokality. Ja som rád, že tu zazneli prisľuby a teda aktivity aj opatrenia na to, 

aby sa, ak teda tento materiál prejde, hľadalo jeho ďalšie využitie. Čo sa týka toho stretnutia 

starostov priľahlých mestských častí. Ja teda viem z toho, ako spomínal aj kolega z miestneho 

zastupiteľstva pán Groch, ktorý teda informoval o tom, že my ako miestne zastupiteľstvo sme 

prijali uznesenie, v ktorom nesúhlasíme s týmto zámerom. Viem, že mestská časť určite 

nebude mať snahu tento objekt získať pre potreby vybudovania Základnej školy tak ako bolo 

spomenuté vybudovaním a zrekonštruovaním Základnej školy Plicková. Budeme mať 

sanované potreby na 10 - 15 rokov, a tak ako bolo spomenuté už dneska. Práve v tom, po 

tomto období bude skôr problém nájsť ich ďalšie využitie, pretože tá demografia pôjde zas 

rapídne dolu. Ja to beriem ako dôsledok z môjho pohľadu zlých rozhodnutí z minulosti. 

Možno aj to, keby ako mestská časť sme mali túto informáciu skôr, tak by tam nemuselo byť 

investované viac ako 50.000 EUR z rozpočtu mestskej časti na vybudovanie tých dočasných 

tried, ktoré tam v súčasnosti sú. Teda do tej doby, kým nebude zrekonštruovaná, poprosím 

ešte minútku, kým nebude zrekonštruovaná základná škola. A ešte k tomu, ja si myslím, že ja 



by som nesúhlasil s tým, čo povedal kolega Polakovič, že sa nemáme riadiť emóciami. Ja si 

myslím, že toto je výsostne materiál, racio verzus emócia, a chápem ja tým racionálnym 

argumentom, ale u mňa v tomto prípade vyhráva tá tá emócia a skutočne obavy z toho, aby tá 

lokalita nedopadla zle, takže preto ja budem hlasovať proti. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, myslím, že to sme si vyjasnili aj dopredu a ja rozumiem, že keď si z Rača Peťo, tak 

asi pôjdeš touto cestou. A ešte odovzdám slovo teraz pani riaditeľke úradu a následne bude 

nasledovať pán poslanec Kusý. 

Patrícia Mešťan (Riaditeľka úradu)  

Základná škola na, čo mestská časť s pánom Drotovánom, ako sme vyjednávali a dohodli sa 

na znení zmluvy. Nájomná zmluva je do augusta 24, a tak aj to zachovávame, čiže neboli to 

vyhodené prostriedky nemyslím si, lebo to je pre vašich žiačikov, aby mali normálne 

prostredie. Taká bola dohoda. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem pán poslanec Kusý. Nech sa páči. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja mám za to, že máme pri tomto materiáli od ostatných rôzne informácie. 

Jedni hovorí škola centrum voľného času a plavci, druhé hovorí úrad. Priznám sa, ja si tiež 

niečo pamätám z obdobia predchádzajúceho. Pamätám si, že teda a ten bazén mal byť 

zrekonštruovaný kompletne, či ma prekvapil to, tak nie je. 

A priznám sa, tiež si pamätám inú informáciu, než máte vy, pán župan o samotnom internáte. 

Bol som v tom, že 4 podlažia sú obsadené študentami, 2 podlažia patria dopravnému podniku 

a ďalšie 2 sa komerčne prenajímajú. Čiže informácie, že to funguje ako robotnícka ubytovňa z 

prevažnej miery, tú som nemal a priznám sa, teraz neviem, čo vlastne je pravda rovnako tak 

túto školu poznám 14 rokov. 

Technický stav budovy nie je perfektný. Ale na školu je uspokojivý. A ja si nemyslím, že by 

sme mali, či bolo správne tu chvíli hlasovať bez toho, aby sa materiál prepracoval a bolo 

jasné, aký je stav budovy a priestorov. To je prvá vec. Druhá vec, priznám sa, nie je mi jasné, 



prečo nemôžeme mať ako kraj 3 školy, ktoré majú podobné zameranie, čiže okrem 

Mikovíniho.  

A druhá je tuším Farského, tak nemôžme mať aj túto školu, keď je tam 240 detí. Čiže za mňa 

ja budem hlasovať proti materiálu s tým, že som ochotný sa o ňom rozprávať znova len 

chcem, aby som naozaj vedel, ktoré informácie sú pravdivé a ktoré nie. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem s faktickými poznámkami. Pán poslanec Štekláč, potom pani poslankyňa Čahojová. 

Juraj Štekláč (Poslanec)  

Dobrý deň. Ďakujem pekne. Ja by som rád reagoval aj teda konkrétne na pána Kusého aj 

všeobecn.E a predovšetkým by som rád vrátil tú diskusiu tam, kde má byť. Tá diskusia a to 

uznesenie je v skutočnosti o transformácii vzdelávania. Ono nie je o majetku. My tu 

nebudeme hlasovať ani o plavárni, ani o využívaní atletického areálu, ani o využívaní 

telocvične, ani o využívaní internátu, sťaby čo ubytovne. My ideme hlasovať o tom, že 

chceme transformovať naše školstvo. Je to celý proces. Ten proces sa niekde začína, začína sa 

týmto uznesením a on bude niekde ďalšími krokmi pokračovať až sa naplní, hej. Čiže, 

neustále, neustále sa vo verejnosti diskutuje o tom, aké to školstvo nie je dobré, ako ho treba 

zmeniť. Ja len chcem povedať jednu vec, že hlasujeme a budeme hlasovať o uznesení v 

zmysle transformácie školstva, má sa to začať centrami COVP, ktoré sa majú postupne stať aj 

centrami excelentnosti. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalší s faktickou je pani poslankyňa Čahojová, nech sa páči. 

Dana Čahojová (Poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo, pán predseda. Ja na margo poznámky pána poslanca k bazénu. My 

sme zhodou okolností v tom istom časovom období rekonštruovali školský bazén na jednej z 

našich základných škôl a boli sme predmetom dosť nepríjemného porovnávania takého 

povrchného, že naše investície podstatne vyššie ako investícia Bratislavského samosprávneho 

kraja. V tom nejakom dávnejšom období. No a zbytočne sme argumentovali tým, že 

prichádzame, teda robíme komplexnú rekonštrukciu nejako poznáme, keď sa hovorí o 

peniazoch, tak sa pozerá len na hodnotu investície. Ale, rozhodli sme sa, a dnes to vidím, že 



veľmi zodpovedne so zastupiteľstvom, že urobíme kompletnú rekonštrukciu, tzn. že sme 

vymenili aj kompletné technológie. Dnes už máme budovu zateplenú, je tam fotovoltaika, sú 

tam solárne panely a sme radi, lebo nám to funguje. Ale vtedy sme boli naozaj neklame 

obviňovaní, že naša investícia je vysoká. A ale lepenie kachličiek alebo natiahnutie fólie na 

staré kachličky, alebo výmena nejakých elektrických rozvodov naozaj nepostačuje na to, aby 

bazén bol z dlhodobého hľadiska funkčný a efektívny. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ja len doplním, že tá investícia BSK sa odohrala v roku 2016, ešte za 

predchádzajúceho vedenia úradu. Ďalším v rozprave ďalšieho v rozprave je pani poslankyňa 

Hudáková. Nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa)  

Na tej spoločnej komisii som bola, boli tu aj starostovia z Vajnor a z Rače. Konkrétne pán 

starosta Drotován mal konkrétne požiadavky, na ktorej sa aj odvolávala v podstate správa 

BSK. Bolo to konkrétne o tom podmáčaní, o nejakej statike a týchto veciach. Doteraz 

nedostal nejaký znalecký posudok, dostal teda technickú správu o budovách, kde nie je nejaký 

havarijný stav alebo podobne takéto veci. Takže treba aj odpovedať na niektoré otázky, keď 

ich vznesú starostovia a pristupovať k nim seriózne a chcela som dať do povedomia, presne, 

čo tu viackrát bolo povedané, že tá oblasť je taká sociálne slabšia, a zabezpečovali sme v nej 

napríklad tie centrá voľného času. Áno, budete hovoriť, že je to otázkou budúcnosti a 

podobne. Takže, mali by sme ako župa naozaj prispieť k stabilizácii toho územia a 

nenechávať ho prepadávať hlbšie a hlbšie do tých nejakých sociálne horších oblastí. A mať 

nejaký plán trebárs spoločne s mestskou časťou a s magistrátom, čo s tým územím napríklad 

teraz, ako bolo aj povedané, že ten internát ako je využívaný. Je využívaný pre šoférov 

Dopravného podniku a podobne. Že už plníme tú funkciu nejakú nápomocnú a nejakým 

spôsobom sa zamyslieť nad tým, ako budeme aj s touto budovou v tomto pokračovať. Ja som 

trebárs mala aj otázku na tom spoločnom zasadnutí, že čo s tými deťmi, ktoré sú tam zo 

zahraničia, ktoré tam trávia aj leto a trebárs nemajú tých svojich zákonných zástupcov tu a 

nemá sa, kto ich postarať, že a bývajú na internáte celoročne, čo budeme robiť s nimi 



napríklad. 

Juraj Droba (Predseda)  

Áno. Ďalší v poradí bude pán poslanec Krúpa. Ja iba chcem povedať, že tam tá demografická 

skladba žiakov školy je taká, že viac ako polovica žiakov nie je slovenského občianstva a 

výrazná väčšina tých, ktorí nie sú prišli cez agentúru. To nie sú deti z Ukrajiny, ktoré prišli 

kvôli vojne. To sú Rusi, Ukrajinci, ktorí prišli na Slovensko ešte pred vypuknutím vojny na 

Ukrajine. Prišli na základe agentúry, ktorá dostala za to svoje fičko, umiestnila ich tu, tie 

decká doštudujú, nič proti nim, pôjdu ďalej budú robiť v Rakúsku, v Taliansku, v hotelových 

službách. Ich rodičia neplatili dane na Slovensku. To je rozdiel medzi slovenskými deťmi, 

lebo aj tie pôjdu pracovať do zahraničia mnohé z nich, ale minimálne si to predplatili ich 

rodičia na daniach. Ďalej, nech sa páči, pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Vážený pán predseda, no na jednej strane teda hovoríme, že materiál 

je o transformácii škôl, teda alebo optimalizácii školských zariadení, ale v podstate je plný 

informácií o technickom stave. A to vlastne áno, úplne legitímne dáva vlastne ako podsúva 

nám poslancom informáciu o tom, že v prípade, že k tej transformácii nepríde, tak župu by 

čakali veľké náklady na rekonštrukciu, úpravu alebo problémov s ďalším využitím. Ja by som 

sa ale v súvislosti s tými informáciami, ktoré tu odzneli, opýtal na 2 veci. Jednak hovoríme 

teda, že škola bude ďalej, resp. aj bazén fungovať 18 mesiacov. Súčasne v materiáli hovoríme 

o tom, že bazén je v havarijnom stave. Otázka je, bude funkčný ďalších 18 mesiacov? Ďalšia 

otázka možno smerom, čo odznela v príspevku. Neviem to bol mám pocit jeden z tých 

pracovníkov školy, ktorý hovoril tiež o tých finančných disproporciách na nákladové položky, 

čo buď sa realizovali alebo sa majú realizovať, že cesta, ktorú počítame, že teda počíta sa, že 

by mala stáťť 800 000 on použil, že teda cesta je prístupová komunikácia je urobená a stála 

150 000, čiže toto by som poprosil, keď, či sa dá dať na nejakú správnu mieru, aby sme, aby 

sme naozaj teraz hovorím. Ja nemám dôvod spochybňovať tie veci, ktoré sú v tom materiáli, 

ale by som bol teda rád, aby sme dali tie veci na pravú mieru a naozaj, že kto má pravdu. V 

každom prípade tiež si myslím, že hovoríme o transformácii, keď hovoríme o transformácii, 

tak hovorme o tom. Druhá vec. Áno, a to hovorím zase z tých skúsenosti, ktoré boli aj v 



Záhorskej Bystrici a inde proste my musíme mať využitie tohto areálu. Nie je možné, aby sa 

schátral, aby bazén prestal fungovať nebude, lebo nebudú financie na jeho, keď hovoríme o 

havarijnom stave o jeho opätovnom oživení, alebo budeme hľadať potom niekoho, kto teraz 

to poviem tak ako to cítim, že za euro si to prenajme a zaviaže sa, že teda všetko dá do 

poriadku? Poprosím vás, naozaj skúsme tieto otázky dať a oddeľme potom áno, transformáciu 

od technického stavu, ale materiál podsúva tie veci spolu, takže musíme ich naozaj, a preto sú 

tie otázky legitímne. Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (Poslanec)  

Ďakujem pekne, nech sa páči. Pani Barbora Lukáčová. Reakcia na 2 otázky ďakujem. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Je oveľa viacej. Ja sa skúsim, ja si ich skúsim zodpovedať prvá reakcia. Na pani poslankyňu 

Hudákovú pánovi starostovi, ak som dobre informovaná prostredníctvom 211 bola zaslaná 

stavebno fyzi, stavebno fyzikálne a technické posúdenie stavu vybraných budov BSK 02 SOŠ 

hotelových služieb a obchodu. To je presne o tom, o čom bola tá diskusia, pretože tam je 

zhodnotené podložie, ide o ílovité podložie ochrany je nutné tam realizovať ochranu všetkých 

všetkých potrubí atď. atď. rovnako je tam rozoberané stav internátu teraz nemyslím jeho 

naplnenie, ale stav, že prostredníctvom muncefu, ako bolo povedané, bolo bohužiaľ 

zrekonštruované iba obvodový plášť a okná, ale je 6 000 000 nákladovo smerom na 

vykurovanie. Je tam vykurovacia jednotka zhodnotená, sú tam vonkajšie priestranstvá 

zhodnotené rovnako športoviská, rovnako škola rovnako priestranstvo covp je to komplexný 

komplexný materiál, ktorý bol pánovi starostovi zaslaný ohľadne ohľadne kritiky, či to stojí 

130 000 alebo alebo 600 alebo 800 000 toto je normálny výkaz výmer k tým jednotlivým 

objektom. Asi nebudeme si rozprávať, že 1 vec je výkaz výmer v zmysle metrov štvorcových 

a druhá vec je súťaž neviem posúdiť, či tá cesta sa robila naozaj sa budem informovať v 

kompletnej kompletnej zostave tak ako bola odporúčaná v predmetnej projektovej 

dokumentácie, či to nebola iba havarijná oprava vrchného povrchu vrchného povrchu 

pojazdu. Do toho tam nie je len cesta. Prístupová, sú tam všetky spevnené plochy aj spolu s 

parkoviskami do tých 800 000, čiže treba naozaj ten materiál vnímať ako komplexný materiál 

išlo. Práve preto bol vyhotovený v roku 20, pretože stále sa uvažovalo o tom, že by to bol 



perspektívny perspektívny areál na vytvorenie kempusu, ak si zoberiete, my sme hľadali 

areály na kempusy a toto bolo zadanie pani riaditeľky zhodnotiť existujúce. Povedzme to tak 

nevyužité z pohľadu potenciálu v prvom rade areály v našom vlastníctve, a preto sa zameriava 

tak na podložie, tak na kvalitu infraštruktúry, ktorá je daná bohužiaľ, je to 1 z najhorších 

infraštruktúry školských, ktoré máme vznikla na prelome osemdesiatych deväťdesiatych 

rokov je oveľa horšia zo stavebno technického hľadiska ako infraštruktúry panelového 

charakteru, ktoré vznikli na prelome päťdesiatych šesťdesiatych rokov napr. v novom meste 

ako mikovinka atď. atď. ale to je na úplne inú debatu. Ja som myslím, že aj s kolegami z 

investičného ju ochotná kedykoľvek zviesť. Je to odborný posudok, odborné pečiatkovaných 

ľudí, to nie je posudok Barbory Lukáčovej z pohľadu ceny, budem sa na to pýtať a budeme sa 

na to informovať, ale každopádne to bola cena, ktorá vyšla aj zo súťaže, ale tu je výkaz 

výmer, čiže toľko možno k tým technickým veciam a ešte ešte naozaj posledná informácia 

ohľadne bazénu nikto nehovorí, že je v havarijnom stave. On hovorí, že je energeticky 

neprevádzkovateľný a že je nutná doňho infraštruktúra a injekcila v podobe vykurovacieho 

systému, a to je fakt. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem s faktickou pán poslanec Krúpa. Nech sa páči. 

Jozef Krúpa (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne ja iba otázku, veď tých 150 000, o ktorých teda, ktoré tam odzneli, veď 

to pravdepodobne bola investícia žúp alebo to robila sama škola k tomu smeruje otázka, čiže 

keď to bola investícia župy, tak asi by mala byť vedomosť o tom, do akej miery tá 

rekonštrukcia toho, čo Barbora si hovorila, čiže iba, či si to teda financovala škola tých 

150 000 tá prístupová komunikácia alebo teda to bola financie župy, tzn. by sme mali vedieť 

asi, že či je to iba časť cesty alebo ako k tomu by som teda rád reakciu a mám pocit, že naozaj 

hovoríme o tom. Ja teda priznám sa, ten materiál úplne, ale hovoril sa aj tu odznelo viackrát, 

že bazén je v havarijnom stave, takže potom možno zmeniť tú informáciu. Neviem, ako je to 

v materiáli, že tam naozaj je iba nejaká technológia inde ďakujem. 

Jana Zápalová (Riaditeľka odboru školstva)  

Ja len poviem, že v materiáli sa nespomína slovo havarijný stav, určite teraz to mám to pred 



sebou nie je to tam. 

Juraj Droba (Predseda)  

To odznelo v rozprave párkrát, ale v materiáli to slovo naozaj nie je, čo sa týka tej 150 

tisícovej investície, tak myslím, že pán starosta drôtu, aby nám najlepšie vedel odpovedať nie. 

Bohužiaľ tu, ale máme za to, že to bola investícia mestskej časti. Áno. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Lebo to bola tá požiadavka, ak si pamätáš, pán poslanec, že tá cesta bola v katastrofálnom 

stave a teda sa opravil ako keby nevyhnutne ten povrch. 

Kvôli škole základnej, ktorý tam on umiestnil práve tých prváčikov v zmysle prenájmu. 

Tak tak. 

Juraj Droba (Predseda)  

Išlo o nevyhnutnú opravu na žiadosť pána starostu drotovaná ďalším v rozprave je pán 

poslanec Hrčka, nech sa. Páči. 

Ján Hrčka (Poslanec)  

Ďakujem, ja sa ospravedlňujem, teda vyjadril som sa aj k predchádzajúcim materiálom, bol 

som aj niekoľkokrát spomenutý. Ja by som to naozaj zhrnul k tomu je toto o transformácii 

školstva a i keď hovorím, je to nepopulárna téma, tak tiež by som mal byť radšej ticho, lebo 

akékoľvek obhajovanie nepopulárnej témy, teda politické body nikomu nikdy neprinieslo a 

môžem si ho čiastočne dovoliť, lebo sa tej Petržalky zhodou okolností týka naozaj najmenej, 

lebo tam tá ten areál a budova ďalej slúži inému školskému zariadeniu a iba niekto ďalší tam 

bol na druhej strane trošku, čo si treba uvedomiť je, že naozaj reforma transformácia školstva 

materských a základných škôl bude postupne čakať. Všetkých na Slovensku, že sa tomu nikto 

nevyhne, to je dôvod, pre ktorý ja sa k tomuto ozývam, lebo je to síce nepopulárna téma, ale 

treba sa pripraviť na to, že takéto kroky budú postupne musieť robiť. Všetci v opačnom 

prípade to neustoja, nehovoriac o tom, že treba si uvedomiť, že teraz naozaj aj tá kríza a 

menšie množstvo peňazí prispeje k tomu, že rýchlejšie robíte opatrenia. Predtým, keď ste mali 

peniaze, mohli ste si ešte dovoliť niečo nejakú dobu dofinancovávať, ale akonáhle vám niekto 

škrtne príjmy, tak prestanete dofinancovávať okamžite, čo všetko len môžte a všetko, čo ste si 



pripravovali a mohli ste s nejakým čas. Nejak dlhšie ešte časovo riešiť, tak nedostatok peňazí 

vás dotlačiť do toho, že to riešite v rýchlom móde, lebo proste už potom to zase o rok 

predlžujete a tým pádom si vytvárate ďalšie náklady. Ja len pre informáciu kedysi, keď ja som 

ešte išiel na strednú školu, tak sa hlásilo 320 detí na školu, na ktorú som sa hlásil ja a 105 sa 

bralo to prešiel každý tretí ohľadom toho tých materiálov, čo sa tu niektorí pýtajú, že chcú 

plán b a podobné podklady. Prosím vás, ono to myslím, že to bolo neni dávno na mestskom 

zastupiteľstve, keď kolega Chren povedal, že existuje 1 pravidlo a neviem ho zopakovať, 

takže keď raz príde dúfam, že ho zopakuje, ale je to absolútne 1, aký máte podklad. Záleží to, 

akých získate ľudí, aký budú mať k tomu prístup a pod. že vy tu môžte pripraviť najlepší 

papierový podklad, ktorý bude, ak nezoženiete šikovných ľudí, ktorí to budú robiť a tak sa to, 

tak sa to nepodarí, aj keby ste mali akýkoľvek a naopak môžte mať úplne o ničom papierový 

podklad, keď zoženiete dobrých riaditeľov dobrých vedúcich, tak to bude, tak sa to naozaj 

urobí dobre a môj moja skúsenosť s BSK a s ich zmenami, ktoré sú také, že naozaj to školstvo 

sa snažia robiť kvalitnejšie. Mám niekoľko konkrétnych príkladov zrovna v Petržalke, keď 

robili spojenú školu základnú a strednú, tak sú to presne tie príklady, kedy ja osobne mám v 

tomto prípade župu dôveru, že ich cieľom je to školstvo zlepšovať a nie zhoršovať, že sa 

snažia nájsť a nemusia sa im to samozrejme vždy podariť tých šikovných a dobrých ľudí, lebo 

ono nie vždy to šťastie máte, ale podľa mňa ten zámer je logicky, aj keby mi dali akékoľvek 

materiály. Neviem to momentálne inak povedať len, že áno, verím župe a budem si to 

samozrejme potom odpočtovať a kontrolovať a budem sa snažiť, aby tie tie tie ciele, ktoré 

deklaruje dosahovala pre mňa, ale naozaj chcem a to tu odznelo mať istotu, že sa tu naozaj 

nejedná o majetok, čiže ja a bolo to tu, keby sa náhodou začalo s tým majetkom robiť 

čokoľvek iné ako pre školstvo, tak sa potom vehementne ozvem iným spôsobom, ale 

momentálne to pre mňa neni o majetku je to pre mňa o transformácii školy a tie nevyužité 

majetky len to by som potom chcel, že naozaj my sme mali v Petržalke nadnievskej podobný 

problém, ktorý neni tak veľký ako takýto areál školy, ale menší a v momente, keď sa oňho 

niekto nestará a začne tam každý rok 2× chodiť požiarnici a horí. To tam, tak je to veľmi 

nepríjemné, čiže to je 1 z vecí, ktorú si naozaj budeme musieť dať na to pozor, aby sa takéto 

niečo nestalo tu tie informácie a požiadavky radšej úplne chápem a myslím si, že toto, keď 

bude dodržané, tak ostatné veci sú v rukách. Župy. Ďakujem. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne jednu vec iba opravím, že to neni, že vy BSK, ale my BSK všetci, čo tu 

sedíme sme BSK, ďalší v rozprave je pán poslanec Jánošík. Nech sa páči. 

Juraj Jánošík (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda, ja ešte by som na predrečníkov hlavne s poslancov radšej chcel 

povedať, že ako predseda územnej školskej rady som ja nikoho neovplyvňoval. Mňa nikto 

neovplyvňoval, ale jednoznačne po konzultáciách, či s vedením župy či na územnej školskej 

rade, či na komisii som ako teraz predseda najväčšej občianskeho združenia v Bratislavskom 

kraji, čiže to sú futbalisti, by som bol ten posledný, čo by chcel niečo rušiť ako bývalý učiteľ, 

tak isto sa ma veľmi bytostne dotýka školstvo a ja musím len pochvalne povedať, že od roku 

2017 školstvo šport a mládež sú na župe výrazne podporovanie, kde si môžu brať aj ostatné 

VÚC. Čky na Slovensku príklad, jednoznačne územná školská rada schvaľuje tento projekt 

podporujeme tento projekt. Ja ho podporujem, ako aj poslanec. Podporujem ho, ako aj 

podpredseda komisie a podporujem ho, ako aj šéf, jak som povedal futbalového hnutia, 

chodili sme do telocvične. Bohužiaľ prišla koronu, ale teraz tá telocvičňa už tam nemôžme 

robiť turnaj, lebo v takom stave, že je to tam nebezpečné pre tie deti. Ja si to nezoberiem na 

zodpovednosť a, čo sa týka bazénu, veď sme to schvaľovali, tuším už som tu bol poslanec, že 

sa tam urobili nejaké tie úpravy alebo nejaká rekonštrukcia, ale ten bazén, jak povedala pani 

riaditeľka Lukáčová, tiež je nevyhovujúci, čiže ja som jednoznačne za tento projekt, ktorý je 

skvelý vynikajúci a ja ho podporím a nehanbím sa za to ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalším rozprave. Pán poslanec Kusý. 

Rudolf Kusý (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Všetci chceme, aby naše stredné školy boli, čo najlepšie hovoríme o 

transformácii stredného školstva rozumiem tomu, len ono je to eufemizmus. My dnes 

hovoríme reálne o zrušení tejto strednej školy. Ja za seba vzhľadom na to, že vnímam 

protichodné informácie vzhľadom na to, že aj. 

Teraz mi povedal pred chvíľočkou. Pán župan, teda nielen mňa, ale na všetkým informácie, 

ktoré sú zásadné a to je počujem prvý raz. Prepáčte budem žiadať, aby sa materiál stiahol 



alebo jednoducho boli sme proti nemu a dostali sme materiál na naše zastupiteľstvo, ktorý 

bude kompletný, čiže teraz budeme sa hlasovať určite proti. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ďalší v rozprave. Pán poslanec šváral. 

Peter Švaral (Poslanec)  

Ďakujem pekne. Priznám sa, keď som dlhšie som bol mimo a keď som tu bol, tak som 

vyjadril pochybnosti, ale keď sa teraz tu bavíme a diskutujemeznám, sa rovno my sa nebavím, 

naozaj nebavíme sa o telocvični, ani o bazéne, ani o ničom inom, boli by sme radi možno my 

všetci vidieť ako keby sme mali takéto zázemie, ktoré nám financuje iný subjekt ako my k 

dispozícii, ale bavíme sa o tom, že či na jednej ulici v podstate, lebo mikoviniho a pánty je v 

podstate sú 2 konce Račianske ulice, aj keď je to dlhá ulica. Či naozaj reálne a zmysluplné 

mať 2 školy s rovnakou náplňou obsahovou. 

Nie, takže keď sa takto zoberieme, ak to dobre vnímam, tu máme školu, kde máme 150 

žiakov, z toho polovica sú. Poviem takto, že cezpoľní, čiže ako opäť problém tie pochybnosti, 

ktoré som mal, či je naozaj treba, aby sme mali tieto 2 školy tu alebo nie, tak my odišli. 

Zahlasujem za to, aby sme naozaj mali jednu školu na tej ulice a verím, že postupne tvoho 

školstva sa bude budovať, lebo naozaj nie je zmysluplná a to sa týka nielen stredných škôl, ale 

aj základných škôl, ak škola má menej ako 200 žiakov, tak existencia takej školy je ťažko 

obhájiteľná už na úrovni obce a nie to ešte na úrovni kraja. Pri stredných školách, takže ako 

vnímam ten krok, že je týmto smerom naozaj verím alebo dúfam, že tie slová, ktoré sú 

naplnené, že tie objekty, ktoré sú teraz určené pre na užívanie pre školstvo, budú aj naďalej 

užívané pre školstvo a že tie športové kluby, ktoré tam užívajú tak, ako ich užívať budú, lebo 

lepšie je, keď to budú užívať tie kluby, ako by bolo prázdne, čiže opatrenia, aby sa zamedzilo 

chátraniu, určite áno, len v rámci štruktúry škôl naozaj nie 2 tie isté školy na jednej ulici 

ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne uzatváram rozpravu k tomuto budú programu ešte udeľujem záverečné 

slovo predkladateľkám. 



Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ja naozaj iba veľmi stručne, niektorí z vás to naozaj pomenovali a bola to aj predmetom 

debaty, ide o transformáciu škôl v rámci gastrosektoru a aj sám. Pán riaditeľ Horák 

prezentoval ako ťažko je dneska zohnať na niektoré segmenty záujemcov. My máme 

vybudované nové priestory vysoko očakávané s vysokým štandardom, ktoré očakávajú 

nových študentov a 1 prirodzených a základných vecí je transformácia a upratanie si 

takpovediac doma ponúkame kvalitnú infraštruktúru s kvalitným ľudským personálom. 

Zabezpečujeme naozaj priestor pre všetko, čo tu bolo vymenované a zároveň zachovávame 

vlastníctvo vo vlastníctve bratislavského samosprávneho kraja a deklarujeme, že športová 

infraštruktúra bude naďalej využívaná pre športové kluby. Ďakujem veľmi. Pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Martin Smeja (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja 

prerokovaní materiálu za a schvaľuje za b poveruje aj s autorom meddurou doplnený bod B3. 

Prosím dajte hlasovať. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov dvaja boli proti šiesti sa 

zdržali. Uznesenie bolo prijaté v jeho navrhovanom znení ukončujem bod číslo 15 a 

prechádzame na bod číslo 16 chcem vás poprosiť pozerajúc na hodinky, aby zvyšné body 

dnešného zastupiteľstva boli bez úvodného slova. Máte materiály, máte ich preštudované, 

takže budem vždy iba otvárať rovno rozpravu a predpokladám, že pôjdeme trošku rýchlejšie 

prechádzame k bodu číslo 16 tým je návrh na schválenie zmeny v zriaďovacej listine číslo 

9/2009 v znení dodatku číslo 1 zo dňa 24 9 2012 a dodatku číslo 2 28 9 2022 rozpočtové 

organizácie BSK. Centrum sociálnych služieb beriema pri starom mlyne v Modre, nech sa 

páči, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 

uznesenia. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby ste o tomto bode hlasovali teraz. 

Konštatujem, že zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal, 

ukončujem bod 16 ideme na bod 17 tým je správa o stave zabezpečenia sociálnych služieb. 

BSK za rok 2022 opäť otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja v tomto prípade 

berie na vedomie uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Dajte hlasovať, nech sa. Páči. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem, poprosím, aby sme o uznesenie hlasovali teraz. 

Ďakujem konštatujem, že za bolo 45 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Prechádzame na bod číslo 18 tým je návrh VZN BSK číslo 2/2023 o bližších 

podmienkach poskytovania sociálnych služieb. O spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a 

spôsobe platenia úhrady za sociálne služby, ktoré sú poskytované zariadeniami sociálnych 

služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Nech sa páči, opäť otváram rozpravu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy. Týmto ju uzatváram a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja 

schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 



Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím poslankyne poslancov, aby hlasovali teraz.  

Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 44 poslankýň poslancov, nikto proti nikto sa nezdržal, 

ukončujem bod číslo 18 otváram bod číslo 19 tým je návrh na schválenie nájmu pozemku s 

p. č. 2667/10 a časti stavby so súpisným číslom 6038 postavenej na parc. č. 2667/6 v rozsahu 

prvého nadzemného podlažia miestnosti číslo 1-13 katastri Karlovej. Vsi Mestská časť 

Bratislava Karlova Ves na športové účely ako prípad hodný osobitného zreteľa. Toto sa bude 

týkať aj ďalších bodov majetkových. To sú body 19-27 upozorňujem, že na schválenie treba 

trojpätinovú väčšinu všetkých poslaneckých hlasov, takže poprosím teraz poslancov, nech sa 

páči, otváram rozpravu. 

Ďakujem ukončujem rozpravu, ako povedal pán poslanec soľga, prešlo to komisiami, takže 

minimálne, ak nemáte o tom informácie a nestihli ste to čítať, tak vedzte, že cez komisie to 

prešlo a boli bolo to schválené. Odovzdávam teraz slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme hlasovali. 

Ďakujem za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal. Ukončujem 

bod 19 prechádzame na bod 20 tými je návrh na zmenu uznesenia číslo 514/2022 z 9. 9. 2022, 

ktorým sa schválil nájom nebytových priestorov časti budov budovy na Rovniankovej ulici 

číslo 1 v katastrálnom území Petržalky zapísanej na lv. Číslo 2699 z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, ktorým je zabezpečenie dostupnosti zdravotnej starostlivosti, otváram 

rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja, 



schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem.  

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Ďakujem zahlasovalo 43 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal bod číslo 20 

týmto ukončujem prechádzame na bod číslo 21. Je to návrh na schválenie zámeny pozemkov 

medzi BSK a obcou Dunajská Lužná. Ako prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím teraz 

poslancov, ak majú záujem zapojiť sa do rozpravy môžu. Teraz. 

Keďže sa nikto nehlási do rozpravy, tak ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisi. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja 

schvaľuje uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme hlasovali o tomto materiáli teraz. 

Za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal ukončujem bod číslo 21 

prechádzame na bod číslo 22 tým je návrh na schválenie nájmu časti. Nehnuteľnosti v správe 

strednej odbornej školy automobilovej a podnikania v Senci. Katastrálne územie Senca ako 

prípad hodný osobitného zreteľa otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Nikto sa nehlási rozpravu. Ukončujem odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby sme o tomto materiáli hlasovali teraz.  

Ďakujem za 46 poslanky a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal. Uzatváram bod číslo 22 

prechádzam na bod číslo 23 tým je návrh na schválenie nájmu časti cesty číslo 3/1065 a 

pozemkov v katastrálnom území dedinky pri Dunaji pre stavebníka style forur life s.r.o. ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 



Keďže sa nikto nehlási rozpravu, ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím poslankyne poslancov, aby hlasovali teraz. 

Ďakujem zahlasovalo 46 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

ukončujem bod 23 prechádzame na bod číslo 24 návrh. Na schválenie zriadenia odplatného 

vecného bremena v prospech spoločnosti BVS a s na majetku BSK. V katastrálnom území 

Dedinka pri Dunaji otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán župan zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja, schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Zahlasovalo 46 poslankýň a poslancov uznesenie bolo prijaté nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod 23 prechádzame na bod 24 tým je návrh na schválenie. 

Pardon ukončujem 24 prechádzam na 25 návrh na zriadenie odplatného vecného bremena v 

prospech Západoslovenskej distribučnej a s na majetku BSK. V katastrálnom území 

Štefanova otváram rozpravu. 

Nikto sa nehlási do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, nech sa páči, dajte hlasovať. 

Ďakujem. 



Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 46 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal. 

Uznesenie prijaté ukončujem bod číslo 25 prechádzam na bod číslo 26 tým je návrh na 

zriadenie odplatného vecného bremena na majetku BSK. V katastri nového sveta v prospech 

spoločnosti železnice Slovenskej republiky otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Nikto sa nehlási do rozpravy, takže ju ukončujem odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím, aby ste o tomto materiáli hlasovali teraz. 

Vďaka konštatujem, že zahlasovalo 45 poslankýň a poslancov nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 26 a prechádzame na bod číslo 27 tým je návrh na schválenie 

odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti BVS na majetku BSK v katastrálnom 

území Záhorskej Bystrice otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Ukončujem rozpravu od odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán župan zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem a poprosím poslankyne poslancov, aby hlasovali teraz. 

Ďakujem za bolo 43 poslankýň a poslancov nikto nebol proti nikto sa nezdržal. Prechádzame 

z bodu 27 na bod číslo 28 tým je informácia o implementácii programu spolupráce interakt 3 

za roky 2014-2020 a programu interakt 4 za roky 2021-2027 materiál bol doručený, takže 

otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nech sa páči. 

Nikto sa nehlási do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 



Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo pán župan, zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja. V tomto 

prípade berie na vedomie uznesenie v zmysle predloženého materiálu. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím hlasovať. Ďakujem ďakujem poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Zahlasovalo 44 poslankýň a poslancov nikto nebol proti nikto sa nezdržal ukončujem bod. 

Číslo 28 a prechádzame na bod číslo 29 tým je odpočet akčného plánu BSK pre 

implementáciu programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja BSK na roky 21-23 7 s 

výhľadom do roku 2030 za obdobie od 9. septembra 2022 do 31. marca 2023 materiál bol 

doručený. Prešiel komisiami otváram teraz rozpravu k tomuto materiálu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán župan, zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja a schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Poprosím o hlasovanie o tomto bode programu. 

Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 43 poslanky a poslancov nikto nebol proti nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 29 otváram bod číslo 30 tým je odpočet možnosti získania 

externých zdrojov financií. Pre priority bratislavského samosprávneho kraja. Opäť materiál 

bol doručený prebehol cez komisie, takže otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a chcem poprosiť 

návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán župan zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne poprosím, aby ste hlasovali teraz. 



Ďakujem konštatujem, že zahlasovalo 43 poslankýň a poslancov nikto proti nikto sa nezdržal 

ukončujem bod číslo 30 pri bode číslo 31 urobím výnimku, čo sa týka úvodného slova, je to 

odpočet aktivít zastúpenia BSK. Pri EÚ v Bruseli za rok 22 a rámcový plán aktivít na rok 23 

pán kolega Teleky bude veľmi stručný a chce povedať iba pár slov, nech sa páči. Tomáš. 

Tomáš Teleky  

Sa s ním oboznámiť možno, ak dovolíte len pár takých osobnejších slov, chcel by som sa 

touto cestou poďakovať aj svojmu kolegovi martinoviižiikovi, ktorý po 2,5 roku na úrade 

BSK ukončí svoje pôsobenie na úrade a chcel by som využiť túto príležitosť a poďakovať sa 

mu, pretože Martin ďalší do nášho tímu priniesol neuveriteľnú dynamiku a nasadenie a 

myslím si, že sa nám podarilo vybudovať vytvoriť veľmi dobrý tandem. A je podpísaný pod 

všetkým pod všetkými úspechmi, ktoré, ktoré sa nám za posledné obdobie podarila a ďakujem 

aj za to ďakujem samozrejme za vašu podporu a budeme sa snažiť aj tento rok, čo najviac vás 

zapájaať do našich aktivít a už v prvom polroku chystáme niekoľko iniciatív, vrátane májovej 

poslaneckej cesty do Bruselu. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne. Ja sa chcem k tomuto poďakovaniu a gratulácii pridať Martin bol taký 

ten renesančný človek, ktorý prišiel do tímu a strašne to tam myslím si, že ešte zveľadil a 

zlepšil, takže chápem osobné rodinné dôvody, pre ktoré bude musieť skončiť pri BSK. Prajem 

mu veľa šťastia do života a jeho nástupníctvo už je takmer vyriešené, takže aj na to sa teším 

na tú ďalšiu spoluprácu. Som veľmi hrdý na náš tím v Bruseli, lebo naozaj robí skvelú prácu a 

budete to mať možnosť vidieť na prvej poslaneckej ceste, ktorá sa bude konať v máji. Dali 

sme už výzvy pre kluby, aby dali svoje nominácie osobné a aby ste videli teda, čo, čo BSK 

vlastne na pôde v Bruseli podniká a koľkonásobne sa nám oplácajú tie náklady, ktoré tam 

máme, takže Martin ešte raz aj za mňa veľmi pekne. Ďakujem, keby sa mohol postaviť, aby 

ľudia vedeli vlastne, že ktosi ďakujem veľmi. Pekne. 

A v rozprave, ktorú som práve otvoril, je prihlásený pán poslanec šváral, takže Peťo, nech sa 

páči. Máš slovo. 

Peter Švaral (Poslanec)  

Ďakujem pekne, ja budem stručný a urobím to, čo nerobievam, ale ďakujem všetkým ľuďom, 



čo robia v kancelárii Tomáš Martin a všetci vaši kolegovia ja viem bar už ty tam, ako 

zakrývaš odtiaľto, ale za tú prácu a podporu, čo robíte veškorú podporu ako naozaj klobúk. 

Dolu. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujeme veľmi pekne, uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Ján Buocik (Poslanec)  

Ďakujem pán predseda zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje 

uznesenie v zmysle predloženého materiálu. Pán župan, dajte hlasovať ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem poprosím, aby ste o uznesení hlasovali.  

Ďakujem konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov nikto nebol proti nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 31 prechádzame na bod číslo 32, ktorým sú interpelácie, nech 

sa páči. 

Nikto sa neprihlásil v bode interpelácie, takže ho ukončujem, niet niet, o čom hlasovať, takže 

prechádzame na bod číslo 33 rôzne. Otváram diskusiu k bodu rôzne. Nech sa páči. 

Prvý prihlásený v diskusii je pán poslanec Szabo, nech sa páči. Michal. 

Michal Sabo (Poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne, nebudem dlho iba v skratke, ako pán župan na začiatku hovoril 22. 

apríla. V sobotu bude deň zeme a pri tejto príležitosti s úradom organizujeme akciu, čistíme 

náš kraj, ak máte chuť čas priestor, tak budeme radi, keď zapojíte svoje obce mestské časti. 

Komunity, príde vám k tomu aj mail. Úrad má pre vás pripravené takéto vrecia rôznych 

farieb, zbieranie voľne pohodeného odpadu u vás na uliciach, stačí sa len ozvať a sme 

pripravení vám ich doručiť ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda)  

Ďakujem veľmi pekne za príspevok do rozpravy pánovi vicežupanovi neevidujem nikoho 

ďalšieho prihláseného v bode rôzne, takže dovoľte mi ešte pár slov na záver vážené panie 

poslankyne. Páni, poslanci, ďakujem za dnešok, nebolo to jednoduché a niekedy naozaj treba 

robiť aj nepopulárne a bolestivé rozhodnutia. Dnes sme dnes sme také 3 urobili a budeme 



naozaj dbať na to, aby ani 1 žiak neostal bez školy ani 1 pedagóg, ktorý prejaví záujem, aby 

neostal bez pracovného miesta a zároveň budeme ďalej chrániť a zveľaďovať majetok BSK. 

Nehrozí nehrozí predaj nehrozí nič podobné naozaj to bude využité na školské účely skôr, ako 

sa rozlúčime najbližšie sa uskutočnia rokovania komisií dvadsiateho štvrtého až 26. apríla na 

rokovaní zastupiteľstva sa najbližšie stretneme 19. mája a skôr ako sa rozlúčime. Ešte 

dovoľte, aby som vám poprial príjemné prežitie veľkonočných sviatkov, aby ste ich strávili v 

pohode v kruhu svojich najbližších, no a prijmite prosím pozvanie na dnešný obed, ktorý je 

trošku neskorší, ale myslím, že je stále teplý, takže môžte sa ísť občerstviť študenti našej 

strednej odbornej školy na farského pripravili slepačí vývar s rezancami, pečené kuracie 

stehno s dusenou ryžou, grilovaný hermelín na fazuľkových strukoch, dobrú chuť a vidíme sa 

v budúcom mesiaci ďakujem. 

 

 


